
تفحص درباره مشکلات آزمون های 
استخدامی آموزش وپرورش کلید خورد

تسنیم- ســخنگوی کمیســیون آمــوزش و تحقیقات 
مجلــس از کلید خوردن طرح تحقیــق و تفحص درباره 
مشــکلات آزمون های اســتخدامی  آمــوزش و پرورش 
در مجلــس خبر داد. احســان عظیمی راد، ســخنگوی 
کمیســیون آموزش و تحقیقات مجلس شورای اسلامی  
از کلید خوردن طرح تحقیق و تفحص درباره مشــکلات 
آزمون های استخدامی آموزش و پرورش در مجلس، خبر 

داد.
وی با بیان اینکه پذیرفته شدگان وزارت آموزش و پرورش 
نســبت به مســئله گزینش انتقاداتی دارند، افزود: نقش 
سازمان اداری اســتخدامی  در بروز مشکلات ایجاد شده 
مطرح است، طبق جلساتی که اعضای کمیسیون آموزش 
با مسئولان آموزش و پرورش و معاونان وی و هیئت عالی 
گزینش داشتیم، ســازمان اداری و استخدامی  کشور در 
دوران گذشــته اقداماتی در خصوص استخدام داشته که 
با ایــن تحقیق و تفحص به دنبال بررســی این موضوع 
هستیم. سخنگوی کمیسیون آموزش و تحقیقات گفت: 
تحقیق و تفحص درباره مشــکلات آزمون اســتخدامی 
 با هدف برطرف شــدن مســائل و ارائه توضیح به جامعه 
مخاطبان کلید خورده است و مســیر قانونی خود را در 

مجلس سپری می کند. 
عظیمــی راد درباره محورهای تحقیــق و تفحص، گفت: 
ناعدالتی های ایجاد شــده در گزینش آزمون استخدامی 
 آموزش و پرورش در قالب زمــان برگزاری آزمون، نمرات 
کتبی داوطلبان و تأییــد صلاحیت تخصصی، عمومی  و 
آنچه که حق داوطلبان بوده اما اجرایی نشــده اســت از 

جمله محورهای این تحقیق و تفحص است. 

مجموعه آزمون های نظام مهندسی 
ساختمان ۱۷ و ۱۸ آبان برگزار 

می شود
 

ایرنا- مجموعه آزمون های نظام مهندســی ساختمان با 
حدود ۱۳۲ هزار متقاضی در همه اســتان های کشــور و 
در ۷۸ حــوزه امتحانی در روزهای ۱۷ و ۱۸ آبان برگزار 
می شود. دومین دوره مجموعه آزمون های نظام مهندسی 
ســاختمان و ورود به حرفه مهندســی برای متقاضیان 
هفت رشــته مهندســی و کاردان ها و معمــاران تجربی 
طی ۲ روز ۱۷ و ۱۸ آبان در ۳۱ اســتان کشــور در ۷۸ 
حوزه امتحانی برگزار می شود. مجموعه آزمون های نظام 
مهندسی و کنترل ســاختمان در هفت رشته مهندسی 
شامل؛ معماری صلاحیت های )نظارت، اجرا و طراحی(، 
عمــران صلاحیت هــای )نظــارت، محاســبات، اجرا(، 
تاسیســات برقی صلاحیت های )نظارت، طراحی، اجرا(، 
تاسیســات مکانیکی صلاحیت های )نظــارت، طراحی، 
اجرا(، شهرسازی، نقشه برداری و ترافیک است. همچنین 
آزمون هــای صلاحیت )طرح و اجرای گود، پی و ســازه 
نگهبان(، صلاحیت )ارزیابی، طرح و اجرای بهســازی( و 

آزمون تعیین صلاحیت معماران تجربی برگزار می شود.
آزمون های کاردانی نیز به روال دوره های پیشــین برگزار 
می شــود. بر اســاس اعلام دفتر مقــررات ملی و کنترل 
ســاختمان، در این دوره از آزمون هــا در مجموع ۱۳۱ 

هزارو۹۶۰ متقاضی شرکت کردند.
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مشاور و دستیار رهبر انقلاب: 
جذب منابع در اختیار مردم 

می تواند مسائل بازار سرمایه را 
رفع کند

 محمد مخبر، مشاور و دستیار رهبری انقلاب 
گفــت: جذب منابع در اختیار مردم از بهترین 
روش ها برای رفع مســائل بازار سرمایه است. 

مخبر در دیدار با اعضای انجمن ملی... 

رئیس جمهور:
کیفیت جاده های ترانزیتی 

ارتقاء یابد
بر ضرورت  مسعود پزشــکیان، رئیس جمهور 
حضــور بخش خصوصــی و ســرمایه گذاران 
خارجی در حوزه توسعه زیرساخت های حمل 
و نقل به ویژه ریلی، جاده ای و اسکله ها تأکید 

کرد. وی در جلسه بررسی آخرین وضعیت ... 22

 وزیر راه وشهرسازی:
 به تعهدات دولت های قبل برای 

تأمین مسکن پایبندیم
طبق مصوبه اخیر شورای پول و اعتبار اقساط 
وام ۸۰۰ میلیون  تومانی در دوره ۲۰ســاله و 
بازپرداخت ســاده ماهانه در طرح نهضت ملی 
مسکن، حدود ۱۲ میلیون و ۳5۰ هزار تومان 

خواهد بود. عباس صوفی، عضو... 2

استراتژی آمریکا نسبت به جمهوری 
اسلامی  ایران

     

با پیروزی انقلاب اســلامی  و در پیش گرفتن سیاست نه 
شــرقی  نه غربی و خروج ایران از پیمان سنتو و اردوگاه 
غرب، یکی از ارکان و پایه های مهم دکترین دو ســتونی 
آمریکا در منطقه فرو ریخت. ایرانی که یک روز به عنوان 
ژاندارم و حافظ منافع غــرب در منطقه عمل می کرد به 
زعم آنان بعد از انقلاب اســلامی  عامــل تهدیدی برای 
منافــع آمریکا در منطقــه درآمد و مبارزه بــا ایران در 
سرلوحه سیاســت خارجی آمریکا قرار گرفت. آمریکا که 
نمی توانســت نظاره گر نفوذ انقلاب اسلامی  در میان ملل 
مسلمان منطقه غرب آسیا باشد باتوجه به تجربیاتی که 
از تحولات گذشته ایران از جمله  نهضت های مشروطیت 
و ملی شــدن صنعت نفت داشت سعی کرد با کنار آمدن 
با شــخصیت های لیبــرال و غرب گــرا در دولت موقت، 
جمهوری اســلامی  را از مســیر خود منحرف و استحاله 
ســازد و منافع از دست رفته خود را از قبل دولت موقت 
در ایران و منطقه استراتژیک خلیج فارس تداوم ببخشد، 
با تسخیر ســفارت خانه آمریکا که به کانون توطئه علیه 
نظام نوپــای جمهوری اســلامی  آمده بود و به وســیله 
دانشــجویان پیرو خــط امام که از ســوی حضرت امام 
راحــل به عنوان انقلاب دوم تلقی شــد و متعاقب آن با 
ســقوط دولت موقت آمریکا امید خود را در ایران جهت 
انحراف  واســتحاله جمهوری اسلامی  از دست داد بعد از 
آن به بهانه آزادســازی گروگان های خود دست سیاست 
قهر آمیز زد و حمله به طبس راه انداخت و در این توطئه 
نیز ناکام مانــد و با طراحی کودتای نوژه و چراغ ســبز 
نشان دادن به رژیم بعثی برای تهاجم به ایران روی آورد.
همانطور که ذکر شــد آمریکایی ها در دهه نخست بعد از 
پیروزی انقلاب اســلامی  به تهدید سخت و نیمه سخت 
برای سرنگونی نظام روی آوردند که خوشبختانه با حضور 
مردم در صحنه و هدایتگــری رهبری حضرت امام )ره( 
توطئــه آنان یکی پس از دیگری خنثی شــد.آمریکا بعد 
از فروپاشی شــوروی سرمست از پایان جنگ سرد، خود 
را در نظم نوین و کدخدایی جهان دید و با شــعار))هرکه 
با ما نیســت بر علیه ماســت(( به دنبال تحقق نظام تک 
قطبی بود و با تئوری های برخورد تمدن های  هانتینگتون 

و نظریه پایان تاریخ فوکو یاماها ...
ادامه در صفحه۳

هفت ساله شدن 
شوراها؛ شاید

با ورود شــورای عالی اســتان ها و مجلس به موضوع 
۷ســاله شدن شــوراهای شــهر تنها برای این دروره، 
بســیاری درباره ضــرورت و یا معایب این پیشــنهاد 
صحبت کردند. هر چند کــه افزایش مدت زمان عمر 
شــورای شــهر اولین بار نیســت که مطرح و اجرایی 
می شــود و شورای سوم کلانشهرها یکبار این تجربه را 

داشته است، اما هفت ساله شدن شورای های شهر که 
بعد از شهادت رئیس جمهور شهید و به علت برگزاری 
زودهنگام انتخابات ریاست جمهوری مطرح شد، بارها 
توســط اعضای شورای اســتان ها پیگیری شده است 
تا بعد از اتمام شــورای فعلی بعد از ســه ســال دیگر 

صفحه ۳انتخابات ریاست جمهوری و شورا با...

متقاضیان نهضت ملی مسکن 
از شهرک های مسکونی 

»کهمره سرخی« و »داریان« 
چقدر می دانید؟  

صفحه ۳

ایرنا- معاون رئیس جمهور و رئیس ســازمان انرژی اتمی  کشــور، با 
اشــاره به راه اندازی شبیه ساز رآکتور آموزشی آب سبک در دانشکده 
مهندســی مکانیک دانشــگاه شــیراز گفت: این شبیه ساز در توسعه 
تحقیقات بســیار مؤثر اســت و در حالت های مختلف می توان روی 
آن تحقیقــات انجام داد. محمد اســلامی در حاشــیه راه اندازی این 
شبیه ســاز در شــیراز در جمع خبرنگاران افزود: دستگاه مذکور هم 
در زمینه پژوهش اســاتید و انجام پروژه های پژوهشــی برای رشته 
رآکتور می تواند مورد اســتفاده قرار  گیرد و هم برای دانشجویان در 
بخش کدهای محاســباتی و همچنین بخش های بهره برداری بسیار 

مفید خواهد بود.
وی ادامه داد: سازمان انرژی اتمی  ایران چند سال  قبل یک شبیه ساز 
آموزشــی به دانشگاه شــیراز هدیه کرد که دانشــجویان و اساتید از 
آن اســتفاده می کردند و با توجه به ارتقای فعالیت این ســازمان در 
زمینه توســعه رآکتورها و نیروگاه های اتمــی و همچنین با توجه به 
اینکه شیراز به عنوان یکی از قطب های انتخاب شده در زمینه تربیت 
و توســعه منابع انســانی مورد نیاز برای صنعت هســته ای محسوب 

می شود، تصمیم گرفته شد تا این شبیه ساز پس از طراحی و ساخت 
در اختیار دانشجویان این دانشگاه قرار گیرد.

او اظهار کرد: دانشجویان رشــته های مرتبط، با استفاده از شبیه ساز 
رآکتور آموزشی آب سبک، از آموزش های تخصصی بهره مند  می شوند 
به  طوری که دانشــجویان رشــته رآکتور می توانند با مهارت کافی از 

دانشــگاه فارغ التحصیل شــوند و در صورت ورود به نیروگاه یا مراکز 
تحقیقاتــی با مهــارت کامل به فعالیــت بپردازند. رئیس ســازمان 
انرژی اتمی کشــور ایران، با بیان اینکه تجهیز این مرکز آموزشــی و 
بهره برداری را در دســتور کار قــرار داده و دنبال می کنیم گفت: این 
مرکز آموزشــی کــه در اصل آغاز به کار مرکز تحقیقات کشــاورزی 
هسته ای سازمان انرژی اتمی  قلمداد می شود با حمایت های استاندار 
فارس، پیگیری نمایندگان اســتان در مجلس و مســئولان دانشگاه 
شیراز راه اندازی شد. اسلامی افزود: این پژوهشکده می تواند با استقرار 
محققان ســازمان، محققان دانشگاه و دانشــجویان و نیز با استفاده 
از فناوری هسته ای در حوزه کشــاورزی فعالیت کند. وی ادامه داد: 
در گام  بعدی برای ایجــاد یک مرکز تحقیقات مجهز به رآکتور صفر 
قدرت که بخش مهمی از نیازمندی های دانشــگاه شیراز برای توسعه 
منابع انسانی بوده اقدام خواهیم کرد. او اظهار کرد: اگر راه اندازی این 
مرکز تاکنون با تاخیر همراه بوده علت آن به مشــکلات تامین زمین 
باز می گردد که امیدواریم با رفع موانع، ســاخت این مرکز با سرعت 

بیشتری دنبال شود.

رئیس سازمان انرژی اتمی در سفر به شیراز:

ایجاد یک مرکز تحقیقاتی مجهز به رآکتور صفرقدرت در فارس
قطع سهمیه سوخت وسایل نقلیه 

سنگین فاقد معاینه فنی
ایسنا- مدیر امور اجرایی معاینه فنی خودروهای کشور از 
قطع سهمیه سوخت ناوگان گازوئیل سوز فاقد معاینه فنی 

طبق مصوبه هیئت وزیران خبر داد.
سیف السادات از قطع سهمیه سوخت ناوگان گازوئیل سوز 
فاقــد معاینه فنی طبق مصوبه هیئــت وزیران خبر داد و 
گفــت: در اجرای مصوبــه هیئت وزیران، ســتاد مدیریت 
حمل و نقل و ســوخت مکلف اســت اطلاعات وسایل نقلیه 
فاقــد معاینــه فنی را از وزارت کشــور اخــذ و به منظور 
غیرفعال کردن کارت سوخت و عدم تخصیص سهمیه، به 
صورت برخط به شرکت ملی پخش فراورده های نفتی ایران 
و فراجا ارسال کند و به دنبال آن شرکت پخش نیز موظف 
است بر اساس اطلاعات دریافتی، نسبت به قطع سهمیه و 
غیرفعال کردن موقت کارت ســوخت وسایل نقلیه سنگین 

فاقد معاینه فنی اقدام کند.
مدیر عامــل اتحادیه ســازمان های مدیریــت حمل و نقل 
شــهرداری های کشــور تصریح کرد: با عنایت به اینکه در 
جهت اجرای قانون هوای پاک، قوانین مهمی  در راســتای 
الزام دارندگان خودروها به دریافت معاینه فنی و جلوگیری 
از تــردد ناوگان فاقد معاینه فنی وضع شــده اســت؛ لذا 
بدین منظور هیئت وزیران در اولین گام، ســتاد مدیریت 
حمل ونقل و ســوخت را مکلف کرد تا خودروهای سنگین 
فاقد معاینه فنی گازوئیل ســوز را شناسایی و از تخصیص 

سهمیه سوخت به این گروه از ناوگان، جلوگیری کند.

تأخیر در ابلاغ وام جدید مسکن اثرات 
منفی بر بازار دارد

تسنیم- ولــی داداشی، ســخنگوی کمیسیون اجتماعی 
مجلس شورای اسلامی با اشاره به مشکلاتی که متقاضیان 
دریافت وام ســاخت مسکن شــهری با آن مواجه هستند، 
گفت: یکی از بزرگ ترین مشــکلاتی که مــردم در حوزه 
مســکن با آن دست به گریبان هستند، تأخیر در پرداخت 
وام های مســکن اســت. این تأخیرها نه تنها باعث ایجاد 
مشــکلات مالی برای خریداران مســکن می شود، بلکه به 
ناترازی هــای موجود در نظام بانکی نیز دامن می زند. بانک 
مرکزی با وجود دو ماه از ابلاغ آیین نامه اعطای وام مسکن 
شهری از سوی شورای عالی مسکن، هنوز این آیین نامه را 

برای اجرا به بانک های عامل ابلاغ نکرده است.
وی در ادامــه به توضیح دلایل این تأخیر پرداخت و گفت: 
یکی از دلایل اصلی تأخیر در پرداخت وام ساخت مسکن، 
ناترازی های موجود در منابع مالی بانک ها اســت. بانک ها 
به دلیل کمبــود منابع مالــی کافی نمی تواننــد به موقع 
تسهیلات مســکن را به متقاضیان پرداخت کنند و همین 
مسئله باعث افزایش فشار بر مردم می شود. در شرایطی که 
قیمت مســکن به طور مداوم در حال افزایش است، تأخیر 
در دریافت وام باعث می شود که خریداران نتوانند در زمان 
مناسب به مسکن دسترســی پیدا کنند و به همین دلیل 

هزینه های بیشتری را متحمل شوند.
داداشــی با اشــاره به تأثیرات منفی این وضعیت بر بازار 
مســکن افزود: وقتی متقاضیان نتوانند به موقع وام خود را 
دریافت کنند، مجبور می شوند از منابع مالی دیگر استفاده 
کنند یا به دنبال خرید مسکن در مناطق دورتر و با کیفیت 

پایین تر باشند.

ایسنا- نظرسنجی ها نشــان داده اند بین آمریکایی هایی که به گفته 
خودشان تاکنون در رأی گیری زودهنگام انتخابات ریاست جمهوری 
کشورشان شرکت کرده اند کامالا هریس برتری قابل توجهی بر دونالد 
ترامپ کســب کرده  اســت. چند شرکت شــامل »ای بی سی نیوز«، 
»نیویورک تایمز« و »ســی ان ان« نظرســنجی هایی را با پرســش از 
پاســخگویانی که خود را به عنوان افراد شــرکت کننده در رأی گیری 
زودهنگام انتخابات ریاســت جمهــوری ۲۰۲۴ آمریکا معرفی کردند 
برگــزار کرده انــد و این نظرســنجی ها طیفی از برتری هــا از ۱۹ تا 
۲۹ درصــد را برای »کامالا هریس«، نامزد ریاســت جمهوری حزب 
دموکرات بر »دونالد ترامپ«،  رقیب جمهوری خواهش نشان داده اند.

این برتری هــا حتی بیشــتر از برتری های کــه در روزهای پیش از 
انتخابات ریاســت جمهوری ۲۰۱۶ برای »هیلاری کلینتون«، نامزد 
ریاســت جمهوری وقت حزب دموکرات بر »دونالــد ترامپ«، نامزد 
جمهوری خواهــان در آن انتخابات، در نظرســنجی ها ثبت می شــد 
هستند؛  نظرسنجی هایی که در آن زمان طیف برتری معادل ۸ تا ۱۶ 

درصد را برای کلینتون نشان می دادند.
در نظرســنجی های اواخــر ســال ۲۰۲۰ زمانی کــه دموکرات ها از 
رأی گیری پســتی اســتقبال کردند، »جــو بایدن«،  نامزد ریاســت 
جمهوری وقت حزب دموکرات برتری بیشــتری را نشان داد در حالی 

که پیش از آن دونالد ترامپ با رای گیری پستی برای انتخابات ۲۰۲۰ 
مخالفت کرد و از حامیانش خواســته بود در این شکل از رأی گیری 

شرکت نکنند.
آخرین نظرســنجی های برگزار شــده پیــش از روز انتخابات ایالات 
متحده در سه شنبه این هفته نشان داده اند هریس برتری چشمگیری 
را در ایالت هــای کلیدی، جایی که ۲ حزب اصلی در ســطحی برابر 
مــورد حمایت قــرار می گیرند و پیش بینــی نتایج در آنها دشــوار 
است، به دست می آورد. نظرســنجی های شرکت های مختلف شامل 
»ماریست«،  «ســی ان ان«، »فاکس نیوز« و «یواس ای تودی-دانشگاه 
سافوک« مشخص می کنند کامالا هریس در بین رای دهندگان مرحله 
زودهنگام در ایالت های کلیدی آریزونا، جورجیا، میشیگان، کارولینای 
شمالی، پنسیلوانیا و ویسکانسین پیشتاز است. تنها برتری ثبت شده 
بــرای دونالد ترامپ در بین این گــروه از رأی دهندگان در ایالت های 
کلیدی مربوط به نظرســنجی سی ان ان در نوادا است که برتری شش 

درصدی را برای ترامپ نشان داده است.
به نوشــته روزنامه »تلگراف« به رغم آنکه ترامپ چهار ســال قبل با 
برگزاری رأی گیری زودهنگام و پســتی با ادعای آسیب   پذیر بودنش 
در برابر تقلب و دســتکاری مخالفت کرده بود ایــن بار اما خود او و 
جمهوری خواهان رویکردشــان را تغییر داده و حامیان خود را تشویق 

به رأی  دادن قبل از مرحله نهایی در روز سه شنبه کرده اند.
این در حالی اســت که جمهوریخواهان و حامیــان ترامپ این بار با 
مشــاهده افزایش سطح شرکت حامیانشــان در رای گیری زودهنگام 
هیجان زده شــده اند به نحوی که »ایلان ماسک«، کارآفرین میلیاردر 
حامی  ترامپ گفته است:  ترامپ به سمت رقم زدن یک پیروزی درهم 

شکننده حرکت می کند.
ماسک استدلال کرده تعداد شــرکت کنندگان در رأی گیری پستی 
ایالت پنســیلوانیا برای انتخابــات ۲۰۲۴ تا کنون و مقایســه آن با 
آمار شــرکت کنندگان در این نحوه رأی گیری در مقطعی مشــابه در 
انتخابات ۲۰۲۰ نشان می دهد که هم اکنون ۳۲ درصد رای دهندگان 
مرحلــه زودهنــگام جمهوری خواه هســتند در حالی که در ســال 
۲۰۲۰ ایــن میزان ۲۱ درصد بود. طبق تحلیــل تلگراف، با توجه به 
تشویق های بیشــتر دموکرات ها برای آنکه حامیانشان در رأی گیری 
زودهنگام شــرکت کرده و کار را به روز نهایــی واگذار نکنند، عمدتاً 
در مرحله زودهنگام آرای بیشــتری برای آنها ثبت می شود. همچنین 
گــروه رأی دهنــدگان زن آمریکا نیز پیش از این اقبال بیشــتری به 
کامالا هریس برای تبدیل او به اولین رئیس جمهور زن ایالات متحده 
نشــان داده اند تاکنون در ارقام بالایــی فراتر از رأی دهندگان مرد در 

رأی گیری زودهنگام شرکت کرده اند.

ایرنا- محمدرضا ظفرقندی، وزیر بهداشــت در آیین تکریم و معارفه 
معاونان تحقیقات و فناوری وزارت بهداشــت اظهار داشت: برای یک 
معلم هیچ چیز دردناک تر از آن نیست که شاگرد و محصول عمرش 
مهاجرت کند؛ این وظیفه ما است که علل و راهکارهای مقابله با این 

مهاجرت ها را پژوهش کنیم.
وزیر بهداشــت ادامه داد: مهاجــرت جوانان و نخبگان را خســارت 
 می دانیــم و بایــد بــا کار علمی، منظــم و جــذب در پژوهش، آنها 

را نگه داریم.

وی تأکید کرد: باید جوانان و فارغ التحصیلان را بعد از دوران تحصیل، 
مناسب و به موقع بکارگیری کنیم و از سوی دیگر چرخش های اداری 

خسته کننده را از مقابل آنها برداریم.
ظفرقندی ادامه داد: طرح های متعدد به دوران تحصیلی دانشــجویان 
بار می شــود کــه این هم یکی از عوامل مهاجرت اســت چون بعد از 
اتمام پزشــکی عمومی، تخصص و فوق تخصص باید چندین ســال 
دوره طرح را بگذراند. وی گفت: باید با به کارگیری مناسب و به موقع 

فارغ التحصیلان جلوی مهاجرت آنها را بگیریم.

وی از پژوهش به عنوان یکی از راه های نگهداشــت جوانان و نخبگان 
یاد کرد و گفت: هر کســی که معلمی کرده می داند وقتی شــاگردش 
می خواهد از کشــور بــرود، چقدر برای خانــواده و معلم، غم انگیز و 
زجرآور اســت چون محصولی که به ثمر نشســته، از دســت می رود 
که به نوعی خســارت اســت.  وی همچنین به آمار تلفات جاده ای و 
ضرورت پژوهش در این زمینه نیز پرداخت و ادامه داد: در ســال ۷۸ 
آمار کشــته های تصادفات رانندگی ۲۸ هزار نفر بود که با بررســی و 

پژوهش با هدف کار برای مردم، این آمار کاهش یافت.

برتری چشمگیر »هریس« بر »ترامپ« در نظرسنجی از رأی دهندگان

وزیر بهداشت:

مهاجرت نخبگان خسارت محض است

رهبر انقلاب در دیدار هزاران نفر از دانش آموزان 
و دانشجویان:

رژیم صهیونیستی 
و آمریکا پاسخ 

دندان شکن دریافت 
خواهندکرد
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 ایسنا- احدشفاهی، جانشــین قرارگاه قدس نیروی زمینی 
سپاه اهداف رزمایش عملیاتی شهدای امنیت در جنوب شرق 

کشور را تشریح کرد.
 شــفاهی با اشــاره به برگزاری رزمایش شــهدای امنیت در 
جنوب شرق کشــور، اظهار کرد: این رزمایش براساس تدابیر 
فرمانده نیروی زمینی ســپاه و مبتنی بــر تمرینات مقابله با 
تهدیــدات امنیتی و به دنبال شناســایی تحــرکات تیم های 
تروریستی و مقابله با اقدامات شــرارت آمیز نیابتی دشمن از 
ســوی آنان، طراحی و اجرا شده است.  وی یادآور شد: در پی 
حادثه تروریســتی ۵ آبان که به شهادت تعدادی از پاسداران 
امنیــت و فرزندان ملت از فرماندهی انتظامی منجر شــد، با 
رصد و اشــراف اطلاعاتی از جمله اداره کل اطلاعات استان، 

اطلاعات ســپاه و اطلاعات فراجا، مراحل عملیاتی رزمایش با 
نام شــهدای امنیت آغاز شد. جانشــین قرارگاه قدس نیروی 
زمینی ســپاه گفت: در جریان این رزمایش و تنها ۱۴ساعت 
بعد از اقدام تروریســت ها در منطقــه گوهرکوه تفتان، محل 
اختفای آنان شناســایی و کشــف شــد و بلافاصله توســط 
پهپادهای رزمی نیروی زمینی ســپاه هدف قرار گرفت که به 
هلاکت ۴ تروریســت و دســتگیری تعدادی از آنان انجامید. 
ســخنگوی رزمایش افزایش ســطح آمادگی یگان ها، تقویت 
هماهنگی میان رده ها، تمریــن بکارگیری آموزه های تئوری 
در میدان عملیاتی را از دیگر اهداف این رزمایش برشــمرد و 
افزود: در این رزمایش که با بهره گیری از بخشــی از ظرفیت 
و توانمندی یگان هــای صابرین، نیرو مخصــوص، هوانیروز، 
پهپادی، جنگال، مهندســی و همچنین مشارکت نیروهای از 
فراجا و اداره کل اطلاعات و بســیج مردمی در حال برگزاری 
اســت، تعــدادی از ادوات و تجهیزات نویــن رزمی نیز مورد 
آزمون و آزمایش میدانی و عملیاتی قرار گرفته و بخشــی از 
تاکتیک ها و تکنیک های رزمی و دفاعی به روزرسانی شده نیز 
در این رزمایش بکارگیری خواهد شد. شفاهی تأکید کرد: در 

این رزمایش و به دنبال حادثه تروریستی در گوهرکوه تفتان، 
محدودیت هایی از جمله ایجاد و افزایش ایستگاه های کنترل 
تردد و بازرسی در بخشی از جاده های اصلی و فرعی به مرحله 
اجرا درآمده که این محدودیت در راستای پاسداری و صیانت 
از امنیت مردم و شناســایی و انهــدام باقیمانده های تیم های 

تروریستی در بخشی از منطقه رزمایش ایجاد شده است.
وی ادامــه داد: از مردم فهیم منطقه برای همکاری در اجرای 
ناگزیر این محدودیت ها و صبر و متانت و مشارکت و همراهی 
یکایک آنان در مقابله با اشرار مزدور ونفوذی و انهدام تیم های 
تروریســتی، صمیمانــه سپاســگزاریم. ســخنگوی رزمایش 
شــهدای امنیت تأکید کرد: پیام شفاف و روشن این رزمایش 
به دوســتان اطمینان بخشــی کامل از آمادگی و هوشــیاری 
پاسداران و مدافعان امنیت و به دشمنان پیام اقتدار و صلابت 
و توانمندی نیروهای امنیتی و ضدتروریســتی برای مقابله با 
هر اقدام شرارت آمیز است و ضمن تأکید بر اقتدار و توانمندی 
فرزندان ملت در قرارگاه قدس نیروی زمینی سپاه برای مقابله 
با هرگونه تهدید و اقدام تروریســتی به ملــت قهرمان ایران 
اطمینان می دهیم فرزندان آنان در این قرارگاه تا دستیابی به 

همه اهداف و تحکیم و تثبیت امنیت، همه اقدامات لازم را با 
صلابت و اقتدار پیگیری و دنبال خواهد کرد.

همچنیــن حجت الاســلام محمدهــادی رضایی، مســئول 
نمایندگــی ولی فقیه در نیــروی زمینی ســپاه در دیدار با 
نیروهای حاضر در جریان برگزاری رزمایش عملیاتی شهدای 
امنیت تأکید کرد: نیروی زمینی ســپاه پاســداران به همراه 
نیروهــای فراجا و به طــور خاص نیروهای بومــی منطقه در 
استان سیستان و بلوچستان امنیت پایداری را برقرار و از آن 

به صورت مستمر پاسداری می کنند.
وی اظهار کــرد: نمایندگی ولی فقیه با اعــزام روحانیون به 
یگان های عمل کننده و تأمین نیازهای معنوی و فکری آنها و 
پوشش فرهنگی و تبلیغی منطقه رزمایش و اقدامات رسانه ای و 
 اطلاع رسانی، در کنار رزمندگان در حال اجرای ماموریت است.

مســئول نمایندگی ولی فقیه در نیروی زمینی سپاه گفت: به 
عوامل دشــمن و گروهک های معاند هشدار می دهیم دست 
از اقدامــات مذبوحانه خود بردارند و به آغوش مردم برگردند 
که در غیر اینصورت ســیلی کوبنده و نابودکننده ای متحمل 

خواهند شد.

جانشینقرارگاهقدسنیرویزمینیسپاهتشریحکرد:

اهداف رزمایش عملیاتی شهدای امنیت در جنوب شرق کشور

سالسیویکم شماره6415

 

رهبرانقلاباسلامیدردیدارهزاراننفرازدانشآموزانودانشجویان:

رژیم صهیونیستی و آمریکا پاسخ دندان شکن دریافت خواهندکرد
رهبر معظم انقلاب اســلامی در دیــدار هزاران 
نفر از دانش آموزان و دانشــجویان با تبیین علل 
اساسی مبارزه  حداقل ۷۰ ساله ملت ایران با ظلم 
و زیاده خواهی هــای آمریکا، تأکید کردند: مقابله 
اسلامی، ملی، عقلانی، خردمندانه و انسانی ملت 
ایران با اســتکبار آمریکا که منطبــق با قوانین 
بین المللی اســت، با نقشــه   راه صحیح و بدون 
غفلت یا تعلل ادامه خواهد یافت و در این مسیر 
پیروزمندانه، رژیم صهیونیستی و آمریکا در قبال 
هر اقدام ضدّ ملت ایران، قطعاً پاسخ دندان شکنی 

خواهند گرفت. 
حضرت آیت ا... خامنه ای در ابتدای سخنانشان با 
اشاره به پیشــنهاد یکی از دانشجویان در زمینه 
چگونگی مقابله با استکبار، گفتند: همه بدانند در 
این مبارزه، هر اقدام لازم نظامی، تســلیحاتی و 
سیاســی برای آمادگی ملت ایران، انجام خواهد 
شــد و مســئولان هم اکنون نیز مشغول اینگونه 

کارها هستند.
  نامگذاری یک روز به نام روز ملی مبارزه با 
استکبار جهانی، در واقع برای فراموش نشدن 

این مبارزه تاریخی است
ایشــان افزودند: حرکت کلی ملت و مسئولان در 
مقابله با استکبار جهانی و دستگاه جنایتکار حاکم 
بر نظم جهانی کنونی، حرکتی منطقی و منطبق 
با دین و شرع و اخلاق و قوانین بین المللی است 
و ملت و مسئولان در این جهت هیچگونه تعلل و 

کوتاهی نخواهند کرد.
رهبر انقلاب، مبارزه ملت ایران با استکبار را امری 
دائم، مســتمر و در متن زندگی ملت خواندند و 
گفتند: نامگذاری یک روز به نام روز ملی مبارزه با 
استکبار جهانی، در واقع برای فراموش نشدن این 
مبارزه تاریخی است؛ بخصوص اینکه دست هایی 
در کار اســت که در حرکت شــجاعانه و آگاهانه 
ملت برای ایستادگی و مبارزه با آمریکا و عواملش 
در منطقــه، تردید ایجاد و ســپس این مقابله را 

انکار کنند.
ایشان با اشاره به تلاش برخی برای ایجاد شبهه 
در حقانیت مســئله تســخیر لانه جاسوســی، 
گفتنــد: بعضــی می گویند ســفارت آمریکا هم 
مثل ســفارت خانه همه کشورها، محل تحرکات 
دیپلماتیــک و جمع آوری اطلاعات بوده اســت؛ 
پس چرا تسخیر شــد؟ حضرت آیت ا... خامنه ای 
با ردّ این شبهه، تأکید کردند: سفارت آمریکا در 
تهران، همانگونه که اســناد به دست آمده از آن 
تأیید می کند، ســتاد برنامه ریزی برای تحریک و 
ســاماندهی ضدانقلاب و تفاله های ساواک شاه، 
ایجــاد اختلاف، تحریک قومیت ها، کودتا، تهدید 

جان امام خمینی)ره( و نابودی انقلاب بود و این 
واقعیت حتی اگر برخی از عاملان آن حادثه دچار 

تردید شده باشند، تغییر نمی کند.
  جوانان کتاب های اسناد لانه و مدارک دیگر 

را مطالعه کنند
رهبر انقلاب اســناد کشف شده در لانه جاسوسی 
را بســیار مهم و روشنگر برشــمردند و افزودند: 
جوانان کتاب های اســناد لانه و مدارک دیگر را 
مطالعه کنند تا از حقیقت تبدیل سفارت آمریکا 
به مرکز شبکه سازی و توطئه علیه انقلاب، بیشتر 
آگاه شــوند. ایشان تســخیر لانه جاسوسی را به 
علت روشن شدن ماهیت حقیقی سفارت آمریکا، 
یک نقطه عطف و یک حادثه تاریخی و فراموش 
 ناشــدنی خواندند و افزودند: به همین علت بود 
 که امــام با آن دیــد نافذ، حرکت دانشــجویان

را تأیید کردند.
حضرت آیت ا... خامنه ای در پاســخ به ســؤالی 
اساسی درباره علت مبارزه ملت ایران با استکبار 
جهانی، گفتند: بدون تردید این مقابله ناشــی از 
ســلطه گری ظالمانه و وقیحانه دولت آمریکا بر 

ملت عزیز و ایران ما بوده است.
ایشان با اشــاره به برخی تاریخ نویسان منحرف 
که تسخیر لانه جاسوسی را نقطه آغاز رویارویی 
ملت ایران و آمریــکا می نامند، افزودند: این یک 
دروغ اســت و این مقابله، حداقــل به ۲۸مرداد 
۱۳۳۲برمی گــردد؛ زیرا آمریکایی ها در آن تاریخ 
با خیانت به حســن اعتماد ســاده لوحانه دولت 
مصدق، آن حکومت ملی و مردمی را با کودتایی 
خونین سرنگون و حکومت ظالمانه شاه را دوباره 
برقرار کردند. رهبــر انقلاب جوانان را به مطالعه 
درباره ماجراهای نهضت ملی و کودتای ۲۸مرداد 
و اهــل تحقیق را به تولید آثــاری در این زمینه 

توصیه کردنــد و افزودند: اینها نقاط عطف تاریخ 
ملت ایران است و باید به خوبی تبیین شوند.

ایشــان، ایجــاد ســاواک و آموزش شــیوه های 
شــکنجه های وحشتناک به بازجویان آن، حضور 
ده ها هزار مستشــار مفت خــور آمریکایی برای 
دخالت در امور ارتش و دولت و نفوذ و جاسوسی 
را از دیگــر اقدامــات ضدایرانــیِ آمریکایی هــا 
برشمردند و گفتند: همه این اقدامات برای تحقیر 

ملت و تسلط بر ایران صورت می گرفت.
رهبر انقلاب با اشــاره به کمک های رژیم خبیث 
پهلوی به رژیم صهیونیســتی، افزودند: پهلوی با 
هدایت آمریکا و تأمین نفت و دیگر پشتیبانی ها، 
در خیانتــی فراموش  ناشــدنی، رژیــم غاصب 
را تقویــت می کــرد؛ آن هــم در حالیکه اغلب 
دولت های منطقه با رژیم صهیونیستی قطع رابطه 

کرده بودند.
ایشــان گفتنــد: متأســفانه امروز هــم برخی 
دولت هــا بی اعتنا به جنایات بســیار فجیع رژیم 
صهیونیســتی در غزه و لبنان، به این دشــمن 
 خونخوار کمک اقتصادی و حتی نظامی می کنند.
  مقابله با سلطه اقتصادی، نظامی، فرهنگی 
و تحقیرآمیــز زورگویان جهانی ادامه خواهد 

داشت
رهبــر انقلاب مقابله ملــت ایران با اســتکباررا 
برخاسته از تعالیم اسلام و یک فریضه خواندند و 
افزودند: مقابله با سلطه اقتصادی، نظامی، فرهنگی 
و تحقیرآمیز زورگویان جهانی ادامه خواهد داشت.
رهبر انقلاب، تردیدافکنی برخی افراد درخصوص 
امکان مقابله با نظام پیشــرفته، قوی و مسلطی 
 همچون آمریکا را با توجه به تجربه موفق ۴۶ سال 
اخیر ملت ایران، صحیح ندانستند و گفتند: ملت 
ایران تا امروز در این مبارزه قطعاً موفق شده است 

که یک نشانه آن توانایی در تضعیف قدرت آمریکا 
است که با هیبت و تشر خود ملتها را می ترساند 

و به عقب نشینی وادار می کرد.
ایشــان بیانیه تعداد زیادی از انجمن های علمی 
دانشجویان آمریکا علیه فرهنگ و تمدن غرب و 
اقدامات آمریکا و دفاع آنها از کشورها و ملت های 
مظلوم را نشــانه ای دیگر از موفقیت و پیشروی 
حرکت مقابله با استکبار خواندند و افزودند: این 
مبارزه روز به روز شدت خواهد یافت و ملت ایران 
و ملت هــای مظلوم و جبهه مقاومــت نیز قطعاً 

پیشرفت خواهند کرد.
حضرت آیــت ا... خامنه ای جنایــات فجیع رژیم 
صهیونیســتی در غزه و کشــتار ۵۰ هزار تن که 
اکثر آنان زنان و کودکان هستند و فجایع کنونی 
در لبنان را که همگی با پشــتیبانی و مشارکت 
وقیحانه و صریح تسلیحاتی و سیاسی آمریکا در 
حال انجام اســت، باعث رسوایی ادعاهای حقوق 
بشــری آنها خواندند و گفتند: مبارزه با استکبار، 
مبارزه ای عقلانی، خردمندانه و منطبق با منطق 
بین المللی اســت. ایشان با انتقاد از افرادی که به 
دنبال غیرمنطقی نشان دادن حرکت ملت ایران 
در مقابل استکبار هســتند، افزودند: این افراد را 
متهم به خیانــت نمی کنیم اما وقتی این حرکت 
صحیح، عقلایی و منطبق بر منطق بین المللی را 
غیرعقلایی جلوه می دهند، حداقلش این است که 

کوته بین و کوته نظر هستند.
رهبــر انقلاب عزیــز بودن ملت ایــران در افکار 
عمومــی دنیا را بــا وجود تلاش های گســترده 
دســتگاه های رسانه ای نظام ســلطه، نشانه ای از 
اثرگــذاری مبــارزه موفق و منطقــی جمهوری 
اسلامی دانستند و گفتند: اینکه پس از عملیات 
وعده صــادق، مردم در خیابان های کشــورهای 
مختلــف شــادی می کنند یعنــی حرکت ملت 
ایران، مورد قبول منطق بین المللی و البته منطق 

اسلامی و قرآنی است.
ایشــان اســتمرار این حرکت اصولی را بر اساس 
نقشــه ای صحیح، ضروری خواندنــد و افزودند: 
اســتمرار این حرکت در گرو پیشــرفت علمی و 
فناوری و برخورداری از نقشه راه است که جوانان 
عزیز در سراسر کشور می توانند با تقویت فکری و 

علمی کشور به آن کمک کنند.
  مطمئن باشید هیچ حرکت دشمن از جانب 
کســانی که به عنوان نماینده ملت ایران در 
حال تلاش برای مقابله با آن هستند، بی پاسخ 

گذاشته نمی شود
حضرت آیــت ا... خامنــه ای با تأکید بــر اینکه 
مســئولان و دســت اندرکاران با امکانات موجود 

در حــال تــلاش همه جانبه هســتند و به هیچ 
وجه کوتاه نمی آیند، گفتند: مطمئن باشید هیچ 
حرکت دشــمن از جانب کســانی که به عنوان 
نماینــده ملت ایران در حال تلاش برای مقابله با 
آن هستند، بی پاسخ گذاشته نمی شود و فراموش 
نخواهد شد و دشــمنان چه رژیم صیهونیستی 
و چه ایــالات متحده آمریــکا درخصوص آنچه 
در قبــال ملت ایــران و جبهه مقاومــت انجام 
 می دهنــد، قطعاً پاســخ دندان شــکنی دریافت 

خواهند کرد.
ایشــان جنایات کنونی رژیم اشغالگر با کمک و 
دخالت و مشــارکت آمریکا را باعث رنگ باختن 
 کامل ادعاهای فریبکارانه »حقوق بشر آمریکایی« 
دانســتند و افزودند: دنیا امروز متوجه شده است 
که مدعیان جنایتکار حقوق بشــر که انسان های 
بزرگــی همچون نصــرا...، هنیه و ســلیمانی را 
تروریســت می نامند، خودشان باند تروریستی و 
باند جنایتکار هســتند. حضرت آیت ا... خامنه ای 
وظیفــه ملت ها در برابر این حجــم از جنایت و 
فریبــکاری را ایجاد حرکتــی عمومی خواندند و 
گفتند: شما جوانان و دانش آموزان و دانشجویان 
بایــد با ارتبــاط و تماس با جوانان کشــورهای 
اســلامی و منطقه و فراتــر از منطقه، حقایق را 
برای آنها روشن و یادآوری کنید که باید حرکت 

عمومی و عظیمی علیه استکبار ایجاد شود.
  راه پیش رو، کوتاه و آســان نیست و لازم 

است
رهبر انقلاب اسلامی در پایان خاطرنشان کردند: 
به توفیق الهی، با این حرکت اســلامی و انسانی، 
ملــت ایران و جبهه مقاومــت جایگاه خود را در 
دنیا پیدا خواهد کرد و قطعاً دشــمن را شکست 

خواهد داد.
رهبر انقلاب همچنیــن در توصیه ای معنوی به 
نسل نوجوان و جوان، آنان را به ذکر و شکر الهی 
فراخواندند و افزودند: راه پیش رو، کوتاه و آسان 
نیست و لازم است شما جوانان عزیز با مناجات و 
دعا و توسل و انس با قرآن و شکر نعمت های الهی 
از جملــه نعمت وجود یک نظام مبارز با باندهای 
جنایتکار بین المللی، همت و معرفت و تلاش خود 
را برای ادای وظایف ســنگینِ پیمودن این راه پر 

افتخار، افزایش دهید.
ایشان، بیداری، آمادگی و احساس توانایی جوانان 
را از دیگــر نعمت هــای بزرگ الهی دانســتند و 
افزودند: با اســتعانت پروردگار و استمداد از روح 
شــهیدان عزیز و نورانی همچون ســید حســن 
نصرا...، اسماعیل هنیّه، سردار سلیمانی و یحیی 

سنوار، این راه را ادامه دهید.

بررسی لایحه بودجه ۱۴۰۴ کل کشور
 هفته اول آذر در مجلس آغاز می شود

 
 ایرنا-علیرضا سلیمی، سخنگوی هئیت رئیسه مجلس گفت: بررسی 
لایحه بودجه ســال ۱۴۰۴ کل کشور، هفته اول آذر در مجلس شورای 

اسلامی آغاز می شود.
ســلیمی  با بیان اینکه کار بررســی لایحه بودجه باید ظرف دو ماه به 
پایان برســد، تأکید کــرد: باید روند را به گونه ای بــه پیش ببریم که 
کار تصویب، رفت و برگشــت های لایحه به شــورای نگهبان و مجمع 
تشــخیص مصلحت نظام و هئیت عالی نظارت تــا پایان آذر به پایان 
برســد. وی افزود: کار بررسی جزئیات لایحه بودجه تا ۲۲ آبان ماه در 
کمیســیون های تخصصی مجلس به پایان می رسد و کمیسیون تلفیق 
از یک روز قبل از آن یعنی از دوشنبه ۲۱ آبان کار بررسی گزارش های 
کمیسیون ها را که تا آن روز واصل شده را آغاز می کند تا کار با سرعت 

بیشتری به پیش رود.
ســخنگوی هئیت رئیسه مجلس خاطرنشان کرد: کمیسیون تلفیق نیز 
۱۰روز فرصت دارد تا به بررســی بودجه بپردازد و پس از اتمام بررسی 
لایحه بودجه در کمیســیون تلفیق نمایندگان سه روز فرصت خواهند 
داشــت تا پیشنهادات بودجه ای خود را برای طرح در صحن مجلس در 

سامان ثبت کنند.
 وی  اظهار کرد: بر همین اساس کار جزئیات لایحه بودجه سال ۱۴۰۴ 
از هفتــه اول آذرماه در صحن مجلس آغاز خواهد شــد که طبق روال 
معمول بررســی بودجــه در صحــن از ۱۰ روز تا دو هفتــه به طول 
می انجامد. وی گفت: جلسات صحن در زمان بررسی بودجه به صورت 
دو نوبته برگزار خواهد شد که در صورت نیاز سه نوبته نیز خواهد شد.

فرماندهنیرویدریاییارتشجمهوریاسلامیایران:
ناوشکن های سهند و زاگرس 

به آب انداخته می شوند

ایسنا- شهرام ایرانی، فرمانده نیروی دریایی ارتش جمهوری اسلامی 
 ایران گفت: ناوشــکن ســهند و زاگرس در حال آماده شدن هستند و 
به زودی به آب انداخته خواهند شــد. ایرانی اظهار داشــت: ناوشــکن 
ســهند، به ســرعت در حال آماده شــدن اســت تا پس از شرکت در 
رزمایشی بزرگ به ماموریت تأمین امنیت آب های شمال اقیانوس هند، 
اعزام شود. فرمانده نیروی دریایی ارتش جمهوری اسلامی ایران افزود: 
ناوشــکن زاگرس هم جدیدترین و به روزترین ناوشکن نیروی دریایی 
ارتش و یک ناوشکن رزمی - اطلاعاتی مجهز به آشیانه برای حمل دائم 
یک بالگرد است و منتظر ابلاغ ستادی برای به آب اندازی آن هستیم.

مشاورودستیاررهبرانقلاب:
جذب منابع در اختیار مردم 

می تواند مسائل بازار سرمایه را رفع کند

ایســنا-محمد مخبر، مشاور و دســتیار رهبری انقلاب گفت: جذب 
منابع در اختیار مردم از بهترین روش ها برای رفع مسائل بازار سرمایه 
اســت. مخبر در دیدار با اعضــای »انجمن ملی شــرکت های صنایع 
پیشــرفته و دانش بنیان« بابیان اینکه بازیکنان اصلی پیشــرفت کشور 
شرکت های دانش بنیان هستند، گفت: اقتدار، توانایی و نفوذ بین الملل 
ما در گرو بهره گیری از مزیت های کشــور و استفاده از نیروهای نخبه 
و جوان در حوزه دانش بنیان اســت. وی افزود: رفع مشکلات و تسهیل 
فعالیت های بخش خصوصی و شــرکت ها و دست اندرکاران این حوزه 
قابل انجام اما نیازمند اولویت گذاری مســائل و نقش آفرینی، پیگیری و 
به میدان آمدن خود کارآفرینان و فعالان این حوزه است. عضو مجمع 
تشــخیص مصلحت نظام با تأکید بر اینکه تمام دســتگاه ها، آمادگی 
همکاری برای رفع مشکلات و محدودیت های بخش دانش بنیان کشور 
را دارند، تأکید کرد: جذب و اســتفاده از منابع در اختیار مردم و بخش 

خصوصی یکی از بهترین روش ها برای رفع مسائل بازار سرمایه است.

وزیرکشور:
انسداد مرزهای شرقی ایران

 تا نیمه اول سال ۱۴۰۴

تسنیم-اسکندر مومنی، وزیر کشور در جریان بازدید از طرح انسداد 
مرز در میرجاوه با اشاره به اینکه فاز نخست این طرح حدود ۹۰کیلومتر 
بوده که از اواخر خردادماه آغاز شــده، گفت: بر اساس پیش بینی ها این 

طرح انسداد مرزی در نیمه اول سال آینده به اتمام می رسد.
مومنی با تأکید بر اینکه امنیت پایدار مقدمه هر پیشــرفت و توسعه ای 
است، گفت: با اجرای طرح انسداد مرز علاوه بر جلوگیری از قاچاق مواد 
مخدر و کالا، بازگشــت و تردد اتباع نیز کنترل می شود که در امنیت 

استان سیستان و بلوچستان نقش مهمی دارد.
وی با تأکید بر اینکه انســداد مرز تنها فیزیکی نیســت بلکه بخشــی 
از دیوار به صورت ســیم خاردار و بخش هوشــمند آن شــامل رادارها 
می شــود، ادامه داد: بنابراین زمانی که ترکیبی از دیوار و سیستم های 
هوشــمند را داشته باشــیم که همدیگر را کامل می کند انسداد مرز را 
شاهد خواهیم بود. مومنی خاطرنشان کرد: اتباع خارجی وقتی از کشور 
خارج می شوند مجدداً بر می گردند که در این راستا طرح انسداد مرز به 

این موضوع و امنیت منطقه کمک می کند.

معاونحقوقیرئیسجمهور:
بنا به دستور رئیس جمهور FATF بررسی می شود

فارس- مجید انصاری، معــاون حقوقی رئیس جمهــور گفت: بنا به 
دســتور رئیس جمهــور، FATF از ابعاد مختلف توســط وزیر اقتصاد 
و دارایی در حال بررســی و انجام اســت. انصــاری درخصوص آخرین 
وضعیت FATF بیان کرد: بنا به دستور رئیس جمهور، بررسی FATF از 
ابعاد مختلف توسط وزیر اقتصاد و دارایی در حال بررسی و انجام است.
وی با بیــان اینکه امیدواریم زمینه لازم برای رفع موانع FATF فراهم 
شــود، اظهار کرد: ما از چهارکنوانسیون به دو کنوانسیون پیوسته ایم و 
دو کنوانســیون پالرمو وCFT باقی مانده است که در مجمع تشخیص 
از دستور خارج شده ولی هنوز قابل بررسی در مجمع تشخیص است.

معاون حقوقی رئیس جمهور گفت: بررسی کارشناسی از سوی دستگاه های 
 ذی ربــط در حــال انجام اســت و امیدواریم به نتایج خوبی برســیم.

سفیرایراندرسوریه:
رژیم صهیونیستی با وجود نقض قوانین بین المللی 

به اهدافش نرسیده است

ایسنا- حسین اکبری، سفیر ایران در سوریه گفت: رژیم صهیونیستی 
در طــول جنگ غزه و لبنان قوانین بین المللی را نقض کرده اســت، با 
این حال هیچ یک از اهداف این رژیم محقق نشده است. اکبری گفت: 
رژیم صهیونیستی اخیراً تمامی قطعنامه ها و قوانین بین المللی را نقض 
کرده و ســازمان ملل حتی نتوانسته از قوانین و منشور خود دفاع کند. 
جهــان این ادعا را تأیید می کند. یعنی قول متفق این اســت که رژیم 
صهیونیستی تمامی قوانین و مقررات بین المللی را نقض کرده و افزون 
بر آن مرتکب جنایات جنگی و انســانی بی ســابقه در طول تاریخ شده 
است. به همین دلیل ســازمان های بین المللی نتوانستند نقش مؤثری 
ایفا کنند. اکبری افزود: اما اینکه طرفین جنگ )در غزه( چه کســانی 
هستند، باید گفت یک طرف جنگ، آمریکا و رژیم صهیونیستی؛ مجری 
سیاســت های آمریکا و تعدادی از کشــور ها از جمله برخی کشور های 
عربی هســتند که به دلیل ترس از واشــنگتن و تل آویو نه تنها موضع 

بی طرفی ندارند بلکه به اکراه با آنها همکاری می کنند.

وزیرراهوشهرسازی:

 به تعهدات دولت های قبل برای تأمین مسکن پایبندیم

دبیرکمیسیوناصلنودمجلسشورایاسلامی:

افزایش حقوق کارمندان از نقاط مثبت بودجه است

فارس- طبق مصوبه اخیر شــورای پول و اعتبار اقســاط وام
۸۰۰ میلیون  تومانی در دوره ۲۰ساله و بازپرداخت ساده ماهانه 
در طرح نهضت ملی مســکن، حــدود ۱۲ میلیون و ۳۵۰ هزار 

تومان خواهد بود. 
عباس صوفی، عضو کمیســیون عمران مجلس شورای اسلامی 
درباره توان بازپرداخت تسهیلات برای متقاضیان واقعی مسکن 
در طرح نهضت ملی مسکن گفته است: مراجعاتی به ما از سوی 
متقاضیان مســکن ملی صورت می گیــرد و عنوان می کنند که 
باتوجه به شرایط تورمی کشور، امکان پرداخت تسهیلات ماهانه 

۱۲میلیون تومانی برایشان مقدور نیست.
صوفــی همچنین بر این نکته نیــز تأکید می کند که دولت باید 
چاره ای برای میزان تسهیلات و بازپرداخت آن از سوی متقاضیان 
واقعی مسکن داشته باشد و دست دلالان را نیز کوتاه کند. فرزانه 

صادق مالواجرد، وزیر راه وشهرســازی نیز با اشــاره به انتقاداتی 
مبنی بــر ناتوانی متقاضیان واقعی مســکن بــرای بازپرداخت 
تسهیلات مسکن ملی، گفت: از ابتدا مشخص بود که این اقساط 
برای کسانی که متقاضی واقعی هستند، سنگین است، این دولت 
هم باید تلاش کنــد و داریم تلاش می کنیم کــه تمهیداتی را 
 داشته باشــیم که مردم و متقاضی واقعی بهتر بتواند به مسکن
برســد. وی افزود: تمام تلاش دولت این اســت که تعهداتی که 
دولت های قبل، در جهت تأمین مسکن ایجاد کردند، به بهترین 

نحو انجام گیرد و مسکن، به متقاضی واقعی برسد. 
وزیر راه و شهرســازی همچنین خاطرنشــان کرد: اینکه انجام 
تعهدات در زمینه مسکن با چه روشی اجرا شود، مستلزم زمان و 
میزان چگونگی تأمین منابع اعتباری است، برنامه ما حتماً ادامه 

تکمیل طرح های مسکن است.

باشــگاهخبرنگاران-محمد امیر، دبیر کمیسیون اصل نود 
مجلس شورای اســلامی با اشاره به بودجه ۱۴۰۴گفت: افزایش 
حقوق کارمندان از نقاط مثبت بودجه اســت. امیر با اشــاره به 
بودجــه ۱۴۰۴ گفت: بودجه نقاط قوت و ضعف دارد. نقاط قوت 
آن، افزایــش حقوق کارمندان و اختصاص وجــه اعتباری برای 

گندم کاران و دارو است که به صورت شفاف آمده است. 
وی افزود: از نقاط ضعف بودجه می توان به عدم انطباق با برنامه 
هفتم در برخی موارد اشــاره کرد. البته دولــت تعهد داد که با 
مجلس همکاری می کند و چکش کاری مجلس را می پذیرد. دبیر 
کمیسیون اصل نود مجلس شورای اسلامی عنوان کرد: در صحن 
ایــرادات مجلس را پذیرفت و کلیت بودجــه ۱۴۰۴ به تصویب 
رســید، اما بنا شد که با کمیسیون تلفیق نکاتی را که نیاز است 

بررسی کنند تا رفع شود. امیر در پاسخ به سؤالی مبنی بر این که 
آیا کمیســیون اصل نود از بودجــه ۱۴۰۴ رضایت دارد؟ گفت: 
کمیسیون از قسمت هایی راضی است، اما بعضی قسمت ها خیر. 
باید نظر قطعی را پس از انجام بررسی های کمیسیون تلفیق داد. 
وی ادامه داد: باید دید کمیســیون تلفیق برای مســائل عمرانی 
به چه صورت تدبیر می کند. در مســائل عمرانی افزایش بودجه 
داشتند که منابعش هنوز مشخص نیست. دبیر کمیسیون اصل 
نود مجلس شورای اســلامی تصریح کرد: در بودجه به مواردی 
اشــاره شــده که باید ببینیم اتفاق می افتد یــا خیر. مثلًا بحث 
افزایش صــادرات نفت خام یا کاهش مصــرف بنزین. بعضی از 
قسمت ها هم ایراد دارد که باید اصلاح شود اگر بودجه کاربردی 

باشد، قطعاً رضایت مردم را جلب می کند.

رئیسجمهور:

کیفیت جاده های ترانزیتی ارتقاء یابد
ایرنا- مســعود پزشکیان، رئیس جمهور بر ضرورت حضور 
بخش خصوصی و سرمایه گذاران خارجی در حوزه توسعه 
زیرســاخت های حمل و نقــل به ویژه ریلــی، جاده ای و 

اسکله ها تأکید کرد.
وی در جلسه بررسی آخرین وضعیت زیرساخت های حمل 
و نقل کشــور و نیز کریدورهای منطقه ای پس از استماع 
ســخنان وزیر راه و شهرســازی و دیگــر مقامات ذیربط 
درخصوص وضعیت کریدورهای بین المللی ریلی و جاده ای 
کشــور، بر تســریع در اجرای کریدور مرزی با جمهوری 
 آذربایجــان و همچنیــن نهایــی کردن احــداث کریدور

شــمال- جنوب تأکید کرد و گفت: با توجه به اهمیت این 
مسیر در تکمیل کریدورهای منطقه ای این پروژه باید هر 

چه سریع تر تکمیل شود.
پزشــکیان در ادامه با اشــاره توافقات حاصل شده درباره 
تســریع در تکمیل مسیر شــلمچه-بصره در جریان سفر 
اخیــرش به عراق، اظهار کرد: این مســیر برای ما اهمیت 
فراوانی دارد و مقامات دولت عراق نیز بر تسریع در اجرا و 
تکمیل آن تأکیــد دارند؛ لذا باید همه تلاش خود را برای 

رفع موانع پیش روی تکمیل این پروژه به کار گیریم.
رئیس جمهــور از وزارت راه خواســت با همکاری ســایر 
مســئولان مربوطه ســناریوهای مطرح برای همکاری با 
روســیه در زمینه زیرســاخت های حمــل و نقل جاده ای 
و ریلــی را نهایــی کنند. پزشــکیان با اشــاره به اهمیت 
کریدورهای ترانزیتی اعم از ریلی و جاده ای برای کشــور و 
تأکید سند چشم انداز بر این موضوع تصریح کرد: در حوزه 
حمل و نقل اولویت ما افزایش ظرفیت اســکله ها، توسعه 
خطوط راه آهن و تأمین ماشــین آلات ســنگین راه سازی 
است.  در خارج از حوزه حمل و نقل نیز تأمین برق، تبادل 
گاز و سپس توســعه صنایع و تبادل فرآورده های نفتی و 

محصولات پتروشیمی در اولویت های بعدی قرار دارند.

وی در بخش دیگری از ســخنان خود با انتقاد از کیفیت 
اجرای برخی مســیرهای ریلی و جاده هــا گفت: کیفیت 
مصالح به کار رفته در جاده ها در برخی مســیرها مناسب 
نیســت و با توجه به اینکه تمرکز ما برای ترانزیت کالا در 
کشور از این مسیرهاست، باید کیفیت اجرای این مسیرها 

ارتقاء یابد. 
رئیس جمهــور با تأکید بر ضرورت ســرمایه گذاری بخش 
خصوصی در حوزه های حمل و نقل اظهار داشــت: علاوه 
بر حوزه های ریلی و ســاخت تجهیــزات مربوط به حمل 
و نقل ریلــی، مثل لکوموتیو، هم اکنون اســکله ها و بنادر 
ما هم ظرفیت های زیادی بــرای فعالیت بخش خصوصی 
دارد و حتی ســرمایه گذاران خارجی نیز می توانند در این 
حوزه فعال شــوند.  در این جلسه فرزانه صادق، وزیر راه و 
شهرسازی با اشاره به مذاکرات این وزارتخانه با طرف های 
روسی، گزارشــی از آخرین وضعیت توافقات و همکاری ها 
با این کشور در زمینه اجرای زیرساخت های حمل و نقلی 
و کریدورهــای منطقه ای ارائه کــرد. رئیس دفتر و معاون 
اجرایــی رئیس جمهور، رئیس ســازمان برنامه و بودجه و 
معاون سیاســی دفتر رئیس جمهور از دیگر مقامات حاضر 

در این جلسه بودند.
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محمد فرخ زاده، معاون هماهنگی 
زیــارت  و  گردشــگری  امــور 
اســتانداری فــارس گفــت: اقناع 
افکار عمومی  توسط متخصصان در 
اجرای پروژه های مهندسی اهمیت 
زیادی دارد و ایجاد پیوســت های 
گردشــگری و فرهنگــی می تواند 

اغنابخش افکارعمومی  باشد.
فرخ زاده در بازدید از خط دو متروی 
شیراز با بیان اینکه شیراز در مسیر 
توسعه است، افزود: توجه اولیه به 
فرهنگی،  گردشگری،  پیوست های 
 اقتصادی، زیست محیطی، فنی و مهندسی می تواند به لحاظ فنی و مهندسی کمترین آسیب را در مسیر 

توسعه ایجاد کند.
جانشین استاندار در شورای توسعه گردشگری استان افزود: شیراز یک شهر گردشگری با عناوینی همانند 
سومین حرم اهل بیت)ع(، باغ شهر یا باغ موزه، شهر هزار مزار، فخر ادب پارسی و... لقب گرفته که این 
عناوین مسئولیت آور است و وظیفه همه ما را برای صیانت از داشته های این شهر سنگین تر می کند. وی 
با اشاره به اینکه یکی از شاخصه های اساسی توسعه گردشگری، توجه به موضوع حمل و نقل است؛ بیان 
داشت: با توجه به بزرگی شهرها و فشردگی جمعیت در معابر مرکزی و محدودیت های متعدد لازم است 
از تکنولوژی های متفاوت برای تسهیل در مدل های حمل و نقلی که یکی از مؤثرترین آنها مترو می باشد، 
اســتفاده کرد.  فرخ زاده تصریح کرد: موقعیت جغرافیایی شیراز طولی است و به ناچار باید از فضای زیر 
زمین و رینگ های اطراف در قالب پخش کننده و جمع کننده اســتفاده کنیم؛ همچنین تونل ها هم در 
شیراز به دلیل اقلیم خاص این شهر می تواند در کاهش ترافیک و روان سازی مسیرها و معابر راهگشا باشد. 
معاون هماهنگی امور گردشگری و زیارت استانداری فارس با تأکید بر این نکته که کارهای کارشناسی و 
آزمایشگاهی بسیار خوبی برای مسیر حافظیه انجام شده، افزود: در مورد پروژه خط دوم متروی شیراز که 
از نزدیکی حافظه می گذرد، تمهیدات فنی و مهندسی منحصر به فردی با پنج برابر هزینه عادی احداث 
 تونل هــا اقدام گردیده که با توجه به جدول ضرایب ســختگیرانه اســتاندارد بین المللی)ضریب ۸/۱( و
انتقال تونل به عمق ۲۶ متری با فاصله ۱۲۰ متر از مقبره در نظر گرفته شده که مطابق گفته کارشناسان 

عملًا هیچ نگرانی و تهدیدی این ابنیه تاریخی را تهدید نخواهد کرد.
معاون اســتاندار فارس با بیان اینکه به دلیــل موقعیت ملی و فراملی آرامگاه حافظیه توجه افراد زیادی 
در ســطح کشور و جهان به این مجموعه می باشد و به همین دلیل بایستی با دقت همه ملاحظات فنی 
و مهندسی رسانه ای و افکار عمومی کاملًا غنی شود. فرخ زاده تصریح کرد: برای این پروژه ها لازم است 
قبل از آغاز عملیات اجرایی جلســاتی با فعالان و دغدغه مندان دانشگاهی و شاغلین این حوزه تخصصی 
در بافت هــای تاریخــی، فرهنگی و گردشــگری برگزار و مفاهیم فنی و مهندســی برای تکمیل چرخه 
دانش دو طرف را بررســی کرد. معاون هماهنگی امور گردشگری و زیارت استانداری فارس از تلاشگران 
شــهرداری و سازمان حمل و نقل ریلی خواســت تا ملاحظات فنی و مهندسی که برای رعایت ضوابط 
محیط زیستی، تاریخی و میراثی در خط دوم متروی شیراز رعایت شده است، به اطلاع ذینفعان برسانند.
بر اســاس مذاکرات و جلسه کارشناسی خوبی که فی ما بین پژوهشگاه میراث فرهنگی و سازمان حمل 
و نقل ریلی برگزار شــد، این مجموعه هم آماده همراهی با این طرح اســت و به زودی نظریه آنها نیز 
اعلام خواهد شــد.در این بازدید مدیرعامل و مدیران پروژه خط دوم متروی شــیراز به بیان توضیحات 
تفصیلی طرح احداث این خط از میدان امام حسین)ع( به سمت چهار راه ادبیات و میدان کلبه و نهایتاً 
خیابان فضیلت را با رعایت ضوابط و اســتانداردهای ســخت گیرانه به منظور رعایت حریم ابنیه تاریخی 

و فرهنگی پرداختند.

استراتژی آمریکا نسبت به جمهوری اسلامی  ایران
          ادامه از یک

مبنی بر لیبرال دموکراسی، سیاست مداران کاخ سفید را واداشت که این 
نظریه ها را عملیاتی کنند که شاهد وقایع یازده سپتامبر بودیم.

آمریکایی هــا بعد از آن بــه بهانه مبارزه با ترورئیســم بــرای رهایی از 
کشــورهای مخالف خود دو گزینه را در پیش گرفتند، نخســت با تهدید 
ســخت کشورهای افغانســتان و عراق را اشــغال کردند. دوم اینکه برای 
روسیه زدایی به تهدید نرم در آسیای میانه و قفقاز روی آوردند و در چند 
کشور از جمله اوکراین، گرجستان و قرقیزستان به شیوه انقلاب مخملی 
و به صورت مسالمت آمیز و آن هم با عنوان تقلب در انتخابات حمایت های 
رســانه ای و مالی و بنیادهای همچون ســوروس و... موفق شدند نیروی 

طرفدار خود را به کرسی قدرت بنشانند.
به این فکــر افتادند که با تهدید نرم آن هم به شــیوه انقلاب مخملی با 
رنگی یا گلی که در کشــورهای اوکراین و گرجســتان و... توانسته بودند 
مهره های خود را به قدرت برســانند در ایران نیز شانس خود را آزمایش 
کنند که خلق حماســه نه دی از ســوی ملت فهیم ایران روبرو شدند و 
این توطئه هم همچون توطئه های دیگر نقش برآب شــد اما متأسفانه با 
چراغ ســبز عده ای در داخل تحریم ها را به بهانه مسائل هسته ای شدت  
بخشیدند که ســرانجام به برجام ختم شد و همانطور که قابل پیش بینی 
بود و مقام معظم رهبری بارها متذکر شده بودند که نباید به غرب به ویژه 
آمریکایی ها اعتماد کرد و خوشــبین بود و با به قدرت رســیدن ترامپ از 

جمهوری خواهان شاهد خروج یک جانبه آمریکا از برجام بودیم.
امــروز ما در یک جنــگ ترکیبی قرار داریم. در جنگ ترکیبی دشــمن 
از همة مؤلفه های قدرتش به شــکل هوشــمندانه بهره می گیرد. و مولفة 
اصلی این جنگ هم جنگ شــناختی است. و بعد از پایان جنگ تحمیلی 
تاکنــون براندازی با شــیوه  جنگ ترکیبی )باروش ســدنفوذ تغیر رفتار 
ج.ا.ایران( در دســتور کار قرار داده اند همه اتاق های فکر، ســرویس های 
امنیتی، قرارگاه های رســانه ای دشمن، شــبکه ای کار می کنند، قرارگاه 
دارند و روایت تولید می کنند و بر اســاس همین روایت ها، محصول تولید 
می کنند. تقریباً بیست و دو سه سال پیش، مراکز غربی آمریکایی صریحاً 
مطرح کردند که جنگ آینده جنگ روایت هاست. در این جنگ، بازیگری 
موفق است که روایت اول را به دست بگیرد و تثبیت کند و با روایت های 

مختلف مقابله کند. 
خلاصه  اینکه همانطور که جمهوری اســلامی  با قدرت نرم خود)مکتب 
اســلام، رهبری و مردم( تاکنون توانسته است چالش های ذکر شده را به 
فرصت تبدیــل نماید در این جنگ نامتقارن و نابرابر وفشــار حداکثری  
هم اگر مســئولان با روحیه انقلابی و مدیریت جهــادی با نگاه به درون 
و عملیاتی کــردن منویات رهبری بویــژه اقتصاد مقاومتی عمل کرده و با 
حمایت مردم از این توطئه نیز کشور عبور خواهد کرد. ان شاء ا...                                                                                        

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
استان فارس خبر داد:

 برپایی نمایشگاه صنایع  دستی 
در مجاورت کاخ اردشیر بابکان 

 محمد ثابت اقلیدی، مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
استان فارس از برگزاری نمایشگاه صنایع  دستی در مجاورت کاخ اردشیر 
بابکان در فیروزآباد در راســتای جشنواره بین المللی چندرسانه ای میراث 

فرهنگی خبر داد. 
وی با اعلام این خبر گفت: این نمایشــگاه شــامل صنایع دســتی به ویژه 
دست یافته های داری است و همچنین با پخت غذاهای سنتی همراه است. 
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی استان فارس افزود: 
با همکاری اداره کل کتابخانه های عمومی  نیز برنامه هایی درخصوص آثار 
ناملموس در نظر گرفته شــده که شامل معرفی کتب تاریخی، قصه گویی، 
نقد کتاب قصه توســط کودکان، ایســتگاه خلاقیت، نقاشــی و نشست 
مادران کتاب خوان، برگزاری نمایشــگاه عروســک های محلی با همکاری 
شــهناز هادی نیا، معرفی شهرســتان و آثار، قصه گویی و داستان گویی به 
زبان انگلیســی با همکاری مجموعه آموزشی نجفی است. ثابت اقلیدی با 
اعلام زمان و مکان برگزاری این برنامه بیان کرد: این نمایشگاه از ۱۵ الی 
۱۸ آبان جاری در کاخ اردشــیر بابکان هرروز از ســاعت ۹ الی ۱۳ و ۱۵ 

الی۱۷:۳۰برگزار می شود.

 مسئول مرکز ملی مدیریت ارتباط با مشتریان شرکت 
مهندسی آب و فاضلاب کشور: 

خدمت رسانی شبانه روزی
 نظارت شبانه روزی می طلبد 

 مهدی سوری، مسئول مرکز ملی مدیریت ارتباط با مشتریان شرکت مهندسی 
 آب و فاضلاب کشور در بازدید شبانه و سرزده از مرکز ارتباط با مشتریان ۱۲۲ 
شــرکت آب و فاضلاب شیراز گفت: خدمت رسانی شــبانه روزی، نظارت 
شــبانه روزی می طلبد. سوری در این بازدید افزود: مرکز پاسخگویی ۱۲۲ 
بخشی از دفاتر مدیریت ارتباط با مشتریان در شرکت های آب و فاضلاب 
می باشند که به صورت شبانه روزی و در تمامی ایام، نسبت به ارائه خدمات 
مشــترکین و خدمات فوریتی )حوادث و اتفاقات( به مردم شریف کشور، 
فعال می باشد. وی در بخش دیگری از سخنان خود ابراز داشت: همکاران 
ما در شــرکت مهندســی آبفای کشــور به عنوان ناظر شرکت های آب و 
فاضــلاب به صورت تمام وقت تلاش خود را برای نظارت بر ارائه خدمات 
عادلانه و مســتمر در امر آبرســانی و جمع آوری فاضلاب در شرکت های 
 آب و فاضــلاب سراســر کشــور انجــام می دهند.  گفتنی اســت طبق
برنامه ریزی های صورت گرفته، شــرکت آب و فاضلاب شــیراز، تا قبل از 
پایان ســال، خدمات بخش تلفنی ۱۲۲ را تکمیل خواهد نمود و به جمع 

شرکت های برتر خواهد پیوست.

مدیرکل هماهنگی امور اقتصادی استانداری فارس:
عملکرد سامانه نانینو در استان فارس

 مورد بررسی قرار گرفت
مرتضی شریفی، مدیرکل هماهنگی امور اقتصادی استانداری فارس گفت: 
قابلیت ها و عملکرد ســامانه مدیریت تولید و عرضه نان در استان فارس 

مورد بحث و بررسی قرار گرفت. 
وی در جلسه کارگروه رصد و پایش گندم، آرد و نان استان که به صورت 
ویدیــو کنفرانس با حضور فرمانداران و اعضای کارگروه های شهرســتانی 
گندم، آرد و نان برگزار شــد بر اهمیت تأمین نــان به عنوان قوت غالب 

مردم تأکید کرد.
وی گفت: در جلســه اقدام مشترک و تنظیم بازار که به ریاست استاندار 
فارس برگزار شــد، امیری بــر تأمین نان با کیفیت در اســتان و نظارت 
مسئولان استانی بر این امر تأکید کرد. شریفی ضمن اشاره به قابلیت های 
ســامانه نانینو و نظارت هوشمند این ســامانه بر عملکرد نانوایی ها، ادامه 
داد: به منظور آشــنایی مســئولان اســتانی بر قابلیت های این سامانه از 
نجم آبادی، مدیر اجرایی نانینو در کشــور دعوت کردیم در این جلســه 
حضور یابند و نســبت به پاســخگویی و ارائه توضیحات درخصوص این 
ســامانه اقدام کنند.دبیر کارگروه رصد و پایش گندم آرد و نان استان در 
ادامه افزود: به دلیل پاســخگویی به ســؤالات نانوایان درخصوص سامانه 
نانینــو از مدیر اجرایی نانینو خواســتیم که در روز چهارشــنبه ۱۶ آبان 
مجدداً به شیراز ســفر کنند و در جلسه اتاق اصناف، پاسخگوی سؤالات 

نانوایان استان باشند.
جلســه وبینار توجیهی پرسش و پاســخ در رابطه با مسائل و موضوعات 
مختلف از جمله کاهش کمک هزینه جبرانی نانوایان و سایر اشکالات، با 
حضور مدیرکل دفتر هماهنگی امور اقتصادی استانداری فارس، مدیرکل 
غله و خدمات بازرگانی اســتان فارس و سایر اعضای کارگروه گندم و آرد 
و نان اســتان، فرمانداران شهرستان ها و اعضای کارگروه ساماندهی گندم 
و آرد و نان شهرســتان ها در سالن اجتماعات شهید سلیمانی استانداری 

فارس برگزار شد.
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 احداث شــهرک های مســکونی برای ساخت 
اجرای قانــون نهضت ملی مســکن در اطراف 
کهمره سرخی و داریان در شهر شیراز از جمله 
اخباری است که برای متقاضیان در صف انتظار 
نهضت مســکن قابل توجه اســت. اطلاعات و 
پایش برنامه های معاونت برنامه ریزی و مدیریت 
منابــع وزارت راه وشهرســازی اعــلام کرد در 
۶ماهه نخست امسال در مجموع۲۳۳۶/۷هکتار 
اراضی برای طرح نهضت ملی مسکن اختصاص 
یافــت که ۲ هزار و ۳۳۳ هکتــار از این اراضی 
با مصوبات شــورای عالی شهرسازی و معماری 
 و ۳/۷ هکتار نیز از طریق مصوبات کمیســیون 
 مــاده ۵بــه ایــن طــرح اختصــاص یافتــه 

و الحاق شده است. 
جزئیات الحاق ها در ۶ ماه نخســت امســال با 
مصوبات شــورای عالی شهرســازی و معماری 
ایران شــامل ۵۱۵ هکتار در شــهر پیشــوای 
اســتان تهران، الحاق ۱۲هکتار اراضی به شهر 
پردیس در استان تهران، ۱۵۰هکتار اراضی در 
شهرک مســکونی آذرشهر در استان آذربایجان 
 شــرقی، ۱۷۱هکتار اراضی موسوم به پشه کش 
در اســتان کرمانشــاه، ۲۰۴هکتــار اراضــی 

 موسوم به چشــمه روضان در استان کرمانشاه،
۲۱ هکتار اراضی در شــهر جوانرود در اســتان 
کرمانشــاه، ۳۸۰ هکتار اراضــی کوهمره برای 
احــداث شــهرک و ۸۸۰ هکتــار اراضی برای 
احداث شــهرک داریان هردو در استان فارس 
اســت که این اراضی به محدوده شهر های ذکر 

شده الحاق شده است. 
ناصر رضایی، سرپرست اداره کل راه و شهرسازی 
 فارس گفت: طرح جامع نخستین شهرک مسکونی 
دولتی فارس برای اســکان ۲۹هزار نفر طراحی 

شده است. 
وی افزود: حدود ۹ هزار واحد مســکونی اعم از 
یک طبقه، دو طبقه و ویلایی در این شــهرک 
طراحی شده اســت. همچنین دومین شهرک 
جدید اســتان فارس در راســتای قانون جهش 
تولید مسکن با مساحت ۸۸۰ هکتار در منطقه 
داریون شهرستان شیراز طراحی شده و پس از 
 ســاخت و تکمیل، جمعیتی افزون بر ۸۳ هزار 
نفــر را در قالب ســه پهنه مســکونی جداگانه 
و  راه  مدیــرکل  می دهــد.  جــای  خــود  در 
شهرســازی فارس درباره اجــرای طرح نهضت 
ملی مســکن نیز اظهار کرد: در بحث مســکن 
 هــر ســاله و در دوره هــای مختلــف دولت ها 
سیاست های مختلفی را تعریف و ابلاغ می کنند 

که باید اجرا شــود چنانچه در ســال ۸۶ بحث 
مســکن مهر مطرح شــد، در دولت بعد اقدام 
ملی مسکن و در دولت بعد نهضت ملی مسکن 

عنوان شد.
  مدیرکل راه و شهرسازی فارس افزود: در حوزه 
 شــهرک های جدید نیز استان فارس با تصویب
۶ شــهرک پیشــتاز اســت. رضایی همچنین 
گفت: ما در ارتباط با طرح نهضت ملی مســکن 
در حوزه اجرا مشــکل نداریــم و چنانچه منابع 
مالی مورد نیاز تأمین شــود، قادر هستیم با کار 

بدون وقفــه، پروژه ها را به میــزان قابل توجه 
پیشرفت برسانیم و در موعد مقرر به متقاضیان 
واگذار کنیم. وی ادامــه داد: در بحث پرداخت 
تســهیلات طرح نهضت ملی مسکن ۲۶ بانک 
در کشــور برای این امر مشخص شده اند که در 
فارس تاکنون فقط ۲ بانک ملی و مسکن در این 

زمینه اقدام کرده اند.
 او اظهــار کرد: در این زمینــه برای هر یک از 
بانک ها ســقفی تعیین شــده که امیدواریم با 
عمل بانک ها به تعهداتشــان شاهد شتاب گیری 

اجــرای طرح نهضت ملی مســکن در اســتان 
باشــیم. رضایــی همچنین ادامــه داد: وزارت 
راه و شهرســازی یکی از وزارتخانه های مهم و 
بســیار تأثیرگذار در حــوزه عمرانی و عملیاتی 
در ســطح کشــور اســت، به گونه ای که ۵۰ تا 
 ۶۰ درصد فعالیت های عمرانی که در اســتان ها 
رخ می دهــد مربوط به حوزه راه و شهرســازی 

است.  
مدیــرکل راه و شهرســازی اســتان فــارس 
درخصــوص وظایــف و مســئولیت های راه و 
شهرسازی اظهار داشت: در زیرمجموعه وزارت 
راه و شهرسازی ۱۸معاونت وجود دارد که همه 
اینها در یــک اداره کل می تواند چالش برانگیز 
باشــد که ایجاد شــهرهای جدید، هوانوردی، 
زمین و مسکن، بنادر و دریانوردی، راهداری و... 

ذیل این وزارتخانه فعالیت می کنند. 
او همچنین با اشــاره به سیاســت های افتصاد 
دریامحور نیز اشــاره کرد و گفت: رهبر انقلاب 
سیاســت های دریامحــور را مطــرح کردنــد. 
به ایــن ترتیــب ۲۷ نقطــه ســاحلی تعریف 
 کردیــم تا هر اســتان از جمله فــارس به یک 
نقطه متصل شود و فارس اولین استانی بود که 
در راســتای تحقق این تصمیم اقدامات لازم را 

انجام داد. 

عالی   شــورای  ورود  بــا 
اســتان ها و مجلــس به 
شــدن  ۷ســاله  موضوع 
شوراهای شــهر تنها برای این دروره، بسیاری درباره ضرورت 
و یا معایب این پیشــنهاد صحبت کردند. هر چند که افزایش 
مدت زمان عمر شــورای شــهر اولین بار نیست که مطرح و 
اجرایی می شود و شورای ســوم کلانشهرها یکبار این تجربه 
را داشــته است، اما هفت ساله شدن شورای های شهر که بعد 
از شــهادت رئیس جمهور شهید و به علت برگزاری زودهنگام 
انتخابات ریاســت جمهوری مطرح شــد، بارها توسط اعضای 
شــورای استان ها پیگیری شده اســت تا بعد از اتمام شورای 
فعلی بعد از سه سال دیگر انتخابات ریاست جمهوری و شورا 
با یکدیگر برگزار گردد.  رئیس شورای عالی استان ها در پاسخ 
به این سؤال که آیا این طرح در جهت منافع اعضای شورا های 
شهر و روستا در دوره ششم است؟ بیان کرد: اصلاً مسئله نفع و 
تعارض منافع نیست. چراکه قانون گذار هر قانونی را که تصویب 
کند، برای ما قابل احترام اســت. اینکه گفته شود، چون من 
عضو شورای شهر هستم، تلاش می کنم تا مدت فعالیت خودم 
افزایش یابد، درست نیست و من آمادگی دارم به محض اینکه 
این طرح تصویب شــد، از شــورای اسلامی  شهر استعفا کنم، 

بنابراین تصور نشــود دنبال منافع هستیم. عقیده ما این است 
که مردم در حال حاضر آمادگی شــرکت در انتخابات دیگری 
را ندارند. رئیس شــورای عالی استان های کشور و سخنگوی 
شورای اسلامی  شهر مشهد در برنامه تلویزیونی »تهران ۲۰« 
درباره طرح تمدید زمان شــورای ششــم تا انتخابات بعدی 
ریاســت جمهوری کــه از آن به عنوان طرح هفت ساله شــدن 
شورا های شهر و روستا در دوره ششم یاد می شود، به گفت وگو 
پرداخت. موسی الرضا حاجی بگلو با اشاره به پیشینه قانونی این 
طرح در گذشته بیان کرد: قانون گذار در گذشته درباره تجمیع 

انتخابات مصوبه داشته و این امر یک قانون است.
 وقتی اصل ۱۳۱ در کشــور حاکم می شــود، طبق ماده ۲۲ و 
تبصره آن، انتخابات شورای اسلامی  شهر و روستا یا متوقف یا 
تمدید می شود. مسیری که در گذشته طی شده است. وی در 
ادامه با اشــاره به فرایند قانونی که در گذشته طی شده است، 
گفت: در سال ۱۳۸۶ مجلس مصوبه ای داشت مبنی بر اینکه 
انتخابات ریاست جمهوری با انتخابات مجلس و شورا ها تجمیع 
شود. وقتی نمایندگان مجلس این قانون را مصوب و به شورای 
نگهبان ارسال کردند، شورای نگهبان به این مصوبه ایراد گرفت 
و آن را به مجلس برگرداند؛ اما مجلس بر مصوبه خود اصرار کرد و 
قضاوت به مجمع تشخیص مصلحت نظام سپرده شد و در آنجا 

به صراحت اعلام شــد که انتخابات مجلس و ریاست جمهوری 
نمی توانند هم زمان باشــند؛ چراکه در اصل قانون اساسی در 
ارتباط با چهارســاله بودن مجلس و ریاست جمهوری صحبت 
شــده اســت و اگر ایــن دو انتخابات هم زمان برگزار شــود، 
مــدت آن کوتاه یا زیاد می شــود، به همین دلیــل قانون گذار 
چنیــن  اجــازه ای نداد. حاجی بگلــو در ادامه افــزود: مجمع 
تشــخیص مصلحت نظام آن را به مجلــس برگرداند و اجازه 
 داد که انتخابات ریاســت جمهوری و شورا های شهر و روستا 
هم زمان برگزار شوند؛ بنابراین یک بار این مسیر را در گذشته 
طی کرده ایم. در سال ۱۳۸۷ تجمیع انتخابات مصوب و مقرر 
شد که در سال ۱۳۹۲ برگزار شود. وی بیان کرد: درحال حاضر 
نیز در چهار ســال گذشته ۸ یا ۹ انتخابات برگزارکردیم. یکی 
از ایرادات حقوقی بر مصوبه قبلی این است که در دوره هفتم 
باید انتخابات ریاست جمهوری و شورای شهر و روستا را با هم 
برگــزار کنیم و این در حالی اســت که مجلس هم از یک ماه 
قبل باید نمایندگانش مستقر شوند، تشکیل هیئت نظارت بر 
انتخابات را هم داریم که نیاز است در این مورد نیز اصلاح قانون 
صــورت بگیرد. در واقع این امکان وجود ندارد، چون وقتی در 
سال ۱۴۰۷ انتخابات ریاست جمهوری و شورای شهر و روستا 
 را برگزار کنیم، مجلس شورای اســلامی  در ۸ خرداد ۱۴۰۷

تازه شــروع بــه کار می کنــد و هیئت نظارت بــر انتخابات 
می خواهد شــکل بگیرد. نمایندگان باید اعتبارنامه هایشــان 
تصویب شود، کمیسیون ها مشخص شود و بعد هیئت نظارت 
بر انتخابات هم تشکیل شود که زمان بر است و این خلاءهای 
قانونی باید حل شود. وی در ادامه با تأکید بر اینکه مشارکت 
مردم نیــز در انتخابات اهمیــت بســیاری دارد، اظهار کرد: 
 علاوه بر این مســأله، اگر انتخابات برگزار شــود، شک نکنید 
که ۷۰ تا ۸۰ درصد اعضای فعلی شورای شهر و روستا مجدد 

انتخاب می شوند. 
 طرح در مجلس رد نشده است

 وی با اشــاره بــه اینکه این طرح در مجلس رد نشــده و در 
فرایند بررسی است، تصریح کرد: طرح در اختیار هیئت رئیسه 
مجلس است و وقتی اعلام وصول صورت بگیرد، در کمیسیون 
شورا ها مطرح می شــود و پس از آن بحث های کارشناسی در 
مورد آن تصمیم گرفته می شود. ما از طرح خود دفاع خواهیم 
کرد یا موافقت می شود یا ما متقاعد می شویم. به هر حال نظر 

کارشناسی برای ما ملاک است.

متقاضیان نهضت ملی مسکن از شهرک های مسکونی »کهمره سرخی« و »داریان« چقدر می دانید؟  

 الحاق بیش از هزار هکتار برای مسکن استان فارس

هفت ساله شدن شوراها؛ شاید
رئیس شورای عالی استان های کشور: 

 ۷ ساله شدن شورای ششم منتفی نیست                          ۷۰ تا ۸۰ درصد اعضای فعلی شورای شهر و روستا مجدد انتخاب می شوند

حسین علی امیری، استاندار فارس در آئین رونمایی از دستگاه سمیلاتور، 
اهدایی ســازمان انرژی اتمی  کشور به دانشکده مکانیک دانشگاه  شیراز، 
بر ضرورت ارتباط بخش دانشــگاهی و علمی کشور با بخش های اجرایی 
تأکید کرد و گفت: خوشبختانه دانشگاه شیراز این ارتباط را ایجاد کرده 

و این مراسم نتیجه یکی از همین ارتباط ها است.
 استاندار فارس خواستار تداوم رابطه  معنادار میان صنعت و دانشگاه شد 
و افزود: همکاری میان صنعت و دانشگاه که توسعه صنعت را در پی دارد 
باید بصورت تصاعدی افزایش یابد؛ از یکایک دانشجویان و اعضای هیئت 
علمی  دانشــکده مکانیک به سبب تلاش ها در جهت تحقیقات و توسعه 

فناوری های صلح آمیز هسته ای سپاسگزارم.
امیری با تأکید براینکه منطقه هســته ای برای فارس، یکی از ضروریات 
استان اســت، منافع متعدد فناوری صلح آمیز هســته ای را مورد توجه 
قرار داد و خاطرنشــان کرد: احداث پژوهشگاه فناوری های هسته ای در 
فارس اقدام ارزشــمندی است که عملیات اجرایی آن آغاز شده و امروز 
با حضور معاون رئیس جمهور و رئیس ســازمان انرژی اتمی  سرعت آن 
افزایش می یابد. اســتاندار فارس با اشاره به کاربردهای انرژی هسته ای، 
پرتودهی محصولات کشــاورزی را مورد توجه قرار داد و اظهار داشــت: 
فارس بســترهای متعددی برای صادرات دارد که یکی از این بســترها 

محصولات زراعی و باغی است.
 وی فرصت هــا و تهدیدهای این ظرفیت صادراتی را مورد توجه قرار داد 
و تصریــح کرد: آفت زدایی از محصــولات باغی به ویژه انجیر که یکی از 
منحصر به فردترین محصولات باغی است متاسفانه به صورت غیرعلمی  
انجام می شــود که کیفیت محصول را کاهش و در مســیر صادرات نیز 

مشکلاتی ایجاد می کند.
 نماینــده عالی دولت در فارس بــا بیان اینکه صادرات آبروی کشــور 
اســت خواستار طراحی و برنامه ریزی ســازمان انرژی اتمی  برای کمک 

به رفع نیازهای ضروری اســتان شد و افزود: سازمان انرژی اتمی با ارائه 
راه کارهای نوین علمی  برای توسعه صادرات استان در ابعاد کیفی و کمی 

 به فارس کمک کند.
وی افــزود: همه مســئولان اســتانی و بخش های علمی و  دانشــگاهی 
و اجرایــی فــارس، دغدغه توســعه اســتان را دارند لذا بــرای تحقق 
 برنامه هــای ســازمان انــرژی اتمی کشــور در اســتان آمــاده هرگونه 

همکاری هستند.
  امیری در بخش دیگر ســخنان خود موضوع استقرار دستگاه شبیه ساز 
رآکتــور آب ســبک در دانشــکده مکانیــک را مورد توجه قــرار داد و 
مزایای آن در عرصه های مختلف آموزشــی و پژوهشــی سخن گفت و 
افزود: اســتقرار این دســتگاه در کنار آموزش های تئوری، نقش آموزش 
عملیاتی و کاربردی دارد. این دســتگاه کاملًا حقیقی است با این تفاوت 
که آســیب های احتمالی موجود در اماکن هسته ای را ندارد و همچنین 
 زمینــه حضور بهتــر فارغ التحصیــلان را در محیط هــای کاری آینده 

فراهم می کند.

روح ا... شــجاعیان، رئیس شورای اسلامی شهر صدرا در ابتدای دویست و 
هفتاد و یکمین جلســه این شورا، در صحن علنی با بیان اینکه در سال 
آخر شــورا هســتیم اما همچنان برخی مشکلات شــهر حل نشده باقی 
مانده است، گفت: با گلایه های بسیاری از مردم درخصوص اتوبوس های 
ناوگان حمل ونقل عمومی  روبرو هســتیم. جمعیت صــدرا روزبه روز در 
حال افزایش اســت اما حمل ونقل عمومی  متناســب بــا آن پیش نرفته 
اســت. وی با بیان اینکه وضعیت حمل ونقل نیــاز به تحول دارد، افزود: 
علیرغم رایزنی های متعدد در تهران و استان، همچنان با کمبود اتوبوس 

درون شهری روبه رو هستیم.
 شــش خط اتوبوســرانی بیش از یک ســال پیش تصویب شــد اما در 
شــورای ترافیک پیگیری لازم نشده اســت. رئیس شورای اسلامی  شهر 
صدرا به عدم تحقق بودجه صدرا متناســب با زمان طی شــده در سال 

جاری اشــاره کرد و گفت: متأسفانه شــهرداری درآمدزایی کافی ندارد 
و نتوانســته منبع درآمد پایدار تعریف کند. شــجاعیان افزود: بسیاری 
از مصوبات شــورا به ویژه در حوزه عمرانــی روی زمین مانده و اجرایی 
 نشــده اند. بــه دلیل نبود واحد کنتــرل پروژه هیچ کــدام از پروژه های 
شــهری صدرا برنامه زمان بندی ندارد و از میزان پیشــرفت آنها اطلاع 

دقیقی در دست نیست. 
رئیس شورای اسلامی شهر صدرا تصریح کرد: با توجه به اینکه توضیحات 
شــهردار درخصوص ایرادات و انتقادات مطرح شــده تاکنون قانع کننده 
نبوده و اقدامات اصلاحی انجام نشــده اســت، تصمیم گرفته شد پس از 
تذکر شــفاهی، در راستای ماده ۸۳ قانون تشکیلات، وظایف و انتخابات 
شــوراهای اسلامی کشور نسبت به طرح ســؤال از شهردار از سوی بنده 

اقدام شود.

استاندار فارس خواستار شد:

 تداوم رابطه  معنادار میان صنعت و دانشگاه
معاون هماهنگی امور گردشگری و زیارت استانداری فارس بیان کرد:

تهیه پیوست مطالعاتی گردشگری و  تاریخی 
در کنار ابنیه تاریخی و فرهنگی

 مطالبات شهروندان شهر صدرا چنان که شایسته است 
پیگیری نمی شود
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والاستریتژورنال:
ایرانمیتواندآسیبشدیدیبهاسرائیلواردکند

ایســنا- مقامات پیشــین و کنونی غربی و آمریکایی می گویند 
که به رغم حمله رژیم صهیونیســتی به نقاطــی از مراکز نظامی 
ایران در هفته گذشــته، این کشــور هم چنان صدها موشک در 
اختیار دارد که قادرند به ســرزمین های اشــغالی برســند. بر اساس اطلاعات این 
مقامات، موشــک های بالستیک ایران در صورت دور زدن سامانه های پدافند هوایی 
رژیم صهیونیســتی می توانند آســیب قابل توجهی به تأسیسات در سرزمین های 
اشــغالی وارد کنند. روزنامه وال استریت ژورنال در ادامه مدعی شد که حمله رژیم 

صهیونیستی به برخی سامانه های پدافند هوایی آسیب رسانده است.
بامداد شنبه، پنجم آبان ماه رژیم صهیونیستی به تعدادی از مراکز نظامی جمهوری 
اســلامی ایران در اســتان های تهران، ایلام و خوزستان حمله کرد که با واکنش و 

مقابله موفق پدافند هوایی کشور مواجه شد و شکست خورد.
قرارگاه پدافند هوایی ایران در ســاعات ابتدایی روز شــنبه در یک اطلاعیه تصریح 
کرد که با وجود هشــدارهای قبلی مســئولین جمهوری اسلامی به رژیم جنایتکار 
و غیرقانونی صهیونیســتی مبنی بر پرهیــز از هرگونه اقدام ماجراجویانه، این رژیم 
جعلــی در اقدامی تنش زا، نقاطی از مراکز نظامی ایران را مورد هجوم قرار داده که 
ضمن رهگیری و مقابله موفق توسط ســامانه یکپارچه پدافند هوایی کشور با این 

اقدام تجاوزکارانه، آسیب های محدودی به برخی از نقاط وارد شده است.
کشورهای متعدد از سراسر جهان، به ویژه کشورهای منطقه و نهادهای بین المللی، 
ازجمله ســازمان ملل اقدام تجاوزکارانه و تنش زای رژیم صهیونیســتی علیه کشور 
ایران را محکوم کردند و خواســتار کاهش تنش ها در منطقه شدند که می تواند به 

درگیری ها در غرب آسیا دامن بزند.

تلآویودستبهدامنمسکوشد

مهر- یدیعوت آحارونوت و سایر رسانه های صهیونیستی به نقل از 
مقامات دخیل در مذاکرات نوشــته اند که تل آویو از مسکو خواسته 
اســت تا در مذاکرات آتش بس با حــزب ا... لبنان به عنوان میانجی 
نقش آفرینی کند. به نظر می رســد که بــا توجه به عملیات های موفــق حزب ا... در 
درگیری های مســتقیم و غیرمســتقیم مرزی با ارتش رژیم صهیونیستی، تل آویو به 

نوعی شکست را پذیرفته و درصدد است تا خود را از مهلکه خارج کند.
پیشــتر پایگاه خبری یونیوز نوشت که عقب نشینی اســرائیل برای در امان ماندن از 
حملات موشــکی و پهپادهای انفجاری نیروهای مقاومــت صورت گرفته که تلفات 

زیادی را به نیروهای اسرائیلی وارد کرده است.
راشــاتودی نوشــته که یکی از منابع به یدیعوت آحارونوت گفته است »روس ها در 

اجرای توافق و جلوگیری از تشدید تنش، نقشی ویژه ایفا خواهند کرد.«
اورنا میزراهی، معاون پیشــین مشــاور امنیت رژیم صهیونیستی در واکنش به این 
گزارش ها به »نیوزویک« گفت که گرچه »اسرائیل آمریکایی ها را ترجیح می دهد« اما 
به این نتیجه رسیده است که »روابط خوب روسیه با ایران« می تواند به ثبات هرگونه 
توافق آتی با لبنان کمک کند. وی گفت: نکته دیگر این است که آنها)روسیه( یکی از 
اعضای دائم شورای امنیت سازمان ملل هستند و اگر به نقطه ای برسیم که قطعنامه ای 
جدید درباره آتش بس در شــورای امنیت در دسترس باشد، تمایل داریم که روس ها 
آن را تأیید کند. رســانه های صهیونیســتی اخیراً مدعی شــدند که مذاکرات توافق 
آتش بس در لبنان به »مراحل پیشــرفته« رسیده است. آموس هوکشتاین، فرستاده 
جو بایدن، رئیس جمهور آمریکا که به اصطلاح نقش میانجی را بین اسرائیل و لبنان 
ایفا می کند، ظاهراً در جریان ســفر اخیرش به بیروت، به توافقات اولیه دست یافته 
است. مقامات صهیونیســتی به یدیعوت آحارونوت گفته اند که این توافق در صورت 
امضا، با یک آتش بس ۶۰ روزه شــروع خواهد شد که در جریان آن مقدمات سازوکار 
جدید نظارت بر مناطق مرزی فراهم خواهد شد. با این حال، رژیم صهیونیستی دیروز 
بار دیگر موج جدید حملات وحشــیانه خــود علیه مردم لبنان را آغــاز و اقدام به 
بمباران گسترده زیرساخت های این کشور کرد و ضاحیه جنوبی بیروت بارها از سوی 

جنگنده های رژیم صهیونیستی هدف قرار گرفت.

آسیایغربی

نمایندهحزبا...:
آنچهتجاوزاسرائیلرامتوقفمیکند،میداننبرداست

ایسنا- علی المقداد، عضو فراکســیون وفــاداری به مقاومت در 
پارلمــان لبنــان در گفت وگو با شــبکه »الجدیــد« اظهار کرد: 
آمریکایی ها و اســرائیلی ها به هیچ توافقی پای بند نبوده اند و نیات 
آنها مشخص اســت و ما از این تعجب نمی کنیم که بنیامین نتانیاهو )نخست وزیر 

رژیم صهیونیستی( نخواهد جنگ متوقف شود.
المقــداد گفت: نبیه بری، رئیس پارلمان لبنــان بارها تصریح کرده مذاکراتی که با 

آموس هوکشتاین، فرستاده آمریکا انجام شد، محرمانه بوده است.
این عضو فراکســیون وفاداری به مقاومت در پارلمان لبنان افزود: نتانیاهو پیش از 
شهادت سید حسن نصرا...، دبیرکل حزب ا...، توافق را نقض کرد و با جنگش آن را 
کامل کرد و ما امروز نمی توانیم بگوییم که به شــکل کامل تسلیم شروط نتانیاهو 
خواهیم شــد. این نماینده حزب ا... در پارلمان لبنان در ادامه اظهارات خود تأکید 

کرد: آنچه تجاوز و وحشی گری اسرائیل را متوقف می کند، میدان )نبرد( است.
او افزود: در تمامی پیشــنویس هایی که منتشــر می شــود، شــرط اصلی تکمیل 
مذاکرات، توقف تجاوز اســرائیل است، شــرط اول برقراری آتش بس، توقف جنگ 
است اما شرط دوم بر عهده نبیه بری، رئیس پارلمان است که در حال مذاکره برای 
حمایت از لبنان اســت. رژیم صهیونیستی در سایه حمایت غربی ها، هر روز دست 
به جنایات تازه ای می زند. از آغاز بمباران های مرگبار رژیم صهیونیستی علیه ملت 
فلســطین در هفتم اکتبر ۲۰۲۳ و بعد در لبنان، ایالات متحده یکی از بزرگ ترین 
حامیان مالی، سیاســی و تســلیحاتی این رژیم باقی مانده است و در ظاهر دم از 
آتش بــس می زند، اما در عمل، کاری برای توقف خشــونت ها و وادار کردن تل آویو 

برای خاتمه جنگ صورت نمی دهد.

»بایدن«وضعیتاضطرارملیدرقبالایران
راتمدیدکرد

ایسنا-جــو بایدن، رئیس جمهور آمریکا  وضعیت اضطرار ملی در قبال ایران را 
تا پس از ۱۴ نوامبر ۲۰۲۴ تمدید کرد.

وضعیت اضطرار ملی در قبال ایران، برای اولین بار، طبق فرمان اجرایی ۱۲۱۷۰ 
در ۱۴ نوامبر ۱۹۷۹ اعلام شد.

وضعیت اضطرار ملی آمریکا در قبال کشــوری دیگر طبق بند )d( ۲۰۲ قانون 
اضطــرار ملی آمریکا به طور خودکار پایان می یابد، مگر در صورتی که ظرف ۹۰ 
روز پیش از ســال روز اعلام آن، رئیس جمهور این کشور به کنگره اعلام کند که 

این وضعیت را تمدید می کند.
در بیانیه کاخ ســفید آمده اســت که بایدن بیان کرد: روابــط ما هنوز با ایران 
عادی سازی نشده و روند اجرای توافقات با ایران از ۱۹ ژانویه ۱۹۸۱ ادامه دارد. 
بنابرایــن، لازم می دانم که وضعیت اضطرار ملی در قبال ایران ادامه بیابد که در 

فرمان اجرایی ۱۲۱۷۰ اعلام شده بود.

دیدار»اردوغان«و»السودانی«بامحوریتمبارزه
باتروریسم

تسنیم- محمد شیاع السودانی، نخست وزیر عراق شامگاه جمعه با رجب طیب 
اردوغان، رئیس جمهور ترکیه در آنکارا دیدار کرد.

اداره ارتباطات ریاســت جمهوری ترکیه در بیانیه ای اعلام کرد که در این دیدار 
روابط دو جانبه ترکیه و عراق و هم چنین مسائل منطقه ای و جهانی مورد بحث 

و بررسی قرار گرفت.
اردوغان با بیان اینکه ترکیه و عراق دو کشــور همســایه با پیوندهای تاریخی و 
فرهنگی ریشــه دار هســتند، گفت: بهبود روابط و ارزیابی فرصت های همکاری 
به ویژه پروژه راه توســعه، منافع بی شماری را برای هر دو کشور به همراه خواهد 

داشت و آن ها به اقدامات لازم ادامه می دهند.
رئیس جمهور اردوغان گفت که گروه های تروریستی برای ترکیه و عراق خطرات 
امنیتــی دارند و مبارزه بی رویه با همه گروه های تروریســتی در خدمت صلح و 

ثبات هر دو کشور خواهد بود.
رئیس جمهور اردوغان در دیدار با السودانی اظهار داشت که اقدامات مثبت دولت 
عراق در مبارزه با گروه تروریســتی پ.ک.ک/ک.ج.ک، ترکیه را خوشحال کرده 
اســت. هفته گذشته نیز قاسم الاعرجی، مشاور امنیت ملی عراق به ترکیه رفته 

و با مقامات این کشور از جمله هاکان فیدان وزیر خارجه گفت وگو کرده بود.

آسوشیتدپرس:
اسرائیلهدفحملاتروزانهپهپادیازعراقاست

باشگاهخبرنگاران-خبرگزاری آمریکایی آسوشیتدپرس به نقل از مقام های 
مطلع گزارش داده رژیم اســرائیل هدف حملات روزانــه پهپادی از عراق قرار 

گرفته است. 
آسوشیتدپرس گزارش داده نیروهای آمریکا به همراه شرکای این کشور مجبور 
بوده اند پهپادهایی که گروه های مقاومت هر روزه از داخل عراق شلیک می کنند 

را رهگیری کنند. 
یــک مقام نظامی آمریکا که اشــاره ای به نام او نشــده گفتــه پهپادها از زمان 
عملیــات حمــاس در ۷ اکتبر به مشــکلی برای اســرائیل تبدیل شــده اند و 
پاســخی از ســوی ایران به حمله اســرائیل نیســتند. یک مقــام امنیتی در 
 منطقــه هم گفت که اســرائیل به طور میانگین با ۵ عملیــات پهپادی از داخل 

خاک عراق روبه رو است.

انتقادتند»زلنسکی«ازغرب؛تماشاگران
جنگاوکراینهستید

فارس-در حالی که حمایت های غــرب از اوکراین ادامه دارد و تحلیلگران بر 
این باورند که بدون این کمک ها سقوط کی یف حتمی است، ولودیمیر زلنسکی 

اعلام کرد که آمریکا، انگلیس و آلمان تنها نظاره گر این جنگ هستند.
زلنســکی با اشاره به آزمایش اخیر موشکی کره شمالی و ادعای حضور نظامیان 
این کشــور در جنگ با اوکراین، انتقادی تند و کم سابقه علیه غرب انجام داد. 
او در صفحه ایکس )توئیتر ســابق( ضمن انتشــار فیلمی از آزمایش موشــکی 
کره شــمالی، ادعاهایی درباره روابط نظامی رو به گسترش پیونگ یانگ و مسکو 

مطرح کرد. 
رئیس جمهور اوکراین نوشــت: »کره شمالی اخیراً یک موشک بالستیک جدید با 
زمان پرواز و ارتفاع بی سابقه آزمایش کرده است. جهان صرفاً نظاره گر رشد این 
تهدید است. کره شــمالی از طریق کمک مسکو، توانایی های توپخانه و موشکی 

خود را ارتقا داده است.«
به ادعای زلنســکی، »آنها )کره شــمالی( اکنون در حال یادگیری تاکتیک های 
جنگ مدرن هســتند. هزاران ســرباز کره شــمالی در حال حاضر در نزدیکی 
مرزهــای اوکراین هســتند و برای جنگ آماده می شــوند و جهان هم چنان در 

حال تماشا است.« 
وی در ادامه از متحدان غربی اوکراین به دلیل مخالفت با ارســال موشــک های 
دوربرد به شــدت انتقاد کرد و گفت: »ما می دانیم که این ســربازان کره شمالی 
در کجا در روســیه جمع می شــوند. ما می توانســتیم پیشــگیرانه عمل کنیم 
 اگــر ابزاری داشــتیم - توانایی دوربرد. بــا این حال، آمریــکا، بریتانیا و آلمان 

تماشا می کنند.«
رئیس جمهور اوکراین افزود: »خط لجســتیکی بین روسیه و کره شمالی را که 
این تجاوز را ممکن می کند، باید متوقف شــود. کشورهای قدرتمند آسیایی، از 
جمله چین، نقــش مهمی دارند. اگر چین واقعا از پایــان دادن به جنگ دفاع 

می کند، باید وارد عمل شود.«

رویترز:

شکستآشکارآمریکابرایبرقراریآتشبسدرلبنان
باشــگاهخبرنگاران-»رویترز« در 
گزارشی با اشــاره به صحبت های چند 
مقام  آگاه آمریکایی و لبنانی تأکید کرد: 
پیش نویس ارائه شــده توســط آمریکا 
برای آتش بس میان حزب ا... و اسرائیل 
»غیرواقع بینانه« و »جانبدارانه« بوده و 
این »میدان« است که سرنوشت جنگ 

را تعیین می کند.
یک منبع سیاســی لبنانــی نزدیک به 
حزب ا...، دو دیپلمــات آمریکایی و یک 
فرد مطلــع در مورد مذاکرات آتش بس، 
 با اشــاره به ایــن که هیچ پیشــنهاد 
قابــل اجرایی تــا پیــش از انتخابات 
ندارد،  وجود  آمریکا  ریاســت جمهوری 
 تأکید کردند که درگیری ها میان حزب ا... 
 و اســرائیل ممکن اســت بــرای ماه ها 

ادامه یابد.
بر اساس گزارش رادیو تلویزیون عمومی 
اســرائیل)کان(، آمریکا یک پیشــنهاد 
آتش بــس ۶۰ روزه را تهیه کرده بود که 
به موجب آن حزب ا... می بایست از مرز 
جنوبی لبنان عقب نشــینی کند، هر دو 
طرف حملات را متوقف کنند و ۱۰ هزار 
نیروی ارتش لبنان در جنوب این کشور 

مستقر شوند.
رویتــرز، به نقــل از دو منبــع آگاه به 
مذاکرات نوشت: تلاش های دیپلماتیک 
آمریکا شکســت خورده است زیرا این 

پیش نویس اصولاً قابل اجرا نبود.
یک دیپلمات منطقه ای نیز این تردیدها 
را تکــرار کرده و به طــور خاص به نامه 
جانبدارانــه بین آمریکا و اســرائیل که 
توســط کان منتشر شد،  اشــاره کرد. 
در این طرح آمریکا به اســرائیل اجازه 
مــی داد تا برای حفــظ امنیت خود در 
برابــر تهدیدات قریب الوقــوع هرگونه 

اقدامی انجام دهد. این دیپلمات چنین 
پیشنهادی را غیرقابل اجرا توصیف کرد.

دولت لبنان به طــور علنی در مورد این 
پیش نویــس اظهار نظر نکرده اســت، 
امــا مقامات لبنانی به رویترز گفتند که 
اصرار اســرائیل برای »اجرای مستقیم« 
آتش بس، حاکمیت دولت لبنان را نقض 
می کند. این گزارش با اشــاره به ســفر 
آموس هوخشــتاین و برت مک گورک، 
فرستادگان ویژه آمریکا به سرزمین های 
اشغالی، به نقل از یک شخصیت سیاسی 
لبنانی نزدیک به حزب ا... نوشت: به نظر 

می رســد فقط »میدان جنگ« نتیجه 
نهایی را مشخص می کند.

روز جمعــه، رهبران سیاســی لبنانی، 
اســرائیل و شــخص بنیامین نتانیاهو، 
 نخســت وزیر این رژیــم را به تضعیف 
هرگونــه توافق بــرای آتش بس متهم 

کردند.
نجیب میقاتی، نخست وزیر لبنان گفت: 
بیانیه ها و سیگنال های دیپلماتیکی که 
لبنان از سوی اســرائیل دریافت کرده، 
سنگ اندازی اسرائیل برای رد راه حل های 
پیشــنهادی و اصرار بر رویکرد کشتار و 

تخریب را تأیید می کند.
نبیه بــری، رئیس پارلمان لبنان، متحد 
حزب ا... و کانال اصلی دیپلماتیک مورد 
اســتفاده برای میانجیگری با آن، اعلام 
کرد: اسرائیل بیش از یک فرصت را برای 
دستیابی به آتش بس از دست داده است.

منابع آگاه به ایــن مذاکرات گفتند: تا 
زمانی که رقابــت انتخاباتی بین دونالد 
ترامــپ، رئیس جمهور ســابق آمریکا و 
کامــالا هریس، معــاون رئیس جمهور 
آمریکا مشــخص نشود، هیچ پیشرفتی 

حاصل نخواهد شد.

سازمانملل:
مردمشمالغزهدرمعرضخطرمرگقریبالوقوع

قراردارند
ایسنا- ۱۵ تن از مسئولان نهادهای انسانی سازمان ملل در بیانیه 
مشترکی اعلام کردند: تمامی ساکنان شمال غزه به دلیل بیماری، 

قحطی و خشونت در معرض خطر مرگ قریب الوقوع قرار دارند.
شبکه خبری »الجزیره« گزارش داد، این بیانیه مشترک به امضای رؤسای نهادهای 
ســازمان ملل در امور بشردوستانه، بهداشــت، غذا، حقوق، مهاجرت، پناهجویان، 

توسعه، کودکان، زنان و دیگر مسائل رسیده است.
کمیته مشترک نهادهای سازمان ملل اعلام کردند: اسرائیل باید به دستورالعمل های 

موقت و قطعنامه های دیوان بین المللی دادگستری عمل کند.
در ادامه این بیانیه نیز تأکید شــد: منطقه از حدود یک ماه قبل در محاصره بوده 
و از کمک های اساســی و نجات بخش محروم است و همزمان بمباران ها و حملات 
ادامه دارند، تنها در چند روز گذشــته صدها فلسطینی که بیشترشان زن و کودک 
بودند، کشــته و هزاران تن دیگر مجبور به کوچ شــدند. هم چنین در این بیانیه از 
رژیم صهیونیستی خواسته شد، حمله به غزه و فعالان حوزه انسانی را که در زمینه 
کمک رســانی تلاش می کنند، متوقف کند. در بیانیه یاد شــده تأکید شد: به دلیل 
محدودیت های اعمال شــده، کمک های بشردوستانه با حجم نیازها مطابقت ندارند 
و کالاهای حیاتی و نجات بخش در دسترس نیستند، هم چنین فعالان حوزه انسانی 
برای انجام وظیفه خود امنیت جانی ندارند و نیروهای اسرائیلی مانع آنها می شوند 

و آنها برای دسترسی به نیازمندان امنیت ندارند.
آتشبسفوری

مسئولان ســازمان ملل در ادامه تأکید کردند کل منطقه در لبه پرتگاه قرار دارد و 
توقــف فوری اقدامات خصمانه و برقراری آتش بس دائمی و بدون قید و شــرط ۲ 

مسئله ای است که انتظار برای آنها طولانی شده است.
اســتفان دوجاریک، سخنگوی ســازمان ملل در این رابطه در نشست خبری خود 

اظهار کرد: محاصره اسرائیل مانع از امدادرسانی ها به شمال نوار غزه می شود.
دوجاریک گفت: دفتر امور بشردوستانه سازمان ملل درباره توقف تمامی عملیات های 
تحویل کمک ها به شــمال غزه و توقف تمامی امدادرسانی ها هشدار داد. سخنگوی 
سازمان ملل با اشاره به اینکه نزدیک به ۱۰۰ هزار فلسطینی به تازگی از شمال غزه 
آواره شدند، گفت: حدود ۷۵ هزار تن در حال حاضر در شمال غزه زندگی می کنند، 

در حالی که از ابتدای اکتبر برق و سوخت در این منطقه قطع است.

اخبار کوتاه جهان

ایســنا- نیچروان بارزانی، رئیس اقلیم کردستان 
عراق در پنل کنفرانس ســالانه انستیتوی پژوهشی 
 MERI : The(»خاورمیانه تحــت عنوان »میــری
Middle East Research Institute( در شهر اربیل 
گفــت: دیدار و ملاقات با حضــرت آیت ا... خامنه ای 
مقام معظم رهبری جمهوری اسلامی ایران و دیدار 
بــا رئیس جمهــور »ابراهیم رئیســی« و هم چنین 
ســفر دکتــر »مســعود پزشــکیان« رئیس جمهور 
 ایران به اربیــل و بغداد، مرحله جدیــدی از روابط 

با ایران است.
رئیــس اقلیم کردســتان عــراق دربــاره روابط با 
همسایگان خود گفت: موضع اقلیم کردستان در یک 
مورد، خیلی شــفاف و روشن اســت و آن این است 
که می خواهیم فاکتور اصلــی در برقراری آرامش و 
ثبات در منطقه باشــیم و با ایــران و ترکیه هم در 
چارچوب همــکاری و هماهنگی با بغداد؛ در ارتباط 

مداوم هستیم. 
برای نمونــه در حال حاضر با ترکیــه رابطه خیلی 
خوبی داریم و مبــادلات بازرگانی ترکیه با عراق در 
حدود ۱۲ میلیارد دلار اســت و بــه نظرم مبادلات 
تجــاری با ایران هم در همین حدود اســت. ســال 
گذشته توانســتیم مشــکلاتی که با ایران داشتیم 
را تــا حــدود زیادی برطــرف کنیــم. معتقدم بعد 
از ســفری که بنده به تهران انجــام دادم و دیدار و 

ملاقــات با حضرت آیــت ا... خامنــه ای مقام معظم 
رهبری جمهوری اســلامی ایــران و رئیس جمهور 
»ابراهیم رئیســی« و سفر دکتر »مسعود پزشکیان« 
رئیس جمهور جدید ایران به اربیل و بغداد، هم چنین 
دومین ســفر رئیس جمهور ترکیه بــه اربیل، ثابت 
 شــد که در مرحله جدیدی از روابط با همســایگان 

خود قرار داریم.
برایماخیلیمهماستکهمنشاءامنیتوآسایش

برایهمسایگانباشیم
وی هم چنیــن گفت: برای ما خیلی مهم اســت که 
منشاء امنیت و آسایش برای همسایگان خود باشیم. 
در ایــن زمینه، همکار تأثیرگــذاری برای بغداد هم 
بوده ایــم و همه این اقدامات بــا هماهنگی و روابط 
نزدیک با بغداد بوده اســت. هیچ ســفری را بدون 
اطلاع بغداد انجام نداده ایم؛ هر کجا رفته ایم و از هر 
سفری هم که به اقلیم کردستان برگشته ایم، همه با 
هماهنگی بغداد بوده است. اقلیم کردستان می تواند 
در حال حاضر و در آینده هم همکار بســیار بزرگی 

برای بغداد باشد.
مسیردموکراسیدراقلیمکردستان،بهشیوهای

درستدرحالرشداست
بارزانــی درباره اهمیــت برگزاری ششــمین دوره 
انتخابات پارلمان اقلیم کردستان گفت: انتخابات به 

این دلیل حائز اهمیت اســت، چون مردم به کسانی 
که در انتخابات برنده می شوند؛ حاکمیت و مشرعیت 
می بخشند و اقلیم کردستان نیز در چهارچوب عراق، 
این شــیوه را برای خود برگزیده است. عراق نیز این 
شــیوه دموکراســی و برگزیدن حاکمیت توســط 
برگزاری همه پرســی از طریق صندوق رأی گیری را 

برای خود انتخاب کرده است. 
به همیــن دلیــل، این نــوع انتخابات؛ بــرای اقلیم 
کردســتان بســیار بااهمیت بوده است. من معتقدم 
آنچــه که اهمیــت آن را دوچنــدان می کند، برنده 
بودن مردم اقلیم کردســتان و به طور کلی کشــور 
 عراق بود، حدود ۷۲ درصــد مردم در این انتخابات 

شرکت کردند. 
همانند همــه انتخابات در اکثر کشــورهای جهان، 
نکات جزئی و مسائل کوچکی نیز روی داده است؛ اما 
اگر بخواهیم به صورت کلی و در مقایسه با انتخابات 
قبلی به آن نگاه کنیم، خوشبختانه متوجه می شویم 
که مسیر دموکراسی در اقلیم کردستان، به شیوه ای 

درست  و اصولی در حال رشد است.

باشگاهخبرنگاران-یک ســخنگوی وزارت خارجه 
آمریکا در گفت وگو با شبکه خبری ان بی سی، علی رغم 
اذعان به عدم تصمیم ایران برای ساخت سلاح هسته ای 
درباره فعالیت های اتمی ایران ابراز نگرانی کرده است. 
این سخنگو که اشــاره ای به نام او نشده تصریح کرده 
ارزیابی جامعه اطلاعاتی آمریکا کماکان این اســت که 
تهران تصمیمی برای حرکت به ســمت ساخت سلاح 
هســته ای نگرفته است. کشــورهای غربی به رهبری 
آمریکا و رژیم صهیونیستی در سال های گذشته ایران را 
به پیگیری اهداف نظامی در برنامه هسته ای این کشور 
متهم کرده اند. ایران قویاً این ادعاها را رد کرده اســت. 
ایــران تأکید می کند به عنوان یکــی از امضاکنندگان 
پیمان منع گســترش ســلاح های اتمی )ان پی تی( و 
عضوی از آژانس بین المللی انرژی اتمی، حق دستیابی 
به فناوری هسته ای را برای مقاصد صلح آمیز دارد.علاوه 
بر این، بازرسان آژانس بین المللی انرژی اتمی تاکنون 
بارها از تأسیسات هســته ای ایران بازدید کرده اند اما 
هرگز مدرکی که نشــان دهد برنامه صلح آمیز انرژی 

هسته ای این کشور به ســمت مقاصد نظامی انحراف 
داشــته باشد، پیدا نکرده اند.ایران علاوه بر این در سال 
۲۰۱۵ به توافقی با کشورهای موسوم به گروه۱+۵ برای 
حل و فصل تنش ها بر سر برنامه هسته ای خود دست 
پیدا کرد. علی رغم اذعان آژانس بین المللی انرژی اتمی 
به پایبندی ایران به تمامی تعهداتش، دولت آمریکا در 
اردیبهشت ماه سال۱۳۹۷به صورت یکجانبه از این  توافق 
خارج شد.دســتگا ه های اطلاعاتی آمریکا در سال های 
گذشته همواره تصریح کرده اند که جمهوری اسلامی 
ایران تصمیمی برای حرکت به ســمت ساخت سلاح 

هسته ای نگرفته است.
در آخرین ارزیابی، رئیس ســازمان اطلاعات مرکزی 
آمریکا )ســیا( تصریح کــرد ایالات متحــده آمریکا 
شواهدی مبنی بر اینکه تهران به دنبال ساخت سلاح 
هسته ای باشد در اختیار ندارد. سخنگوی وزارت خارجه 
آمریــکا با وجود این در گفت وگوی خود با ان بی ســی 
ادعــا کرد: »رئیس جمهور )جو بایــدن( این را تصریح 
کرده اســت: ما به اینکه هرگز به ایران اجازه دستیابی 
به سلاح هسته ای داده نشــود متعهدیم و آماده ایم از 
تمامی مؤلفه های قدرت ملی خود در جهت حصول این 
نتیجه استفاده کنیم.« سخنگوی دستگاه دیپلماسی 
آمریکا در بخش دیگری از اظهاراتش گفت: »ما هرگونه 
بالارفت تنش های هسته ای از ســوی ایران را به طرز 

باورنکردنــی جدی می گیریم و به آن پاســخ مقتضی 
خواهیم داد.«واکنش سخنگوی وزارت خارجه آمریکا 
در پاسخ به سؤال شبکه »ان بی سی« در خصوص موضع 
واشنگتن درباره اظهارات ساعاتی قبل تر کمال خرازی، 
رئیس شــورای راهبردی روابط خارجی در مصاحبه با 
المیادین مطرح شــده است. المیادین در این مصاحبه 
خواســتار توضیح موضع خرازی در خصوص دکترین 
نظامی ایران در خصوص ساخت سلاح هسته ای شد و 
پرسید: شما اولین کسی بودید که درباره تغییر دکترین 
اتمی در صورت بروز خطر برای ایران صحبت کردید. آیا 
می توانید این موضع را که خیلی جنجالی شد، توضیح 
دهید که منظورتان چه بود؟ خرازی پاســخ داد:  »آن 
سیاست همچنان پابرجا هست و صحبتی که من کردم 
]مبنی بر اینکه[ اگر تهدیدی وجودی بشود جمهوری 
اسلامی ایران دکترین نظامی خود را تغییر خواهد داد، 
هنوز پابرجا هســت و الان ما توانایی لازم را برای کل 
ســلاح را داریم. مشــکلی نداریم. تنها فتوای رهبری 
هست که این را ممنوع کرده«. وی در خصوص قدرت 
موشکی ایران گفت: »از جهت پرتابه ها و موشکی هایی 
که باید سلاح ها را به نقاط خاص برسانند هم می دانید 
که قدرت موشکی ما مبرهن هست و همه اذعان کردند 
به قدرت موشکی ما و در عملیاتی که در وعده صادق 

انجام دادیم کاملًا این اثبات شد. 

رئیساقلیمکردستانعراقمطرحکرد:

فصل جدید روابط اقلیم کردستان عراق با ایران

سخنگویوزارتخارجهآمریکا:

 درباره فعالیت های هسته ای ایران بسیار نگران هستیم

آسیایغربی

سازمانملل

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابررایشــماره140360311001002053مورخ1403/06/21هیاتاول
موضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوســاختمانهایفاقد
سندرسمیمستقردرواحدثبتیحوزهثبتملکشیرازناحیه1تصرفات
مالکانهبلامعارضمتقاضــیآقایعباسجاویدفرزندالمانبشــماره
شناســنامه53۷وکدملی22۹28505۹1صادرهازشیرازدرششدانگ
یکبابجایگاهسوختبهمساحت10240مترمربعپلاک1۷۷0فرعیاز
4اصلیمفروزومجزیشــدهازپلاک4اصلیواقعدرفارسبخشهفت
حوزهثبتملکشیرازناحیهیکخریداریازمالکسهممشاعیخودش
بهشمارهســند153130مورخ13۹4/0۷/14دفترخانه5۹شیرازمحرز
گردیدهاســتلذابهمنظوراطلاععموممراتبدردونوبتبهفاصله15
روزآگهیمیشــوددرصورتیکهاشخاصنسبتبهصدورسندمالکیت
متقاضیاعتراضیداشتهباشندمیتوانندازتاریخانتشاراولینآگهیبه
مدتدوماهاعتراضخودرابهاینادارهتسلیموپسازاخذرسیدظرف
مدتیکماهازتاریختسلیماعتراضدادخواستخودرابهمراجعقضایی
تقدیمنمایند.بدیهیاســتدرصورتانقضایمدتمذکوروعدموصول

اعتراضطبقمقرراتسندمالکیتصادرخواهدشد.
تاریخانتشارنوبتاول:1403/0۷/28
تاریخانتشارنوبتدوم1403/08/13
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آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابررایشــماره140360311001002002مورخ1403/06/18هیاتاول
موضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوســاختمانهایفاقد
سندرسمیمستقردرواحدثبتیحوزهثبتملکشیرازناحیه1تصرفات
مالکانهبلامعارضمتقاضــیخانمژالهمحمدیفرزندگلچهربشــماره
شناســنامه1518وکدملی22۹۹048812صادرهازشیرازدرششدانگ
یکبابخانهبهمساحت144/68مترمربعپلاک۷3823فرعیاز1652
اصلیمفروزومجزیشــدهازپلاک52۹فرعیاز1652اصلیواقعدر
فارسبخشچهارحوزهثبتملکشــیرازناحیهیکخریداریازمالک
سهمراهخداجمعهمحرزگردیدهاست.لذابهمنظوراطلاععموممراتب
دردونوبتبهفاصله15روزآگهیمیشوددرصورتیکهاشخاصنسبت
بهصدورسندمالکیتمتقاضیاعتراضیداشتهباشندمیتوانندازتاریخ
انتشــاراولینآگهیبهمدتدوماهاعتراضخودرابهاینادارهتسلیمو
پسازاخذرسیدظرفمدتیکماهازتاریختسلیماعتراضدادخواست
خودرابهمراجعقضاییتقدیمنمایند.بدیهیاســتدرصورتانقضای
مدتمذکــوروعدموصولاعتراضطبقمقرراتســندمالکیتصادر

خواهدشد.
تاریخانتشارنوبتاول:1403/0۷/28
تاریخانتشارنوبتدوم:1403/08/13
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آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابررایشــماره140360311001002011مورخ1403/06/1۹هیاتاول
موضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوســاختمانهایفاقد
ســندرسمیمســتقردرواحدثبتیحوزهثبتملکشیراز-ناحیه1
تصرفاتمالکانهبلامعارضمتقاضیآقایســعیدمکاریزادهشیرازی
فرزندجلیلبشمارهشناسنامه11648وکدملی22۹122۷084صادره
ازشــیرازدرششدانگیکقطعهزمینمشجربهمساحت4134/6متر
مربعپلاک1026فرعیاز1اصلیمفروزومجزیشدهازپلاک1فرعی
از1اصلــیواقعدرفارسبخش۷حوزهثبتملکشــیرازناحیهیک
خریداریازمالکسهممشــاعیخودشبهشمارهسند16485مورخ
1402/0۹/08دفترخانه411خانزنیانمحرزگردیدهاستلذابهمنظور
اطلاععموممراتــبدردونوبتبهفاصله15روزآگهیمیشــوددر
صورتیکهاشخاصنسبتبهصدورســندمالکیتمتقاضیاعتراضی
داشتهباشــندمیتوانندازتاریخانتشــاراولینآگهیبهمدتدوماه
اعتراضخودرابهاینادارهتســلیموپسازاخذرســیدظرفمدت
یکماهازتاریختســلیماعتراضدادخواستخودرابهمراجعقضایی
تقدیمنمایند.بدیهیاستدرصورتانقضایمدتمذکوروعدموصول

اعتراضطبقمقرراتسندمالکیتصادرخواهدشد.
تاریخانتشارنوبتاول:1403/0۷/28
تاریخانتشارنوبتدوم:1403/08/13
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فرامنطقهای



وزیر اقتصاد:
احتمالًا تعرفه واردات آیفون ۳۰ درصد باشد

ایســنا- عبدالناصر همتی، وزیر اقتصاد در رابطه بــا ارز تخصیصی به واردات 
آیفون گفت: با همان ارزی که موبایل هایی مانند سامسونگ وارد می شود آیفون 
نیز وارد خواهد شد. وی در پاسخ به این سؤال مبنی بر تعرفه های اعلامی برای 
واردات آیفون گفت: تعرفه ۹۶ درصــدی برای واردات آیفون مصوبه ما نبوده و 
به زودی اصلاح می شــود و احتمالاً نزدیک به ۳۰ درصد باشد. سکاندار وزارت 
اقتصاد، همچنین در مورد ارز اختصاص یافته برای واردات آیفون از چه نوعی و 
از چه بازاری اســت گفت: ارز مورد نیاز برای واردات آیفون با تعرفه و نرخ بازار 

ارز توافقی خواهد بود.

ترمز افزایش قیمت مسکن کشیده شد
تســنیم- علی فرنــام در رابطه با 
تحولات بــازار مســکن، اظهار کرد: 
تقریباً از ابتدای امسال مقداری ترمز 
گرفته  مسکن  قیمت  شــتابان  رشد 
شــده اســت که امیدواریم این روند 

همچنان ادامه داشته باشد.
وی با بیان این که انتظار افزایش قابل 
توجه قیمت در بازار مســکن نداریم  

افزود: حباب مســکن در شــهرهای کشــور به خصوص تهران و مناطق شمالی 
پایتخت عدد قابل توجهی است، این حباب ناشی از تقاضای سفته بازی است.

وی تصریــح کرد: به عنوان مثــال ملکی که در منطقه یک تهران اســت، هیچ 
ارزش افزوده نســبت به ســایر شــهرها ندارد، تنها یک بازی درونی اســت که 
به نابســامانی دامن می زند. پژوهشــگر حوزه مســکن و شهرسازی اضافه کرد:  
ســفته بازان دیگر نمی توانند با یک بنای مرغوب و بــا کیفیت موتور محرک را 
بالا ببرند. جا دارد شــهرداری ها به ســمتی بروند تا عرضــه پروانه ها در مناطق 
مرکزی و جنوبی شهر را تشویق کنند. ممکن است تراکم در مناطق گران قیمت 
صرفه ســاخت بالای منافع داشته باشــد، اما برای مردم چه در قیمت مسکن و 
چه اجاره اثر نامطلوبی دارد. فرنام در خصوص این که چه کســانی به نابســامانی 
بازار مســکن دامن  می زنند، یادآور شد: یک حلقه نانوشته و ناخوانده از ملاکان، 
برخی بنگاه ها و سرمایه گذاران هستند که این کار را می کنند، حتی شرکت های 
بزرگ صنعتی، معدنی به عنوان شرکت های سرمایه دار و ثروتمند کشور به صورت 
رسمی و غیررسمی، ملک لاکچری در منطقه یک خریداری می کنند. متأسفانه 

انگیزه های پولشویی و موارد دیگر در املاک مناطق وجود دارد.
وی تأکید کرد:  وقتی پروانه قابل توجه برای مناطق شمالی تهران صادر می شود 
به افزایش ساخت وســاز و قیمت منجر خواهد شــد، در این صورت قیمت های 
اعلامی تهران و کشــور بالا می رود، این فقط یک مخاطب خاص دارد و تقاضای 

مصرفی معمولی مسکن در آن نیست.

رشد ۵ هزار واحدی بورس در نخستین روز هفته
ایرنا- شــاخص کل بورس تهران روز گذشته با رشد پنج هزار و ۶۹ واحدی، در 
ارتفاع ۲ میلیون و ۶۱ هزار و ۲۹۲ واحد قرار گرفت. شاخص هم وزن در جریان 
معاملات روز جاری با ۳۱ واحد رشــد، ۶۷۰ هزار و ۴۹۸ واحد و شاخص قیمت 
هم وزن با ۱۶ واحد رشد به ۳۵۶ هزار و ۸۴۵ واحد رسید. معامله گران در بورس 
تهران بیش از ۱۰ میلیارد و ســه میلیون ســهم و اوراق مالی را با انجام بیش 
از ۲۶۳ هزار و ۸۵۲ معامله به ارزش ۵۶ هزار و ۱۶۷ میلیارد ریال داد و ســتد 
کردند .نمادهای »فولاد، فملی، نوری، شــپدیس و بوعلی« بیشترین اثر مثبت 

و نمادهای »شپنا و کچاد« بیشترین اثر منفی را بر شاخص بورس گذاشتند.
شــاخص کل فرابورس ایران با ۷۹ واحد کاهش به ۲۱ هزار و ۱۹۶ واحد رسید.
معامله گران در فرابورس بیش از پنج میلیارد و ۲۱ میلیون سهم و اوراق مالی با 

انجام ۱۵۹ هزار و ۲۱ معامله داد و ستد کردند.
نمادهای »بپاس، شگویا، فزر، کگهر، سامان و ساوه « بیشترین اثر منفی و نماد 

»حسینا« بیشترین اثر مثبت را بر شاخص فرابورس گذاشتند.

وزیر اقتصاد:
 به خاطر مشکلات اقتصادی شرایط صنعت

 بیمه مطلوب نیست
ایســنا-عبدالناصر همتی، وزیر اقتصاد گفت: امروز به خاطر وجود تحریم ها و 

شرایط اقتصادی وضعیت صنعت بیمه کشور نیز مطلوب نیست.
وی افزود: امروز متأسفانه سهم شرکت بیمه ایران از بازار بیمه مطلوب نیست و 
مدیران این شــرکت باید تلاش کنند تا سهم به آنچه که در گذشته بوده است 
بازگرداند. وی خاطرنشان کرد: شرایط اقتصادی امروز صنعت بیمه کشور را هم 
تحت تأثیر قرار داده اســت. تحریم های اقتصادی شرایط خاصی را برای صنعت 
بیمه و بازار بیمه کشور خلق کرده اند اما بخشی از آن را می توان خنثی و بخش 
دیگر را بــا تلاش و فکر متخصصان برطرف کرد. همتی گفت: این باور غلط که 
بیمه ها با پرداخت تعهدات خود به مردم کمک می کنند تباه اســت در واقع این 
شــرکت های بیمه ای و بازار بیمه اســت که به مردم مدیون هســتند.وی ادامه 
داد: ما در ســه سال گذشته شاهد تورم بالای ۴۰ درصد بوده ایم در این شرایط 
طبیعی است که جامعه نتواند بیمه هایی مانند عمر و زندگی را برای خود تأمین 
کند بنابراین به خاطر مشــکلات اقتصادی و پیامدهای آن سهم بیمه های عمر 
و زندگی از سبد بیمه و حق بیمه تولیدی مطلوب نیست. وزیر امور اقتصادی و 
دارایی افزود: همکاران ما در بیمه مرکزی باید تلاش کنند که شرکت های بیمه 
ســودآور شوند. در اصل شرکت های بیمه باید سودآوری داشته باشند تا صنعت 

و بازار بیمه رشد کند.
همتی اظهار کرد: نظارت بیمه مرکزی باید به شــکلی باشد که به صورت فنی 
در نرخ گزاری ها نظارت داشته باشد. شرکت های بیمه ای نیز نباید به رقابت های 
غلط بپردازند. وی ادامه داد: همچنین باید با فساد در صنعت بیمه مقابله کرد و 

حتماً باید به صورت جدی با گسترش آن برخورد کرد.
وزیــر اقتصاد خاطرنشــان کرد: امروز صنعت بیمه ما از زیرســاخت پتانســیل 
و نیــروی انســانی مطلــوب و کارآمــدی برخوردار اســت بنابرایــن نیازمند 
 مدیرانی کارآمد هســت تا بتوانند از این پتانســیل ها نهایت اســتفاده مطلوب 
را داشته باشند.وی در پایان گفت: امروز نیازمند استفاده از ابزارهای نوین مانند 
هوش مصنوعی و پلتفرم های جدید برای گسترش بازار و تنوع بخشی به صنعت 

بیمه هستیم.

آگهی ثبتی و دادگستری

مسکن

اقتصاد کلان

تجارت

مسکن

بیمه

اقتصاد بین الملل

عمران
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تســنیم- یارانه نقدی که نخستین مرحله 
واریــز آن در آذر ۱۳۸۹ اجرا شــد، در زمان 
حاضر به یــک دغدغه بــرای دولت ها تبدیل 
شده است و تاکنون دولت های مختلف با طرح 
و ایده های گوناگون ســعی کرده اند آن را اجرا 
کنند. دولت ها گاه با هــدف ایجاد عدالت در 
واریــز یارانه ها و از بین بــردن ناترازی  بودجه 
هدفمندی، تغییراتی در مبلغ یارانه و فهرست 
افراد مشــمول دریافت آن ایجــاد کرده اند اما 
همچنان نه مشــکل ناترازی رفع شده است و 
نه می توان مطمئن بود که عدالت در خصوص 
 واریــز یارانه هــا به طورکامل در حــال پیاده 

شدن است.
بودجــه ۱۴۰۳، ســازمان  مطابــق لایحــه 
هدفمندســازی یارانه ها موظف شــده است با 
همکاری وزارت تعــاون، کار و رفاه اجتماعی 
نسبت به حذف یارانه  خانوارهای غیرمشمول 
حمایت دولت اقدام کند. منظور از خانوارهای 

غیرمشــمول حمایت دولــت در واقع همان 
خانوارهای پردرآمد است.

احمد میدری، وزیر تعاون،  کار و رفاه اجتماعی 
در پاســخ به این که آیا در لایحه بودجه سال 

آینده هم مطلبی برای حذف افراد پردرآمد از 
یارانه ها و پرداخت یارانه بیشتر به نیازمندان، 
دیده شــده است،گفت: خیر، چیزی در لایحه 

بودجه نیامده است.

وزیر تعاون،  کار و رفــاه اجتماعی گفت: برای 
حذف افراد پردرآمــد از یارانه های نقدی یک 
آئین نامه هفته قبل در دولت مطرح و بررسی 
 شــد و بــه تصویب رســید که هفتــه جاری 

ابلاغ می شود.
میــدری همچنین در مورد اجــرای کالابرگ 
الکترونیکی نیز بیان داشت، سال قبل مبلغی 
برای کالابرگ در بودجه دیده نشد، در لایحه 
بودجه ۱۴۰۴ هم اعتباری برای کالابرگ دیده 
نشده اســت. در قانون بودجه سال جاری در 
تبصره ۸ آمده اســت: منابع جزء )۱( این بند 
برای پرداخت یارانه دارو، شیر خشک و ملزومات 
مصرفی پزشــکی، یارانه نقدی، معیشــتی و 
 کالابــرگ الکترونیک، کمک بــه خانوارهای 
تحت پوشــش کمیته امداد امــام خمینی و 
سازمان بهزیســتی کشــور، یارانه نان، یارانه 
بیمــه ملوانان و هزینه های ســرمایه گذاری و 
کمک به شرکت نفت و گاز و پالایش و پخش 

فرآورده های نفتی، مصارف صرفه جویی انرژی 
و ســایر مصارف ضروری در چهارچوب قانون 

هدفمند کردن یارانه ها تخصیص می یابد.
یارانه نقدی ـ معیشتی و مستمری مددجویان 
تحت پوشش سازمان بهزیستی کشور و یارانه 
داروی موضــوع این بند مســتقیماً به ذی نفع 
نهائی )حســب مــورد سرپرســتان خانوارها 
و داروخانه هــا( پرداخت می شــود. ســازمان 
هدفمندســازی یارانه ها موظف است با ابلاغ و 
تخصیص سازمان برنامه و بودجه کشور نسبت 
به پرداخت مصارف در حــدود منابع وصولی 

اقدام نماید.
همچنین در جدول ۱۴ قانون بودجه امســال، 
۳۱۵هزار میلیــارد تومان منابع بــرای یارانه 
نقدی، معیشتی و کالابرگ الکترونیکی در نظر 
گرفته شده اســت و دولت موظف شده است 
کالابرگ را بــرای ۱۹میلیون خانوار کم درآمد 

اجرا کند.

حذف یارانۀ نقدی افراد پردرآمد از هفته جاری کلید می خورد

بورس

بیمه

 ایســنا- پرویز خوش کلام خسروشاهی، رئیس کل بیمه 
مرکزی گفت: امروز بخش عمده ای از مطالبات شرکت های 
بیمه ای به بیمه نامه های قســطی باز می گردد که مطالبات 

سر رسید نشده است.
پرویز خوش کلام خسروشــاهی در حاشــیه مراسم معارفه 
مدیرعامــل بیمــه ایران در رابطــه با نوع همــکاری بیمه 
مرکزی با شــرکت های بیمه ای در راستای حمایت از آنها، 
به خبرنــگاران گفت: کمک ها و همــکاری بیمه مرکزی با 
شــرکت های بیمه ای کمک مشورتی اســت، برای مثال به 

شــرکت ها مشــورت می دهیم که چگونه برنامه ریزی کرده 
تــا بتوانند در حــوزه توانگری، موفق تر بــوده و کمک های 
 بهتری را به متقاضیان و مردم ارائه و ســودآوری بیشــتری 

کسب کنند.
وی با اشاره به موضوع روش برخورد بیمه مرکزی با فساد و 
متخلفان بیمه ای گفت: در رابطه با موضوع تخلفات بیمه ای، 
بیمه مرکزی هرگونه مســئله ای که مطرح شــود را بررسی 
کرده و براســاس مقررات موجود، اقدام می کند. برای مثال 
اگر در حوزه ای تخلفی رخ دهد، اگر نیاز به ســلب صلاحیت 
باشد، بی شک، اقدام به سلب صلاحیت می کنیم. با این حال 
در برخــی مواقع با برخی تخلفات ســلب صلاحیت صورت 
نمی گیرد، در بیمه مرکــزی، در کمیته های تخصصی، رتبه 
بندی هایی صورت می گیرد که براساس آن اگر هر کسی در 
صنعت بیمه، از مدیــران گرفته تا بخش های دیگر، هرگونه 
تخلــف انجــام داده و در صورت اثبــات آن، نمره منفی در 
رتبه بندی آنها اعمال می شــود و اگر کسی بر تخلفات خود 

اسرار داشته باشد و این تخلفات تداوم داشته باشد، بی شک 
بیمه مرکــزی اجازه نمی دهد که متخلفان، در موقعیت های 

کلیدی بر مسند کار باشند.
چرا اسامی ابر بدهکاران بیمه ای اعلام نمی شود؟

رئیس کل بیمه مرکزی در پاســخ به سؤالی مبنی بر چرایی 
اعلام نشــدن اســامی بدهکاران بیمه گفت: موضوع معرفی 
کردن بدهکاران بیمه ای را باید با دقت بررســی کرد. اینکه 
بدهکاران بیمه ای چه کســانی هســتند. کســانی هستند 
کــه قرارداد منعقد کــرده و هزینه و حق بیمــه خود را به 
صورت کامل پرداخت نکرده اند. از نظر کارشناســی معرفی 
ابربدهکاران بیمه ای کارکردی ندارد؛ چراکه در برخی مواقع، 
بیمه گرها بر اســاس قراردادهایی که منعقد می کنند، حق 
بیمه خود را به شرکت بیمه گذار، به صورت قسطی پرداخت 
می کنند، بنابراین کاری که بیمــه مرکزی باید انجام دهد، 
این اســت که نظارت به شکلی باشد که اجازه ندهد، حجم 
بدهی بدهکاران رشــد کند و باید نظارت گری بیمه مرکزی 

به شکلی باشد که سهم مطالبات از دارایی های شرکت های 
بیمه ای کاهش پیدا کند.

خسروشــاهی افزود: به عبارت دیگر وظیفه و کار تخصصی 
بیمه مرکزی این نیست که مســتقیماً به مسئله بدهکاران 
بیمــه ای ورود کند یا بخواهد مطالبات را دریافت کند، بلکه 
به شکلی مقررات گذاری می شود که روند افزایشی مطالبات 
کاهش یافته و ســهم آن از دارایی های بــه حداقل ممکن 
برسد. وی در پایان با اشاره به مطالبات شرکت های بیمه ای 
گفت: امروز بخش عمده ای از مطالبات شرکت های بیمه ای 
به بیمه نامه های قســطی باز می گردد. برای مثال زمانی که 
شــما بیمه درمان داشته باشــید آن را به صورت ماهانه و 
قسطی پرداخت می کنید. بنابراین بخش بزرگی از مطالبات، 
مطالبات سر رسید نشده است. با این حال بخش دیگری از 
مطالبات سر رسید شده است که شرکت های بیمه ای باید آن 
را پیگیری کرده و وظیفه بیمه مرکزی در این حوزه نظارت 
است تا میزان این بدهی از یک محدوده مشخص بالاتر نرود.

رئیس کل بیمه مرکزی:

بخش عمده مطالبات ابربدهکاران بیمه مطالبات سر رسید نشده است

ایرنــا- واردات خودرو از ابتدای امســال تاکنون نســبت 
به مدت مشــابه ســال گذشــته رشــد ۱۲ برابری داشته 
 است که نشــانگر ســرعت گرفتن تخصیص ارز و استقبال 

از واردات است.
ســرعت بخشی به واردات خودور از سال گذشته در راستای 
آیین نامه اجرایی ماده ۱۱ الحاقی به قانون ساماندهی صنعت 
خودرو مصوب ۱۴۰۲ مجلس شــورای اسلامی است که در 
این زمینــه نقش وزارتخانه های صنعــت، معدن و تجارت، 
امــور اقتصادی و دارایی، راه و شهرســازی و کشــور و نیز 
ســازمان های برنامه و بودجه کشور، حفاظت محیط زیست 
و ملی اســتاندارد ایران، دبیرخانه شورای عالی مناطق آزاد 
تجاری- صنعتــی و ویژه اقتصادی و بانک مرکزی جمهوری 
اســلامی ایران مشخص شد. امســال نیز روند رو به جلوی 
واردات خودرو از ســوی وزارت صنعــت، معدن و تجارت و 
بانک مرکزی در حال انجام است و عرضه خودروهای وارداتی 
از طریق شرکت های خودروساز و مونتاژکار از ابتدای امسال 
با جدیت آغاز شده اســت و همچنان نیز تا پایان سال روند 
صعودی خواهد داشت. اختصاص خودروها به متقاضیان نیز 
با ثبت نام در ســامانه یکپارچه تخصیص خودرو و قرعه کشی 
انجام می شــود و برندگان می توانند پــس از اعلام نتایج در 
مدت اعلامی حدود چهار ماه اقدام به دریافت خودرو کنند.

ثبت نام دور جدید خودروهای وارداتی نیز با عرضه ۲۱ مدل 
خودرو از دوم تا هفتم آبان ماه شــروع شــد که بر اســاس 
آمارهای منتشــر شــده، در این دوره بیش از ۷۸ هزار نفر 
حساب های خود را بلوکه کرده و ۷۳ هزار نفر ثبت نام قطعی 
و اقــدام به انتخاب پنج مدل خــودرو کردند. در این مرحله 
با اعــلام وزارت صنعت، معدن و تجــارت ۶ هزار خودرو به 

برندگان قرعه کشی اختصاص پیدا می کند.

۲۵ هزار خودرو وارد کشور شد
طبــق آخرین گزارش گمرک جمهوری اســلامی، از ابتدای 
امســال تا پایــان مهر ماه ۲۵ هزار و ۴۴۸ دســتگاه خودرو 
ســواری نو از گمرکات کشــور ترخیص قطعی و وارد کشور 

شد که ارزش آنها ۵۲۵ میلیون و ۴۲ هزار دلار بوده است.
این آمارها در حالی منتشــر شــده اســت که نشانگر رشد 
۱۲ برابری واردات خودرو از ابتدای امســال است. بر اساس 
گزارش مقایســه ای گمرک، در مدت مشــابه سال گذشته 
تعداد ۲ هزار و ۹۹۹ دســتگاه خودرو سواری نو به ارزش ۶۰ 

میلیون و ۴۹۸ هزار دلار وارد کشور شده بود.
بزرگترین شرکت های وارد کننده خودرو شامل شرکت های 
معین خودرو ایرانیان، ســایپا و بهمن موتور هســتند که از 
ابتدای امسال تا کنون بیشترین سهم را در واردات خودور به 

خود اختصاص داده اند.
اختصاص ۲ میلیارد یورو برای واردات خودروی سواری

بحث واردات خودرو به قدری داغ است که در لایحه بودجه 
ســال ۱۴۰۴، نیز به بحــث واردات خودرو پرداخته شــده 
اســت؛ به گونه ای که صادرکننــدگان می توانند طبق قانون 
ساماندهی صنعت خودرو )مصوب ۱۴۰۰( تا سقف ۲ میلیارد 
)۲.۰۰۰.۰۰۰.۰۰۰( یــورو از منابع ارزی حاصل از صادرات 
خــود با پرداخت همه عــوارض و حقوق قانونی نســبت به 

واردات خودروی سواری نو اقدام کنند.
در لایحه بودجه سال ۱۴۰۴ آمده است که در اجرای قانون 
هــوای پاک مصــوب ۲۵ تیرمــاه ۱۳۹۶، صادرکنندگان یا 
زیرمجموعه ایشان مجازند با رعایت شرط مربوط به اطمینان 
از تأمیــن خدمات پس از فــروش و بندهای )۱( و )۲( ماده 
)۴( و مواد )۶(، )۱۰( و )۱۳( قانون ساماندهی صنعت خودرو 
)مصوب ۱۴۰۰( تا سقف ۲ میلیارد )۲.۰۰۰.۰۰۰.۰۰۰( یورو 
از منابــع ارزی حاصل از صــادرات خود بــا پرداخت همه 
 عوارض و حقوق قانونی نســبت به واردات خودروی سواری
 نو اقدام کنند. طبق ایــن لایحه، طبق این لایحه، علاوه  بر 
سقف مزبور استفاده از ســایر منابع ارزی به تشخیص بانک 
مرکزی جمهوری اسلامی ایران جهت واردات خودرو مطابق 
ترتیبات قانونی مجاز خواهد بود. واردات خودرو در چارچوب 
این بند و سقف مقرر منجر به رفع تعهد ارزی صادرکنندگان 
می شــود. این بند از لایحه وزارت صنعت، معدن و تجارت را 
مکلف کرده است تا در مدت یک ماه از لازم الاجرا شدن این 
قانــون، آیین نامه اجرایی این بنــد را تهیه کند و به تصویب 

هیئت وزیران برساند.

فــارس- خبرگزاری آمریکایــی بلومبرگ گــزارش داد: 
افزایش هزینه های اســرائیل برای جنــگ در غزه و لبنان 
و تنش ها با ایران موجب غفلت از ســایر بخش ها و تعمیق 

شکاف کسری بودجه این رژیم شده است.
خبرگــزاری آمریکایــی »بلومبرگ« با بیــان اینکه حجم 
هزینه هــای نظامــی اســرائیل در بودجــه ســال ۲۰۲۵ 
افزایش یافته است، تأکید کرد جنگ در نوار غزه و لبنان و 
علاوه برآن تنش ها با ایران، اقتصاد اسرائیل را تضعیف کرده 
اســت.در این گزارش آمده است کابینه اسرائیل باتوجه  به 
ادامه جنگ خود در نوار غزه و لبنان، بودجه ســال ۲۰۲۵ 
را در حالــی تصویب کرد که راه بــرای افزایش هزینه های 
نظامی و افزایش مالیات ها هموار شــده است.کابینه رژیم 
صهیونیســتی پیشــنهاد بودجه ســال آتی میلادی را که 
مدت ها بر سر آن در کشمکش به سر می برد، تصویب کرد.
این بودجه شــامل مجموعه ای از افزایش مالیات و کاهش 

هزینه ها برای پوشش هزینه های جنگ است.
مخارج جنگ، ۶ درصد تولید ناخالص داخلی

رســانه آمریکایی بر این باور اســت که بودجه سال ۲۰۲۵ 
اســرائیل که بر هزینه هــای نظامی بیشــتر تمرکز دارد، 
نشــان دهنده تغییر عمیق در اولویت های کابینه نتانیاهو از 
زمان آغاز جنگ است و هزینه های نظامی که حدود شش 
درصد از تولید ناخالص داخلی اسرائیل را تشکیل می دهد، 
منعکس کننده اولویت های جدید اســرائیل در جنگ است.
بلومبرگ افزود: این نوع مخارج برای جنگ با رســیدن به 
»۶ درصد تولید ناخالص داخلی« بسیار بیشتر از رقم ۴/۲ 
درصد در سال ۲۰۲۲ و حتی میانگین سازمان همکاری و 
توسعه اقتصادی اســت که ۱/۷ درصد اعلام شده است.در 
این گزارش تأکید شــده است که جنگ در غزه و لبنان و 
همچنین تنش های فزاینده با ایران، اقتصاد و وضعیت مالی 
اسرائیل را تضعیف کرده و دولت بنیامین نتانیاهو را مجبور 

کرد تا بر مهار کسری بودجه تمرکز کند.
نویســنده گزارش مذکــور در بلومبرگ ادامــه داد: هدف 
کسری بودجه اســرائیل برای سال آینده ۴/۳ درصد تولید 
ناخالص داخلی تعیین شــده درحالی که هزینه های نظامی 
با مجموع ۱۱۷ میلیارد شــکل بیشترین میزان را در بین 
تمام وزارتخانه ها خواهد داشت این ارقام مشابه رقم بودجه 
جنگ برای ســال ۲۰۲۳ بــوده اما ۸۰ درصد بیشــتر از 
بودجه برنامه ریزی شــده از قبل از جنگ برای هزینه های 
نظامی ارتش اســرائیل در ۲۰۲۴ بوده اســت. بلومبرگ به 

اظهارات بنیامین نتانیاهو، نخســت وزیر رژیم صهیونیستی 
قبل از بحث در مورد بودجه اشــاره کرد که گفته بود: هیچ 
اقتصادی بدون مــرز وجود ندارد، اگر بــه یک جا بودجه 
بدهیــد، باید از جایی دیگر بگیرید. این رســانه آمریکایی 
افزود: چنین اظهاراتی از سوی نتانیاهو بهانه ای برای ادامه 
تأمیــن مالی جنگ و بی توجهی به ســایر بخش های رژیم 
صهیونیستی است. به گزارش بلومبرگ، درحالی که بسیاری 
از تحلیلگران اســرائیلی پیش بینی می کردنــد که کابینه 
نتانیاهو بر محرک های رشــد میان مدت و بلندمدت برای 
حمایــت از بهبود اقتصاد پس از یک جنگ طولانی تمرکز 
کند، بزالل اســموتریچ، وزیر دارایی اسرائیل گفته است که 
بودجه فاقد اصلاحات برای کاهش هزینه های ائتلاف حاکم 
اســت در عین حال بر مجموعه ای از اقدامات برای کاهش 
کسری هدف و نســبت بدهی بلندمدت به تولید ناخالص 

داخلی متمرکز است.
گلوبز: گرانی بیشتر پیش روست

وبگاه اســرائیلی گلوبز نیز در واکنش به بودجه ســال آتی 
میلادی در اســرائیل تأکید کرد: هزینه های بالای جنگ، 
مشــکلات در تأمین آن، افزایش مالیات در ســال ۲۰۲۵ 
و افزایش دســتمزدها، همه اینها قیمت ها را در اســرائیل 
بالامی برد.به نوشــته این وبگاه، بانک مرکزی اسرائیل هم 
مجبــور به اعتراف به این موضوع شــده و در اعلامیه اخیر 
خــود در مورد نــرخ بهره، پیش بینی کــرده که نرخ تورم 
ســالانه در پایان ســال جاری به ۳/۸ درصد برسد و نرخ 
بهــره در آینده نزدیک کاهشــی را تجربه نکند. وی افزود: 
درحالی که بازارهای مالی در سراســر جهان برای خروج از 
دوره تورم بالا تلاش می کنند، اســرائیل در جهت معکوس 

حرکت می کند.

انبوه سازان مسکن  انجمن  باشگاه خبرنگاران- عضو   
گفت: بخش زیادی از پروژه های نهضت ملی مســکن به 

دلیل عدم پرداخت تسهیلات ساخت در جا زده اند.
صدیقی عضو انجمن انبوه ســازان بــا بیان اینکه در حال 
حاضــر روند اجــرای ســاخت پروژه هــای نهضت ملی 
مســکن با کندی روبه رو شــده اســت، گفت: متأسفانه 
همــکاری بانک ها در پرداخت و اجرای پروژه های نهضت 
ملی مســکن به هیچ عنوان خوب نیســت و همین امر 
 خود باعث می شــود که زمینه برای کند شــدن اجرای 

پروژه ها فراهم شود.
وی ادامــه داد: متأســفانه در حــال حاضر شــاهد آن 
هســتیم که بخش عمده ای از برنامه هــای نهضت ملی 
مســکن به دلیــل عدم تزریــق منابع مالــی نیمه تمام 
باقی مانده و همین امر خود زمینه ســاز آن شــده است 
 که متقاضیــان دیگر انگیــزه ای برای ادامــه روند اجرا 
و تکمیل پروژه ها نداشــته باشند و این اقدام خود باعث 

نگرانی شده است.
او با بیــان اینکه طبق قانون جهش تولید مســکن باید 
تمامی بانک هــا ۲۰ درصد از تســهیلات خود به بخش 
مسکن اختصاص دهند که در حال حاضر کمتر  بانکی به 
این قانون عمل می کند و تنها یک یا دو بانک تســهیلات 
خود را به مســکن پرداخت می کنند، افزود: تســهیلات 
مســکن برای بانک ها صرفه اقتصادی ندارد و همین امر 
خود باعث شــده که آنها انگیزه ای برای پرداخت نداشته 
باشــند و در نتیجه ســازندگان  امیدی به دریافت منابع 

مالی نداشته باشند.
صدیقــی با بیان اینکه  پیش از این اعلام شــده بود که 
اگر بانک ها اقدام به پرداخت تســهیلات نکنند مشمول 
جرائم مالیاتی می شــوند افزود: اما در حال حاضر شاهد 
آن هســتیم که این اقدام هم انجام نمی شود و در نتیجه 
دیگر بانک ها خودسرانه برنامه ای برای پرداخت تسهیلات 

مسکن را ندارند.

عضو انجمن انبوه سازان توضیح داد: متأسفانه در شرایط 
کنونی تنها راهکار برای تکمیل بیش از ۶۰۰ هزار پروژه 
نهضت ملی مسکن آن است که بانک ها اقدام به پرداخت 
تسهیلات ســاخت کنند که در این زمینه هم وزیر راه و 
شهرســازی اعلام کرده اســت که رایزنی هایی را با بانک 
مرکزی و همچنین وزارت اقتصاد برای تأمین ۱۵۰ همت 

انجام داده ایم.
وی با اشاره به مصوبه افزایش پرداخت تسهیلات ساخت 
مســکن از ۵۵۰ میلیون تومان بــه ۸۰۰ میلیون تومان 
گفت: متأســفانه در این زمینه هــم بانک مرکزی بعد از 
گذشــت ۵ ماه هیچ ابلاغی به بانک ها نکرده و همین امر 
خود باعث شده که در شرایط کنونی سازندگان پروژه ها 
را نگه دارند تا میزان تسهیلات ساخت افزایش یابد، اما به 
نظر می رسد که در این زمینه هم بانک مرکزی انگیزه ای 
بــرای افزایش ندارد و هر بار بهانه های مختلفی را در این 

بخش می آورند.

میرزایی،  مهــدی  باشــگاه خبرنــگاران- 
کارشــناس حمل ونقــل جاده ای کشــور گفت: 
هزینــه نگهداری از راه های کشــور به ۱۰ هزار 
میلیارد تومان رســیده که می توان آن را کاهش 
داد. کارشناس حمل ونقل جاده ای با بیان اینکه 
طبق برنامه هفتم باید میزان نوسازی و نگهداری 
راه های کشور رشــد قابل توجهی داشته باشد، 
گفت: یکی از اصلی تریــن برنامه ها برای تحقق 
این هدف اســتفاده از قیر باکیفیت است که در 
این زمینــه تاکنون تحقیقات گســترده و قابل 

توجهی صورت گرفته است.
وی با بیان اینکه اســتفاده از قیر و ماشین آلات 
باکیفیت در این بخش نقش مؤثری دارد، گفت: 
در طول سال های گذشته یکی از مشکلات اصلی 
در حوزه قیر،  بحث عدم قطعیت است و این عدم 
قطعیت در موضوعات مربوط به قیر و آســفالت 

باعث شــده که روند اجرا در برخــی از موارد با 
کندی صورت گیرد.

میرزایــی با بیــان اینکه درحــال حاضر هزینه 
نگهداری راه های کشــور حدود ۱۰ هزار میلیارد 
تومان اســت، گفت: هزینه نگهداری از راه های 
کشــور بسیار زیاد اســت که باید در  این بخش 
بتوانیم با استفاده از قیر باکیفیت زمینه را برای 

کاهش خسارت فراهم کنیم.
وی با بیــان اینکه اختصاص قیــر به ویژه برای 
مصارف دولتی باید تداوم داشــته باشــد؛ گفت: 
اگر بتوان برای این روند، قانون و مقررات ثابتی 
ایجاد کرد، شــرایط را بیش از قبل بهبود خواهد 
بخشید. کارشــناس حمل ونقل جاده ای با اشاره 
بــه اینکه در حوزه صــادرات قیر و نیاز به صادر 
کردن بخشی از قیر تولیدی کشور، باید ضوابط 
خاصی وجود داشته باشد تا خسارت وارد نشود، 

گفت: تدویــن مقررات ثابت در حوزه صادرات و 
تجارت از دیگر ضروریات حال حاضر کشــور در 

بخش قیر است.
وی در پایان خاطرنشــان کرد: مدیریت مصرف 
قیر در جهت ارتقای کیفیت آسفالت، توجه ویژه 
به نوســازی تجهیزات بخش آسفالت و آموزش 

عوامل اجرایی باید در اولویت قرار بگیرد.

رشد ۱۲ برابری واردات خودرو در ۷ ماه امسال
بلومبرگ:

 تنش  با ایران اقتصاد اسرائیل را ضعیف کرد

هزینه نگهداری از راه های کشور به ۱۰ هزار میلیارد تومان رسیده استدر جا زدن پروژه های نهضت ملی مسکن به دلیل عدم پرداخت تسهیلات ساخت



ســازنده ســریال محبوب »بازی مرکب« 
قول داد قســمت دوم این سریال با شمار 
بیشــتری از شــخصیت ها و چالش هایــی 

جذاب تر از فصل اول همراه باشد.
 هوانگ دونگ-هیوک، ســازنده ســریال 
کره ای »بازی مرکب« محصول نت فلیکس، 
در نخســتین رویــداد جهانــی تبلیغاتی 
فصل جدید این ســریال در شــهر لوکا در 
ناحیه توســکانی ایتالیا بــه رویترز گفت: 
»فصــل دوم این ســریال در حال و هوای 
انتقام اســت و شــامل شــمار بیشتری از 
 شــخصیت ها و چالش هایــی جذاب تــر از

 فصل اول است.«
هوانگ همچنین تأیید کرد فصل ســوم از 
این درام کــره ای در حال حاضر در مرحله 
پساتولید است و به احتمال قوی نسخه ای 
به زبان انگلیســی نیز در نت فلیکس حال 
 آماده سازی است. فصل اول »بازی  مرکب« 
زمان انتشار در سال ۲۰۲۱ به پربازدیدترین 

سریال تاریخ نت فلیکس تبدیل شد.
 هوانــگ بــرای ســاخت قســمت اصلی 
»بازی مرکب« جایزه امی برای کارگردانی 
برجسته یک ســریال درام را دریافت کرد 

و لــی جونگ-جه نیز جایــزه امی بهترین 
بازیگــر مــرد درام را گرفت. هــر دو نفر 
نخستین چهره هایی آسیایی هایی بودند که 
این عناویــن را دریافت کردند و همچنین 
اولین افرادی بودند که برای یک ســریال 

غیرانگلیسی زبان برنده این جوایز شدند.
با توجه به اســتقبال جهانی از این سریال 
به ساخت  ناچار  دیستوپیایی، ســازندگان 
دنباله آن شــدند و قرار اســت فصل دوم 
»بازی مرکب« از ۲۶ دســامبر )۶ دی ماه( 

در سرویس استریم نت فلیکس عرضه شود، 
در حالی که فصل ســوم و نهایی آن برای 
سال ۲۰۲۵ برنامه ریزی شده است. هوانگ، 
نویســنده، کارگردان و تهیه کننده سریال، 
گفت: »در فصل دوم، شــخصیت جی هان 
)با بازی لــی جونگ-جه( که در فصل اول 
زنده مانده اســت، به بازی ها بازمی گردد، 
 نه برای پیــروزی بلکه بــرای پایان دادن 

به این بازی ها.«
او ادامــه داد: »این بار تعداد شــخصیت ها 

بیشــتر خواهد بود و بازی های بیشتری در 
انتظار اســت که همگی شایســته عشق و 

حمایت زیادی از تماشاگران هستند.«
این ســریال مهیج، دنبال کننده داســتان 
شــرکت کنندگانی اســت کــه بــه خاطر 
مشکلات مالی در چالش های مرگباری که 
بازی های دوران کودکی می شود،  شــامل 
شرکت می کنند تا شانس برنده شدن یک 

جایزه نقدی بزرگ را داشته باشند. 
فصل جدید سه سال بعد از وقایع فصل اول 
اتفاق می افتد و شخصیت جی هان، دوباره 
به بازی مرگ و زندگی با شرکت کنندگان 

جدید برمی گردد.
لــی جونگ-جه بازیگر نقــش جی هان در 
این ســریال نیز گفت: »فشارها برای بهبود 
نســخه اصلی وجود دارد و شــخصیت او، 
یک قمارباز ســابق، مردی است که تغییر 
کرده اســت. فصــل دوم بســیار متفاوت 
اســت. این بار او می خواهد انتقام بگیرد. او 
می خواهد افرادی را که پشــت این بازی ها 
 هســتند، به دام بیندازد و آنها را دســت

به عدالت بسپارد.«
وب ســایت خبری هالیوود ددلاین نیز این 

هفته گزارش داد که دیوید فینچر، کارگردان 
 مطــرح آمریکایــی کــه در ســال ۱۹۹۹ 
فیلم موفق »باشگاه مشت زنی« را ساخت، 
در حــال کار بــر روی نســخه ای به زبان 
انگلیســی از ســریال »بازی  مرکب« برای 

نت فلیکس است. 
هوانــگ در واکنــش به این خبــر گفت: 
»فکر نمی کنم هنوز رسمی باشد، بنابراین 
نمی توانم اطلاعات زیادی درباره اش بگویم. 
اما من به عنوان یک فیلم ســاز و خالق به 
دیویــد فینچر احترام می گــذارم. پس اگر 
او نســخه انگلیسی سریال را بسازد، منتظر 

دیدن و تماشای آن هستم.«
سریال انگلیس زبان »بازی مرکب« احتمالاً 
پروژه ای است که فینچر در سال ۲۰۲۵ به 
آن متعهد خواهد شد. این سریال، نخستین 
سریال نوشته شده بر اساس »بازی مرکب« 
خواهد بود، اگرچه این اولین اثر بر اســاس 
سریال »بازی مرکب« در نت فلیکس نیست 
و پیش از این یک مســابقه با عنوان »بازی 
مرکب: چالش« که برای فصل دوم تمدید 
شــده و همچنین یک سری بازی ویدئویی 

نیز بر اساس آن عرضه شده است.
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»پیمان معادی« بازیگر فیلم جنایی هالیوودی شد   چالش های فصل دوم »بازی  مرکب« جذاب تر است

پیمــان معادی در فیلم جنایــی »جنایت ۱۰۱« با 
بازیگرانی چون کریس همسورث، مارک رافالو، بری 

کیوگن و هلی بری مقابل دوربین خواهد رفت.
 جنیفر جیســون لی، نیک نولتــی و تیت دونوان 
از جمله دیگر بازیگران ایــن تریلر جنایی خواهند 
بود که بارت لیتــون کارگردانی و نگارش فیلمنامه 
 آن را بر اســاس رمان کوتاهی نوشــته دان وینسلو 

بر عهده دارد.
 داستان این فیلم درباره یک سری دزدی های بزرگ 
جواهرات اســت که سال ها حل نشده باقی مانده اند. 
پلیس این ســرقت ها را به کارتل هــای کلمبیایی 
نســبت داده اند اما یک کارآگاه به نام لو لوبسنیک 
معتقد است که این کار تنها یک نفر است. حالا دزد 

 ۱۰۱ Crime جواهرات گرگ تنها به دنبال آخرین امتیاز افســانه ای است و لو تمام قوانین 
را زیر پا می گذارد.

هنوز مشــخص نیســت که پیمان معادی در این فیلم چه نقشــی را بر عهده دارد. معادی 
نخســتین تجربــه هالیوودی خود را در ســال ۲۰۲۴ در فیلم »کمپ ایکــس ری« در کنار 
کریستن استوارت تجربه کرد و پس از آن در سال ۲۰۲۵ در فیلمی آمریکایی در ژانر اکشن 

به نام »آخرین شوالیه ها« به کارگردانی کازئواکی کی ریا بازی کرد.
 معادی در سال ۲۰۱۶ در همکاری با مایکل بیِ در فیلم »۱۳ ساعت: سربازان مخفی بنغازی« 
مقابل دوربین رفت و در ســال ۲۰۲۰ نیز در درام جنایی »شــیفت شــب«، یک فیلم درام 

جنایی فرانسوی به کارگردانی آن فونتن، حضور یافت.
وی همچنین سابقه بازی در سریال ۸ قسمتی »آن شب« ساخته استیون زایلیان و مجموعه 
تلویزیونی آمریکایی »وســت ورلد« ساخته جاناتان نولان و لیزا جوی را در کارنامه دارد که 

هر دو سریال محصول شبکه اچ بی او هستند.

برنامه تلویزیونی »شیوه« تعلیق شد

عطاءا... بیگدلی، مجری برنامه  »شــیوه« 
که از شبکه  چهار ســیما پخش می شد 
 اظهــار داشــت: بعد از جلســه آخر که 
علی انتظاری، رئیس پیشــین دانشکده 
علوم اجتماعی دانشگاه علامه طباطبایی 
اظهار نظر جنجالی داشــتند، دوســتان 
تصمیم گرفتند برنامه تعلیق بشود. مدیر 
شبکه چهار با مسئولان بالاتر صداوسیما 
وارد مذاکــره شــدند و ســه حالــت را 
پیش بینی کردند. برنامه به همین شکل 

ادامه بدهد؛ »شیوه« تغییر شکل بدهد یا کلًا تعطیل شود.
وی افزود: تا جایی که می دانم هنوز تصمیمی گرفته نشــده بــه همین خاطر برنامه معلق 

است و تولید نمی شود.
بیگدلی با اشــاره به تحولات منطقه ای در دو ماه اخیر توضیح داد: برنامه »شیوه« بنایش بر 
مناظره اســت و سیاست صداوســیما این نیست که درباره جنگ و درگیری موافق و مخالف 
صحبــت کنند. بنابراین اتفاقات اخیر هم در تولید نشــدن برنامه تاثیرگذار بود. البته درباره 
»مسئلۀ فلسطین« یک مناظره بین آقایان صادق زیباکلام و ماشاءا... شمس الواعظین برگزار 

کردیم. پیشنهاد ما این بود که درباره اتفاقات دو ماه اخیر در همان فضا برنامه بسازیم.
این مجری درباره تاثیرات تعطیلی »شیوه« گفت: برنامه تلویزیونی نباید از ریتم بیفتد. وقتی 

مدتی تعطیل باشد و دوباره بخواهد شروع کند، کارش سخت می شود.

سینما

ورزش

مهر- سرمربی پرتغالی تیم فوتبال سپاهان 
که برای هدایت زردپوشــان اصفهانی در سه 
فصــل اخیر هزینه ســنگینی را به باشــگاه 
تحمیل کرده بود با وجود صدرنشینی این تیم 
 در لیگ برتر از مسئولیتش کناره گیری کرد.
ژوزه مورایس، ســرمربی پرتغالی تیم فوتبال 
ســپاهان پس از دو فصــل و نیم حضور در 
این باشــگاه پس از دیدار بــا آلومینیوم در 
هفتــه دهم رقابت های لیگ برتر از ســمت 
خود کناره گیری کرد و مدیران باشگاه هم با 
این استعفا موافقت کردند تا »هوگو آلمیدا« 
دستیار مورایس هدایت موقت این تیم را در 
آستانه بازی با شارجه امارات در هفته چهارم 
لیگ قهرمانان آسیا ۲ بر عهده داشته باشد.

مورایــس در تاریــخ ۳ تیر ســال ۱۴۰۱ با 
قراردادی به مدت سه فصل به عنوان سرمربی 
جدید تیم فوتبال ســپاهان انتخاب شد و به 
عنوان یکی از مطرح تریــن مربیان خارجی 
 فوتبال ایران کار خود را در این تیم آغاز کرد. 
ژوزه مورایــس در اولیــن فصل حضورش با 
سپاهان، رقابت تنگاتنگی با پرسپولیس برای 
کســب عنوان قهرمانی در لیگ برتر داشت 
که در هفته های پایانی و با شکســت مقابل 
ملوان، این تیم جایگاه خود در صدر جدول 
را از دســت داد و در پایان فصل بیســت و 
 دوم نیز پس از پرســپولیس، سپاهان عنوان

نائب قهرمانی را به دست آورد.
مورایــس در مدت حضور خود در ســپاهان 
بازیکنان خارجی که از نظر کیفیت در سطح 

پایینی قرار داشتند را به خدمت گرفت و در 
این بین ســکوت مدیران این باشگاه هم به 

نوع خود جالب بود.
در ادامــه نگاهــی به بازیکنــان بی کیفیت 
خارجــی در دوران مدت حضور مورایس در 

سپاهان داشته ایم.
  الویس کامسوبا

کامسوبا که تابعیتی استرالیایی داشت توسط 
سپاهان وارد فوتبال ایران شد. این بازیکن به 
اصطلاح مهاجــم، در ۱۴ بازی که با پیراهن 
ســپاهان انجام داد حتی یکبار هم موفق به 
باز کردن دروازه حریفان نشــد و بدون گل 
زده در فاصلــه ۳ هفته تــا پایان رقابت های 
لیگ برتر فصل گذشته از این تیم جدا شد.

  ایگور کاتاتائو
یکی دیگر از مهاجمان خارجی و بی کیفیت 
فصل گذشته ســپاهان، »ایگور کاتاتائو« نام 
داشــت که با قراردادی به مدت دو فصل و 
نیم راهی این تیم شــد اما در ۱۱ بازی تنها 
یکبار برای این تیم گلزنی کرد و نتوانســت 
عملکرد خوبی را از خود نشان دهد و او هم 
همانند کامســوبا خداحافظی زودهنگامی با 

سپاهان داشت.
  مانوئل فرناندز

فرناندز یکی از بازیکنان مطرح خارجی حاضر 
در سپاهان بود که سابقه حضور در تیم ملی 
پرتغــال را هم در کارنامه خود داشــت. این 
 بازیکــن در یــک فصل توانســت ۱۴ بازی
برای سپاهان انجام دهد و یک گل هم برای 

این تیم در دیدار برابر نساجی به ثمر رساند 
اما نتوانســت به کار خــود در این تیم ادامه 

دهد و از جمع زردپوشان جدا شد.
  رناتو داسیلویرا

»رناتو داســیلویرا« یکی دیگــر از مدافعان 
برزیلی در سپاهان بود که به دلیل پیشنهاد 
از یک باشــگاه برزیلی در ســریB از جمع 
شــاگردان مورایس جدا شد. این بازیکن در 
مجموع ۱۲بازی برای تیم خود انجام داد اما 
نتوانست یک فصل کامل برای زردپوشان به 
میدان برود.فصل گذشته )لیگ بیست و سوم( 
باشــگاه سپاهان در نقل و انتقالات تابستانی 
فعالیت زیادی داشــت و بازیکنانی از جمله 
رضا اســدی، عیســی آل کثیر و... به جمع 
شــاگردان مورایس اضافه شــدند و به گفته 
بسیاری از کارشناسان این تیم مدعی اصلی 
 عنوان قهرمانی در لیگ بیســت و سوم بود.
  سقف بودجه و محرومیت بازیکنان سپاهان

در ادامه فصل و به دلیل قانون سقف بودجه 
۶ بازیکن سپاهان از جمله پیام نیازمند، رضا 
شکاری، رضا اســدی، هادی محمدی، کاوه 
رضایی و احســان پهلوان با مشــکلاتی در 
قراردادهای خود مواجه شــدند که آنها را از 
همراهی ســپاهان در مسابقات منع می کرد. 
عیسی آل کثیر هم بازی های ابتدایی این تیم 
را به دلیل عدم ثبت قراردادش با باشــگاه، 
از دســت داد که البته ایــن دو مورد پس از 
پیگیری های مدیران وقت باشگاه سپاهان و 

پس از جریمه زردپوشان رفع شد.

ریخت و پاش های نجومی باشــگاه سپاهان 
باعث شــد تا مراجع ذی ربط به قراردادهای 
ایــن باشــگاه ورود کنند و دلیــل این همه 
هزینه برای تیم فوتبال این باشــگاه را جویا 
شوند. در میانه های فصل گذشته، محمدرضا 
ساکت از مدیریت باشگاه سپاهان کنار رفت 
و مهــدی آذربایجانی به عنــوان مدیرعامل 

جدید انتخاب شد.
 سپاهان با اینکه در پایان فصل بیست و سوم 
نتوانســت عنوان قهرمانی را کســب کند و 
پس از پرسپولیس و استقلال تهران در رده 
ســوم قرار گرفت اما این تیم موفق به کسب 
قهرمانی در جام حذفی شــد تا مورایس در 
دومین فصل حضور خود در سپاهان به یک 

مقام مهم دست یابد.
بــا پایان فصل بیســت و ســوم، مورایس از 
هدایت ســپاهان کناره گیــری کرد که این 
موضوع بــا مخالفت مدیران باشــگاه همراه 
شــد و پس از مذاکره با این مربی او تصمیم 
 گرفت که کار خود را در اصفهان ادامه دهد. 
ریخــت و پاش هــای ســپاهان در نقــل و 
انتقالات تابســتانی هم ادامه داشــت و این 
تیم بازیکنــان مطرحی را به خدمت گرفت. 

این موضوع باعث شد تا بار دیگر مراجع ذی 
ربط پیگیر هزینه های باشــگاه شوند و حتی 
درخواست هایی مبنی بر برکناری این مربی 
پرتغالی به گوش می رسید که این موضوع با 
مخالفت آذربایجانی همراه شد و مدیرعامل 
وقت باشگاه سپاهان معتقد بود که به دلیل 
رقم بالای قــرارداد این مربــی، در صورت 
برکناری باشگاه سپاهان متحمل هزینه های 

زیادی در قابل مورایس خواهد شد.
  دست بالای سپاهان در استعفای مورایس

مدیران باشــگاه سپاهان در اولین فرصت به 
دنبال جدایی این مربی از سمت خود بودند 
و در پایــان هفته دهم لیــگ برتر مورایس 
بــرای بار دوم از هدایت ســپاهان اســتعفا 
کرد که این بــار موردپذیرش قرار گرفت تا 
ســپاهانی ها دست بالاتر را داشته باشند و از 
پرداخت غرامت سنگین به مربی سابق خود 
جلوگیری کنند. سپاهان همچنین با هدایت 
مورایس فصل گذشته بهترین عملکرد را در 
بین باشگاه های ایران در لیگ قهرمانان آسیا 
داشــت و از گروه خود به مرحله یک هشتم 
نهایی صعود کرد اما با واگذاری نتیجه مقابل 

الهلال عربستان از این مسابقات حذف شد.

ایرنا- ســرمربی ســابق تیم ملی کشــتی آزاد گفت: زمانی که ما در فینال 
المپیک به راحتی فتیله پیچ می شــویم چرا دوباره اســیر این فن می شویم؟ 

مشکل کار کجاست؟
 رقابت های جهانی کشــتی آزاد در اوزان غیرالمپیکی روزهای ۹و ۱۰آبان ماه 
در شــهر تیرانا کشور آلبانی برگزار شــد. در پایان این مسابقات تیم ایران با 
یک مدال برنز محمد نخودی در وزن ۷۹کیلوگرم و کســب ۴۱امتیاز ســوم 
شــد. تیم های گرجســتان و ژاپن هر دو ۵۵ امتیاز کسب کردند اما به جهت 

مرغوبیت مدال اول و دوم شدند. منصور برزگر درخصوص رقابت های جهانی 
کشــتی آلبانی اظهار کرد: این مسابقات در اصل غیرالمپیکی بود اما گذاشتن 
نام جهانی روی این مســابقات باعث شد تا حساسیت خاصی را به آن بدهند. 
امســال رقابت در چهار وزن غیرالمپیکی برگزار شــد؛ البته با توجه به اینکه 
تمرکز کشــورها روی موفقیــت در المپیک پاریس بود بــرای این رقابت ها 
با آمادگی کامل شــرکت نکرده بودند. تئوریســین کشتی ایران درخصوص 
عملکرد کامران قاسم پور در این آوردگاه جهانی گفت: در آلبانی عملًا کامران 
آماده نبود. در رقابت او با ســعدا... یف لزومی نداشت او حرکت اضافه داشته 
باشــد و این روس به راحتی و در واپسین ثانیه ها قاسم پور را خاک کند. باید 
کادرفنی گزارش بدهد که مشــکل چه بوده اســت. سرمربی سابق تیم ملی 
تصریح کرد: زمانی که ۹۰درصد ترکیب تیم ملی را کشــتی گیران مازندرانی 
تشــکیل می دهند چه لزومی دارد کادر فنی از اســتانی دیگر انتخاب شود؟ 

معتقدم اگر به دنبال موفقیت هســتیم باید فردی برگزیده شــود که ارتباط 
بیشــتری به لحاظ زبانی یا فنی با نفرات داشــته باشد تا ملی پوشان بتوانند 
کشــتی بهتری از خود به نمایش بگذارنــد. وی درخصوص رقابت کامران با 
دیوید تیلور نیز گفت: از مدت ها پیش مشــخص بود که این مسابقات آخرین 
حضور تیلور روی تشــک بود و حتی اتحادیه جهانی این مسابقه را انحصاری 
برگزار کرد. همیشه رقابت حسن یزدانی و تیلور از جذابیت خاصی برخوردار 
بوده و هســت اما آخرین کشــتی او با قاســم پور از چند جبهه برای ما حائز 
اهمیت بود تا بتوانیم روند شکســت ناپذیری او را مقابل ایرانی ها پایان دهیم 
اما با شکســت کامران داغ تیلور را تا ابد بر پیشــانی ما بر جا گذاشــت. باید 
کادرفنــی در این خصوص گزارش کاملی را ارائه بدهد که چرا نتوانســت از 
فرصت موجود بهره ببرد. باید مشخص شود علت این عدم موفقیت تمرینات 

ناکافی بدنسازی یا فنی بود یا علت چیز دیگری است.

»پرتغالی« پرهزینه با یک »جام« رفت
 سپاهان با »موافقت« زرنگی کرد 

»صبحانه با زرافه ها« می تواند آخرین ســاخته ســروش 
صحت در روند موفقی باشــد که وی طی چندین سال 
اخیر در چند فیلم و ســریال به کار گرفته و شاید دیگر 

تکرار آن موفقیتی را برای آقای کارگردان رقم نزند.
 ســروش صحت امــروز، کارگردان صاحب ســبکی در 
سینما و تلویزیون کشــورمان محسوب می شود. 
کارگردانــی کــه تلاش کــرده تا فرم 
روایــی کارهــای خود را بــه دنیای 
فانتــزی و انتزاعی نزدیک کرده 
و با شکســتن کلیشــه های 
کم تعداد  گروتســک های 
رایج، به سبک جدیدی در 
تا  سازمان روایت برسد که 
اینجا، با استقبال خوبی 
مخاطبان  جانــب  از 

مواجه شده است.
در  صحــت 

نخســتین 
ی  به هــا تجر
کارگردانی خود 
تلویزیــون  در 

یعنی چارخونه، ساختمان پزشــکان و پژمان، به رگه های از این 
انتزاع اکتســابی می رسد. این شاخصه ها در شــمعدونی تقویت 
می شــود و در ســه گانه لیسانســه ها، به ثبات مفهومی و بصری 
رســیده و آن خط تا امروز، در ۲ کار ســینمایی این کارگردان، 

ساری و جاری ملموس است.
صبحانــه با زرافه ها پــس از جهان با من برقــص، دومین تجربه 
ســینمایی صحت در چنین فضایی اســت. یک گروتسک آرام و 
پربازیگر که تلاش شــده تــا برخلاف کارهای اخیــر کارگردان، 
فضاهای بصری متفاوت تری را به خود ببیند و لوکیشن های داخلی 
و خارجی بیشتری را تجربه کند. خلاقیت ماهیتی که در این فیلم 
دیده می شــود، به  نسبت دو ســاخته قبلی صحت یعنی جهان با 
من برقص و مگــه تموم عمر چند تا بهاره، از ضریب ابتکار کمی 
برخوردار اســت و درواقع در همان پارادایم تعریف می شود و تنها 
 تفاوت را می توان به فضاهای به نســبت پرتعداد فیلم نسبت داد. 
صبحانــه با زرافه هــا در چنیــن فضایی، می تواند حســن ختام 
شکوهمندانه ای برای این شکل روایت در دنیای سینمایی صحت 
باشد. تولیدات بعدی این کارگردان در چنین اتمسفری، جذابیت 
چندانی برای مخاطب نخواهد داشــت و چسب آن نمی گیرد. آنِ 
موردنظر کارگردان در چنین پروســه بصری و روایی، در چندین 
کار اخیر، به خوبی قوام یافت و آن ابتکار ذاتی خود را به مخاطب 
خورانــد و اگر ادامه این پروســه، با همین فرمــول به جلو پیش 

رود، آورده چندانــی را برای کارگردانش به ارمغان نخواهد آورد؛ 
مگر اینکه ذهن فانتزی دوســت صحت و ایمان صفایی، دست به 
خلاقیت ها و پیشــروی های جذاب دیگــری در چنین مختصاتی 
بزند که این، همان توســعه مطلوبی اســت که عموماً در جهان 
خاص یک فیلم ســاز مطرح اســت و به نقطه ای برای بقا و فنای 
یک تفکر انحصاری تبدیل می شــود. صبحانه با زرافه ها همچنان 
که در دوران جشــنواره فجر با اقبال خوبــی از جانب مخاطبان 
مواجه شد، قطعاً در اکران عمومی نیز بازخوردهای خوبی خواهد 
گرفت. این بازخورد خوب و فروش طلایی، حکم ســرابی را دارد 
که در این بزنگاه مهم کارنامه سروش صحت، بسیار سرنوشت ساز 
است و میزان بقای عمر کاری این کارگردان را مشخص می کند. 
حیف اســت که چنین رویکرد منحصربه فردی در سینمای ایران، 
به کلیشــه بیفتد و کارهایــش به مانند آثار برخــی کارگردانان 

سری ساز، هیچ اتفاق و جریان سازی را در سینما رقم نزند.
صبحانه با زرافه ها می تواند آخرین ســاخته ســروش صحت در 
روند موفقی باشــد که وی طی چندین ســال اخیر به کار گرفته 
اســت. تکرار این روند که در چند فیلم و ســریال به کار گرفته 
شــده، موفقیتی را برای آقای کارگردان رقم نخواهد زد. بنابراین 
حساسیت های بسیاری حول اثر بعدی این کارگردان رقم خواهد 
خورد که وی چه دستاورد جدیدی را به جهان جدیدی که خلق 

کرده، اضافه خواهد کرد.

آقای سروش صحت؛ خاص بمان 
تلوزیون

 سرمربی سابق تیم ملی کشتی آزاد: 

داغ تیلور تا ابد بر پیشانی ما ماند

رئیس هئیت ژیمناستیک استان فارس انتخاب شد

به گزارش باشگاه خبرنگاران-  محمد احمدی ارمی با کسب اکثریت آرا مجمع انتخاباتی، 
به عنوان رئیس هئیت ژیمناستیک استان فارس انتخاب شد. 

مجمع انتخاباتی هئیت ژیمناستیک استان فارس با حضور اینچه درگاهی، رئیس فدراسیون 
ژیمناستیک، عبدالرحیم خداجو، مدیرکل ورزش و جوانان فارس و اعضای مجمع انتخاباتی 

این هئیت در سالن اجتماعات اداره کل ورزش و جوانان فارس برگزار شد. 
محمد احمدی ارمی تنها کاندید این مجمع بود. در پایان محمد احمدی ارمی با کسب ۲۴ رای از 
۲۵ رای اخذ شده به عنوان رئیس هئیت ژیمناستیک استان منصوب شد. همچنین با رأی اعضا 
 مجمع مریم مهرگستر، ایرج روشن، مهین یونسی، فریدون علی کوچکی و یونس محمدزاده 
به عنوان نایب رئیس، خزانه دار و ســه عضو هئیت رئیســه هئیت ژیمناســتیک اســتان 
 انتخــاب شــدند. همچنین بــا رای اعضا مجمع مســلم نیا دوســت به عنــوان بازرس 

این هئیت معرفی شد.

رقابت پیشکسوتان فوتبال فارس و اراک 
در ورزشگاه پارس شیراز

باشــگاه  گــزارش  بــه 
تیم های  دیــدار  خبرنگاران- 
پیشکســوتان خلیــج فــارس 
شیراز و منتخب اراک از سری 
بالای  پیشکســوتان  مسابقات 
۴۵ســال کشــور در ورزشگاه 
پارس شــیراز با برتری نماینده 

فارس پایان یافت.
رئیــس  شــجاعی،  تــورج 
پیشکســوتان  کانــون 

فوتبال فارس با اعلام این خبر گفت: مســابقه دو تیم پیشکســوتان خلیج فارس شــیراز 
و پیشکســوتان فوتبال منتخب اراک از دور برگشــت مســابقات پیشکوســتان کشــور 
در گروه ســوم  جمعه ۱۱آبان ماه ســاعت ۱۴ در ورزشــگاه بزرگ پارس برگزار شــد که 
دریــک بازی فشــرده نماینده فــارس با نتیجــه یک برصفر بســود خاتمــه یافت. وی 
 افزود: مســابقات فوتبال پیشکســوتان بالای ۴۵ســال کشــور امســال با حضور ۴۰ تیم 
برتر کشور در ۸ گروه بصورت گسترده و منظم و بصورت رفت و برگشت در سراسر کشور 

در جریان است .
شجاعی اظهار داشــت: تیم خلیج فارس شیراز در گروه سوم  این مسابقات با نماینده های 
شــهرکرد، اراک و گلپایگان همگروه است و تاکنون توانسته با چهار پیروزی و یک تساوی 
با اقتدار صدرنشین گروه خود شود و صعود خود به دور بعد مسابقات را قطعی کرده است.
رئیس کانون پیشکســوتان فوتبال فارس در پایان گفت: از مدیرکل ورزش جوانان فوتبال 
فارس تقدیر و تشــکر می نماییم و انجام این بازی جهت احترام به پیشکســوتان فوتبال و 
تست زمین چمن بوده است و به عنوان خادم فوتبال فارس از استاندار، نمایندگان مجلس 
بودجه تقاضامندیم با تجهیز ورزشــگاه پارس انتظار چندین ســاله فوتبال دوستان فارس 

را پایان دهند.

قهرمانی فارس در مسابقات کونگ فو قهرمانی کشور

به گزارش باشــگاه خبرنگاران- مســابقات کونگ فو رده ســنی نوجوانان کشــور به 
میزبانــی اســتان قم با قهرمانــی تیم فارس پایان یافت. مســابقات رده ســنی نوجوانان 
 کونگ فــو قهرمانی کشــور با قهرمانی تیم فارس در ســالن ورزشــی شــهید رضائیان 

قم پایان یافت.
تیم اســتان فارس در این رقابت ها با به دســت آوردن ۲ مدال طلا، یک نقره و یک برنز و 
در مجموع ۲۱ امتیاز قهرمان رقابت ها شــد. تیم کردســتان نیز با ۲ طلا و یک برنز و در 
 مجموع با ۱۷ امتیاز دوم شــد و تیم البرز نیز با ۲ برنز و کســب ۱۱ امتیاز حائز مقام سوم
گردید.این مسابقات در هفت وزن با حضور ۲۲۵ ورزشکار، مربی و سرپرست از استان های 

مختلف کشور برگزار شد.
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س : طاهره حیاتی
عک

به گزارش سبحان- سیدمحی الدین طاهری، 
دبیر جامعه روحانیت شیراز خواستار توجه ویژه 
مسئولان به نخبگان حوزوی و دانشگاهی شد 
و بر ضرورت توجه به این مسئله به عنوان یکی 
از اصولی راهبردی مدیریت در اســتان تأکید 
کرد.طاهــری در دیدار با جمعــی از نخبگان 
حــوزوی و طلاب فارس با اشــاره مشــکلات 
جامعه نخبگان استان گفت: تعداد نخبگانی که 
در همین اســتان زیر فشار مشکلات معیشتی 
ناشی از عدم توجه مســئولان از حوزه علمیه 
خارج شده اند و دانشگاهیانی که کشور را ترک 

کرده اند، کم نیست و این برای آینده استان چیزی جز آسیب نیست.وی با یادآوری اهمیت جایگاه نخبه در 
تاریخ حوزه های علمیه افزود: یکی از علمایی که در موضوع نخبه پروری خوش درخشید، شیخ مفید است که 
توجه به نخبگان علمی  را مورد توجه قرار داد و همین باعث شد که شاگردانی نام آور همچون سید مرتضی و 
ســید رضی و شیخ طوسی محصول حوزه شیعه شوند و با همین نگاهی که به جامعه علمی  داشت، بالاترین 
شــهریه به میزان ۱۲ دینار را به شیخ طوسی و امثال آن اختصاص داده بود. مسئول حوزه علمیه محمودیه 
شیراز ادامه داد: امروز همین شیوه باید در دستور کار مسئولان علمی  کشور و مدیران حوزه علمیه قرار گیرد 

و توجه ویژه به نخبگان حوزوی و علمی از اصول راهبردی مدیریت مسئولان باشد.
 طاهــری افزود: بهترین جایگاه برای نخبه، ماندگاری در حوزه و دانشــگاه و پرداختن به تدریس و پژوهش 
اســت و در کنار آن تبدیل علم به دستاوردهای کاربردی است، اما اینکه نخبگان علمی  ما به دلیل مشکلات 
معیشــتی و تأمین نبودن در جایگاه علمی، ناچار شــوند برای کار در دســتگاه های دیگر مشــغول شوند و 
از فضــای علمی  و نخبگانی تخصصی فاصله گیرند، قطعاً برای آینده علمی اســتان یک هشــدار اســت.دبیر 
جامعه روحانیت شــیراز اظهار کرد: جوامع علمی باید توسط دانشمندترین نخبگان مدیریت شوند تا حاصل 
 آن بــرای جامعــه افرادی چون امــام خمینی)ره(، امام خامنه ای و مراجع عظام تقلید باشــد و اگر مســیر 
توجه به نخبگان به ســوی دیگر رود، افرادی بر حوزه ها و مراکز علمی  اســتان مســلط می شوند که فهمی از 

جایگاه بلند حوزه و عالم ندارند.

به گزارش سبحان- کامران باقری لنکرانی، رئیس مرکز سیاست گذاری 
سلامت دانشگاه علوم پزشکی شیراز از برگزاری سیزدهمین کنفرانس 
بین المللی ســلامت زنــان و پنجمین کنفرانــس بین المللی مطالعات 

اجتماعی سلامت ۱۶ و ۱۷ آبانماه در این کلانشهر خبر داد.
لنکرانــی گفت: موضوع محوری این دو کنفرانس به صورت مشــترک 

فضای مجازی و سلامت است.
وی با بیــان اینکه ۶۷درصد مردم دنیا از اینترنت اســتفاده می کنند، 
عنوان کرد: در کشــور ما برای بزرگسالان این آمار 88درصد ثبت شده 

است و نیمی از مردم در شبکه های اجتماعی نیز حضور دارند.
رئیس مرکز سیاســت گذاری ســلامت دانشــگاه علوم پزشکی شیراز 
خاطرنشــان کرد: فضای مجازی به همان میزان که دارای فرصت هایی 

است، از تهدیدات خاصی نیز برخوردار است.
لنکرانی امکان تعاملی بودن فضــای مجازی که یک فرصت مهم  برای 
نظام ســلامت محســوب می شــود به ویژه در بحث ارتقای ســلامت، 
پیشگیری و گسترش خدمات در مناطق کمتر برخوردار را از مهمترین 

فرصت های موجود در فضای مجازی برشمرد.
وی ادامه داد: فضای مجــازی تهدید هایی هم در بطن خود دارد که از 
جملــه آنها می توان به ترویج اطلاعات نادرســت که می تواند صدمات 
جبران ناپذیری ایجاد کند و تحت تأثیر قرار گرفتن سلامت روان اشاره 
کرد. رئیس ســیزدهمین کنفرانس بین المللی سلامت زنان خاطرنشان 
کرد: آمار های جهانی نیز نشان می دهد که یک سوم نوجوانان و جوانان 

مورد خشونت و سوءاستفاده در فضای مجازی قرار گرفته اند.
لنکرانی خاطرنشان کرد: در این کنفرانس تلاش کردیم نگاه متعادل به 
نقاط مثبت و آسیب های فضای مجازی در بحث سلامت داشته باشیم 

و پیشــنهاد هایی برای حکمرانی صحیح در این فضا ارائه دهیم و نظام 
ســلامت هم بتواند از نقاط مثبت آن به عنوان فرصت ها اســتفاده و از 

آسیب های آن کم کند.
وی تصریح کرد: بیشــترین مخاطب شــبکه های اجتماعی در کشور ما 
زنان هستند و از طرفی خانم ها هستند که محور سواد سلامت خانواده 
قرار دارند و تلاش ما این است که در این دو کنفرانس به سواد سلامت 

دیجیتال توجه کنیم و از این جهت گام هایی برداریم.
لنکرانــی همچنین تأکید کرد که ســواد ســلامت دیجیتــال یکی از 

دغدغه های اصلی ما در این کنفرانس است.
ســولماز قهرمانی، دبیر علمی  دو کنفرانس بین المللی ســلامت زنان 
و مطالعــات اجتماعی ســلامت نیز در ادامه این نشســت فرصت ها و 
چالش های فضای مجازی برای ســلامت همــه جانبه زنان و دختران، 
چالش ها و فرصت های فضای مجازی برای سلامت در حوزه های ارتقای 
سلامت، پیشگیری، درمان و بازتوانی، فضای مجازی و سلامت معنوی، 
فضای مجازی و ســلامت روان، فضای مجازی و ســلامت اجتماعی و 

سواد سلامت دیجیتال را محور های این دو کنفزانس اعلام کرد.
قهرمانی خاطرنشــان کرد: 445 مقاله به دبیرخانه این دو کنفرانس نیز 
ارسال شده که 350 مقاله پس از داروی پذیرفته شده که علاوه بر بارگزاری 
روی وب ســایت کنفرانس، به صورت دیجیتال نمایش داده می شوند. 
وی اضافه کرد: این دو کنفرانس دارای امتیاز بازآموزی برای گروه های 
هدف است و کارگاه هایی هم در حاشیه کنفرانس پیش بینی شده است. 
 به گفته قهرمانی؛ نشســت پرســش و پاسخ در خصوص روش شناسی 
پژوهش کیفی، ســواد رســانه، هوش مصنوعــی، ورزش در آب برای 
سلامت بانوان و... نیز از دیگر برنامه های جانبی این دو کنفرانس است.

نماینده ولی فقیه در استان فارس و امام جمعه شیراز:
جوانان را با معنویت حقیقی آشنا کنیم

به گزارش سبحان- لطف ا... دژکام، نماینده ولی فقیه در استان فارس 
و امام جمعه شــیراز با بیــان اینکه ادعاهای تمدن غربی فریبی اســت 
که جوانان را به ســمت دنیای پوچ غربی می کشــاند، بر ضرورت ترویج 
معنویــت حقیقی در میان جوانان تأکید کرد. آیت ا...  دژکام در چهارمین 
نشست هم اندیشی راهبری اعتکاف کشور با محوریت یادبود شهادت سید 
مقاومت سیدحســن نصرا...  با بیان اینکه در این جلسه مدیران اعتکاف 
۱4 استان حضور دارند، اظهار کرد: نیاز انسان ها به معنویت، نیازی فطری 
اســت که در خلقت همه انســان ها وجود دارد. پاســخ دادن به نیازهای 
معنوی، شــکل های مختلف پیدا کرده اســت بنابراین برای معنویت باید 
ولایت خدا را پذیرفت. وی با تأکید بر اینکه دین اسلام داروی حقیقی را 
معرفــی می کند، بیان کرد: امروز ادعای تمدن غربی معادل داروی تقلبی 
است و آن چه جوانان تمنا دارند با مهاجرت به غرب به دست نخواهد آمد 
و در واقع فریب است و این را بسیاری از جوانان که تجربه مهاجرت دارند 
به خوبی می دانند. بنابراین باید مزه معنویت حقیقی دین ناب و اصیل را 
به نسل جدید و جوانان بچشانیم. وی با تأکید بر ضرورت تلاش روحانیت 
برای رشــد و تعالی در جامعه، تصریح کرد: روحانیت وظایفی دارد و باید 
فرصت تجربه معنوی اعتکاف را افزایش دهند.نماینده ولی فقیه در استان 
فارس اظهار کرد: برخی افراد در مراســم اعتکاف هدف اصلی که در واقع 
معنویت بخشــی اســت را لمس نمی کنند، بنابراین باید مراقب باشیم از 

مسیر حقیقی خارج نشویم.

در پی دستور رئیس سازمان بازرسی کل کشور صورت گرفت؛
 ارسال نامه بازرسی کل استان فارس

 به شرکت های حوزه نفت و گاز 
به گزارش سبحان- بازرسی کل استان فارس طی نامه ای به مدیران 
عامل شــرکت بهره برداری نفت و گاز زاگرس جنوبی، شرکت پالایش گاز 
پارســیان، شرکت گاز استان، شــرکت پخش فرآورده های نفتی، شرکت 
پالایش نفت و پتروشیمی شیراز، مدیر خطوط لوله و مخابرات نفت منطقه 
فارس، مدیر منطقه 5 عملیات انتقال گاز و ... از آنها خواســت گزارشی از 
اجرای تکلیف قانونی بند الف ماده 3 قانون ارتقای ســلامت نظام اداری و 
مبازره با فساد را تهیه و همراه با مستندات مرتبط به بازرسی کل استان 
فــارس ارائه دهند. بر اســاس این ماده قانونی اطلاعــات مربوط به کلیه 
قوانین و مقــررات، رویه ها، فرآیندهــای کاری و زمانبندی انجام کارها، 
استانداردها، معیار وشــاخص هاي مورد عمل، مأموریت ها، شرح وظایف 
دســتگاه ها و واحدهاي مربوطه باید دیدارگاه هــاي الکترونیک درج و به 
اطلاع عموم رســانده شود. گفتنی اســت، اخیراً خدائیان، رئیس سازمان 
بازرســی کل کشور به معاونان و بازرسان کل استان ها ماموریت داده بود 
که وضعیت اطلاعات ذکر شــده در بند الف ماده 3 قانون ارتقای سلامت 

نظام اداری و مبازره با فساد تحت نظارت را خود را رصد کنند.

  پیگیری ویژه برای فعال سازی  سه واحد تولیدي 
و صنعتي در شهرك صنعتي فتح آباد مرودشت

 

به گزارش ســبحان- در بازدید میداني اعضاي کمیته پایش طرح های 
راکد شــهرک ها و نواحی صنعتی فارس از سه واحد تولیدي و صنعتي در 
شهرک صنعتي فتح آباد مرودشت موانع و مشکلات این واحد ها بررسي شد. 
در این بازدید که نمایندگاني از شــرکت شهرک هاي صنعتي، دادگستري 
و اداره کل صنعت و معدن و تجارت فارس حضور داشــتند از ســه واحد 
صنعتي در زمینه تولید فرآورده هاي شــیرین بیان، قنــد و نبات و تولید 
گرانول بازیافتی پلی اتیلن بازدید کردند و بصورت میداني موانع و مشکلات 
موجود را بررســي کردند. معاون برنامه ریزي شرکت شهرک هاي صنعتي 
فارس با اشاره به برگزاري مستمر جلسات کمیته پایش طرح های راکد در 
این شرکت گفت: در جلســات کمیته پایش که بصورت هفتگي با حضور 
نمایندگاني از استانداری فارس، دادگستری کل استان، اداره کل صنعت و 
مدن و تجارت و خانه صنعت و معدن فارس برگزار مي شــود، با شناسایی 
طرح های راکــد و غیرفعال و احصاء دلایل غیرفعــال بودن آنها، پیگیری 
ویژه برای فعال ســازی طرح های که شرایط لازم را دارند صورت می پذیرد. 
مهدي اکرمي افزود: براي تصمیم گیــري بهتر در مورد پرونده هاي مطرح 
شده در این جلسه،برنامه بازدیدهاي میداني نیز با حضور اعضاي کمیته از 
واحد ها و طرح ها انجام مي شــود که بازدید از واحد هاي صنعتي در شهرک 
صنعتي فتح آباد مرودشــت در این راســتا انجام شد. وي افزود : از ابتداي 
امســال تاکنون ۱8جلسه کمیته پایش طرح هاي راکد  برگزار و 3۱3طرح 
صنعتي تعیین تکلیف شــده است. معاون برنامه ریزي شرکت شهرک هاي 
صنعتي فارس با بیان اینکه برگزاري این جلســات نقش مؤثري در زمینه 
رفع مشــکلات طرح هاي صنعتي و تعیین تکلیف وضعیت آنها دارد، گفت: 
هدف اصلي شتاب بخشیدن به  روند ساخت وساز و بهره برداري از طرح هاي 
تولیدي و صنعتي نیمه تمام اســت. وي تصریح کرد: رویکرد اصلي در این 
جلســات و بازدید هاي میداني، حمایتي است تا ســرمایه گذاران بتوانند 
هرچه سریعتر به تولید و اشتغال زایي برسند. اکرمي تأکید کرد: برنامه ریزی 
برای فعال ســازی طرح های صنعتی که در مرحله ساخت و ساز و یا نصب 
ماشین آلات متوقف شده اند، در اولویت شرکت شهرک های صنعتی فارس 
قراردارد و همه طرح های غیرفعال در شــهرک ها و نواحی صنعتی استان 
مورد بررسی و پایش قرار می گیرندتا  درخصوص اعطای مهلت به واحد های 

راکدی که دارای شرایط باشند، تصمیم گیری شود.

کلاهبرداری 60 میلیاردی
 به بهانه سود چند برابری رمزارز

به گزارش سبحان-امیرحســین ســلیمانی، رئیس پلیس فتا استان از 
شناســایی و دســتگیری مردی جوان که با تبلیغات دروغین در شــبکه 
اجتماعی تلگرام و واتســاپ با معرفــی خود به عنوان فردی که در زمینه 
ســرمایه گذاری ارزی از تبحر بالایی برخوردار است، اقدام به کلاهبرداری 
از شــهروندان شــیرازی کرده بود، خبر داد. ســلیمانی بیان کرد: در پی 
شــکایت مردی جوان مبنی بر کلاهبرداری اینترنتی از وی در شبکه های 
اجتماعی، بررسی موضوع در دستور کار کارشناسان پلیس فتا قرار گرفت.
وی ادامه داد: شاکی بیان داشت چند وقت پیش در شبکه اجتماعی تلگرام 
با فردی که خود را سرمایه گذار برتر در زمینه رمزارزها معرفی کرده بود، 
آشــنا شدم و وی به بهانه سرمایه گذاری با سود چند برابری در کمترین 
 زمــان مبلغ 5 میلیارد ریال از من در چندیــن مرحله کلاهبرداری کرد.
این مقام سایبری گفت: کارشناسان پلیس فتا با اقدامات فنی و تخصصی 
موفق شــدند متهم را شناســایي و با هماهنگی قضایی وی را در یکی از 

محلات شیراز دستگیر کنند.

معاون اجرایی و خدمات امور شهر منطقه11 خبر داد: 

اجرای ایمن سازی وسایل بازی و امكانات ورزشی 
پارك های سطح منطقه۱۱

 به گزارش سبحان- علیرضا فریدونی، معاون اجرایی و خدمات امورشهرمنطقه۱۱ از استانداردسازی و ایمن سازی 
وســایل بازی کودکان و ست های ورزشــی بوستان های سطح شــهر خبر دادو گفت: ایمن سازی وسایل بازی 
کودکان و امکانات ورزشی پارک های سطح منطقه به طور جدی پیگیری و توسط واحد فضای سبز این منطقه 
انجام شده است. وی با اشاره به ضرورت ایمن سازی وسایل بازی کودکان و ست های ورزشی در فضا های سبز 
و بوستان ها، گفت: آسودگی خاطر خانواده ها به هنگام بازی کودکان در فضای پارک ها و حفظ ایمنی و تأمین 
سلامتی خانواده ها به هنگام استفاده ایشان از امکانات ورزشی، بسیار حائز اهمیت است. با توجه به فرسودگی 
وســایل بازی و ست های ورزشــی در برخی پارک ها و بوستان های شهر و ضرورت تأمین ایمنی آنها، این واحد 
اقدام به تعمیر امکانات ورزشی و وسایل بازی کودکان در سطح بوستانها کرده است. از آغاز سال جاری تعمیر، 
سرویس و رنگ آمیزی بیش از 30 دست ست ورزشی در بوستان ها و همچنین تعمیر، تعویض و نوسازی کلیه 
قطعات پلی اتیلنی در پکیج های بازی کودکان که نیاز به بهســازی و ایمن سازی داشتند، اجرایی شده است و 
اجرای عملیات بهسازی وسایل ورزشی با استفاده از کفپوش های استاندارد برای استفاده بدون حادثه کودکان 

و خردسالان نیز از جمله مواردی است که توسط واحد امور شهر نیز صورت گرفته است. 
محمد ســلطان زاده، مسئول فضای سبزمنطقه۱۱نیز گفت: در سال جاری تعداد 30 پکیج ورزشی در بوستان 
شــهدای حج ۱و۲، بوســتان نسترن، ارغوان، ســایه و نماز و نیایش در بلوار رسول اعظم، رضوی در بلوار نصر، 
 آفتاب و مهتاب در فضیلت، شــهید قرنی و مریم۱و۲ و .... پکیج بلوار های حاشیه ساحلی۱و۲ و تخت جمشید 
و برخی باغ های عمومی  از جمله باغ پاییزان و مهربانو و ســهراب ســپهری و ... تجهیز و ایمن سازی و تعمیر و 

نصب گردیده است. 
وی با بیان اینکه اقدامات مربوط به مناسب سازی و ایمنی امکانات ورزشی و پکیج های بازی با شناسایی نقاط 
حادثه ساز به صورت دوره ای در دستور کار این واحد است، تصریح کرد: نصب وسایل و تجهیزات تندرستی و 
ورزشی در بوســتان ها و فضای سبز سطح منطقه اقدامی  در جهت ارتقای سلامت شهروندان و ایجاد فضا های 

سالم ورزشی و تفریحی است.

سید بصیر هاشمی، سرپرست دانشگاه  به گزارش سبحان- 
علوم پزشکی و خدمات بهداشــتی درمانی شیراز در دیدار با 
اعضای هئیت مدیره مجمع خیّرین تأمین سلامت فارس، این 

مجمع را سرمایه ای بزرگ برای حوزه سلامت برشمرد.
 هاشــمی گفت: یکی از افتخارات دانشــگاه علوم پزشــکی و 
خدمات بهداشتی درمانی شــیراز همراهی و تعامل با مجمع 

خیّرین تأمین سلامت است.
او کارهای بزرگی که از ســوی مجمع خیّرین تأمین سلامت 
فارس در راستای کمک به حوزه سلامت و حمایت از بیماران 
انجام شــده را قابل تقدیر دانســت و افزود: اعتمادسازی بین 

خیّرین و مجموعه ســلامت، اقدامی  مهم اســت که با تلاش 
اعضای مجمع خیّرین تأمین سلامت انجام شده است.

سرپرســت دانشــگاه علوم پزشــکی شــیراز در ادامه با مهم 
برشــمردن وفاق ملی، شایسته ســالاری و عدالت محوری به 
عنوان اصول مهم گفتمــان دولت و تأکیدات رئیس جمهوری 
اســلامی  ایــران اظهار کــرد: همه مــا باید در کنــار هم به 
مســائل کشــور فکر کنیم و بــا کار شــبانه روزی برای حل 
 این مســائل تــلاش کنیم تا دیــن خودمان را به کشــور و

 نظام اداکنیم.
هاشــمی  همچنین ایجاد خوابگاه های دانشــجویی در شأن و 
منزلت دانشــجویان را از نیازهای مهم دانشگاه عنوان کرد و 
از خیّرین خواســت در این حوزه نیز با دانشگاه همراه باشند 
و با مشارکت دانشــگاه و مجمع خیّرین، بخشی از کمک های 
خیّرین نیز به ســمت ایجاد خوابگاه های دانشــجویی هدایت 

شود.
او تأکید کرد: دانشــگاه خانه همه ما است و همه در دانشگاه 
رشد کرده ایم؛ مسائل دانشــگاه با حوصله، صبر و مدارا قابل 
حل اســت و باید در کنار هم برای توســعه خدمات و ارتقای 
شــاخص های دانشگاه تلاش کنیم تا دانشــگاهی پویا داشته 
باشــیم و دانشگاه علوم پزشکی شــیراز به جایگاه واقعی خود 

دست یابد.
  تلاش برای تسهیل شرایط مشارکت خیّرین سلامت

کوروش عزیزی، مشــاور عالی رئیس دانشگاه علوم پزشکی و 
خدمات بهداشــتی درمانی شیراز نیز در این نشست، با اشاره 
به اقدامات و فعالیت های خوب مجمع خیّرین تأمین سلامت 
فارس، ایجاد صنــدوق حمایت از دانشــجویان را از کارهای 
مهم و مؤثر این مجمع دانســت که از زمان تأســیس تاکنون 
کمک های فراوانی را در قالب اعطای وام دانشجویی به همراه 
داشــته اســت.  عزیزی با بیان اینکه مجمــع خیّرین تأمین 
سلامت ابتدا در شیراز راه اندازی و سپس در سایر نقاط کشور 
ایجاد شده است، اضافه کرد: خیّرین، دغدغه مردم را دارند که 

این موضوعی ارزشمند است.
او با اشاره به اهمیت تکریم خیّرین افزود: سرمایه های خیّرین 
باید به گونه ای هدایت شــود تا مســائل موجود، در راستای 
قوانیــن و مقررات به بهترین نحو برطرف و کارها با ســرعت 

بیشتری اجرایی شود.
محمود تابنــده، رئیس هئیت مدیره مجمــع خیّرین تأمین 
ســلامت فارس نیــز در دیدار با سرپرســت دانشــگاه علوم 
پزشکی شیراز بصیر هاشــمی را از جامعه نیکوکاران و آشنا با 

فعالیت های مجمع خیّرین تأمین سلامت معرفی کرد.

 تابنده گفت: در مجمع خیّرین تأمین ســلامت فارس تلاش 
می کنیم تا در راســتای اهداف دانشــگاه و حوزه سلامت گام 
برداریم و منافع همکاری نزدیک دانشــگاه و مجمع، به مردم 

می رسد.
علی اکبر رامجردی، مدیرعامل مجمع خیّرین تأمین سلامت 
فــارس نیز در این نشســت با ارائه گزارشــی از اقدامات این 
مجمع در ســال های گذشــته از آغاز ایجــاد مجمع تاکنون، 
امضای تفاهم نامــه همکاری با خیّرین حوزه ســلامت را به 
عنوان یکی از اقدامات مجمع خیّرین تأمین ســلامت فارس 
در راستای کمک به حوزه ســلامت و خدمت رسانی بهتر به 

بیماران برشمرد.  
رامجــردی همچنیــن از بهره بــرداری از بزرگ ترین اقامتگاه 
همراه بیمار کشــور در آینده ای نزدیک بــرای رفاه همراهان 
بیماران در شیراز خبر داد و ابراز امیدواری کرد این اقامتگاه، 

مجموعه ای شاخص برای استان فارس باشد.
این نشســت با حضور سرپرســت دانشــگاه علوم پزشکی و 
خدمات بهداشــتی درمانی شیراز، مشاورعالی رئیس دانشگاه، 
رئیس حوزه ریاســت دانشــگاه و اعضای هئیت مدیره مجمع 
خیّرین تأمین ســلامت فارس در دفتر ریاست دانشگاه علوم 

پزشکی و خدمات بهداشتی درمانی شیراز برگزار شد.

سرپرست دانشگاه علوم پزشکی شیراز:

مجمع خیرّین تأمین سلامت فارس یک سرمایه بزرگ برای حوزه سلامت است

به گزارش سبحان- مبلغ 45۹ میلیون تومان 
پاداش حق کشف دستگاه های استخراج رمزارز 
غیرمجاز به عوامل شناســایی و کشف پرداخت 
گردید.  محمدرضاســلاحی، مدیرعامل شرکت 
توزیع برق شــیراز با اعلام ایــن مطلب از عزم 
جــدی این شــرکت در رصد و پایــش مصارف 
بــرق خبرداد و گفت: دســتگاه های اســتخراج 
رمــزارز آثار زیان باری بر شــبکه بــرق دارند و 
از دلایل ناترازی برق در کشــور می باشــند که 
 علاوه بــر تحمیل ضرر و زیان  به زیرســاخت ها 
و منافــع ملی، باعث بروز نوســان در شــبکه و 
آسیب جدی به تجهیزات شــبکه و لوازم برقی 
شهروندان می شود. این مقام مسئول به مستمر 
بودن اهدای پاداش حق کشــف دســتگاه های 
رمزارز اشاره داشت و خاطرنشان کرد: شهروندان 
مســئولیت پذیر در راستای صیانت از بیت المال 
و اجــرای بهتر عدالت اجتماعی، به ازای گزارش 
هر دســتگاه ماینر غیرمجاز یک میلیون تومان و 
تا سقف 50 میلیون تومان برای هر مرکز پاداش 

محمد حضرتی،  همچنیــن  می نمایند.  دریافت 
مدیر دفتر نظارت و کنتــرل لوازم اندازه گیری 
شرکت توزیع برق شیراز گفت: از ابتدای امسال 
تاکنون با همکاری مراجع قضایی و انتظامی، 4۱ 
مرکز استخراج رمزدارایی شامل ۱4۲۹ دستگاه 
غیرمجاز در محدوده شــرکت توزیع برق شیراز، 

شناسایی، کشف و ضبط شده است. 
حضرتی بــا بیان اینکه مراکز اســتخراج رمزارز 
غیرمجــاز از مهمترین عوامــل افزایش مصرف 
بــرق و اثرگــذار بر ناتــرازی انرژی محســوب 
می شــوند، خاطرنشــان کرد: اقدامــات فنی و 
تخصصی برای شناســایی چنین مراکز و کشف 
دســتگاه های ماینر غیرمجــاز در حوزه فعالیت 
شــرکت توزیع نیروی برق شیراز به طور جدی 
ادامه دارد. حضرتی با اشاره به تصمیمات وزارت 
نیرو و شــرکت توانیر برای مقابله با اســتخراج 
رمزارزهای غیرمجاز، گفت: اســتخراج کنندگان 
غیرمجاز رمزارز، باید بهای برق مورد اســتفاده 
برای اســتخراج رمزارز را بــا بالاترین قیمت که 

همان نــرخ صادراتی اســت، پرداخــت کنند. 
مدیــر دفتر نظارت و کنترل لــوازم اندازه گیری 
شــرکت توزیع برق شــیراز افزود: ایــن هزینه 
در ماه هــای گرم دو برابر شــده، به علاوه اینکه 
 هزینه های کشف، دســتکاری لوازم اندازه گیری 
و خسارت به شبکه نیز محاسبه و دریافت شده و 

 در صورت تکرار، انشعاب مشترک نیز جمع آوری 
می شــود. وی با بیان اینکه هر دستگاه استخراج 
رمزارز)ماینــر( حدود مصرف ســه خانوار انرژی 
برق مصرف می کند و اســتفاده از دســتگاه های 
اســتخراج رمزارز باعث بروز نوسان و واردآمدن 
آســیب بــه تجهیــزات شــبکه و لــوازم برقی 

شهروندان و در نهایت قطع برق می شود، گفت: 
با دارندگان غیرمجاز این دســتگاه ها براســاس 
قانون برخورد قاطع خواهد شــد و دستگاه های 
آنها پس از شناسایی و کشف به مقام های قضایی 

برای امحاء تحویل می شود. 
مدیر دفتر نظارت و کنتــرل لوازم اندازه گیری 
در ادامه ســخنان خود از ۲ برابر شــدن پاداش 
شناسایی و معرفی استخراج کنندگان غیرمجاز 
رمــزارز خبــر داد و افزود: اطلاعــات هویتی و 
مشــخصات گزارش دهندگان کامــلًا محرمانه 
حفظ می شــود.  شــهروندان می توانند از طریق 
شــماره ۱۱3ســتاد خبــری وزارت اطلاعات، 
شماره ۱۱4 ستاد خبری اطلاعات سپاه، سامانه 
www. ســمات« شــرکت توانیر بــه آدرس«
از  ثبــت گزارش  یــا   tavanir.org.ir/samaat
طریق اپلیکیشن »برق من«، استخراج کنندگان 
غیر قانونی رمزارزهــا را معرفی نمایند و مطابق 
با دســتورالعمل وزارت نیرو از پــاداش مذکور 

بهره مند شوند.

پرداخت پاداش حق کشف دستگاه های رمزارز غیرمجاز

به گزارش سبحان- گردهمایی سراسری رؤسای امور بیابان منطقه ۲ 
ادارات کل منابع طبیعی و آبخیزداری شامل استان های بوشهر، هرمزگان، 
خوزستان، ایلام، اصفهان، جنوب کرمان، فارس باحضور مدیرکل دفتر 
امور بیابان های ســازمان منابع طبیعی و آبخیزداری کشور و جمعی از 
متخصصین و کارشناسان حوزه بیابان با هدف بررسی پروژه های اجرایی 
 مقابله با بیابان زائی، روش ها و فناوری هــای نوین مقابله با بیابان زایی،
چالش ها و فرصت های پیشــروی این حوزه صبح امروز در شیراز برگزار 
شــد. غلامرضا  هادربادی، مدیرکل دفتر امور بیابان های سازمان منابع 
طبیعــی و آبخیزداری کشــور در این همایش با اشــاره به بازدید های 
صــورت گرفته از شهرســتان های بیابانــی فارس ضمــن قدردانی از 
اقدامات و پروژه های بیابان زدایی انجام شــده در فارس گفت: بسیاری 
از فعالیت های انجام شــده در شهرستان های بیابانی استان ارزشمند و 
دســتاورد بزرگی برای کشور و استان است که می بایست نظیر اینگونه 

اقدامات به دیگر مناطق بیابانی کشور تعمیم یابد. 
هادر بادی با تأکید بر ســپردن نهالســتان های منابع طبیعی به جوامع 
محلــی افزود: مهمترین راه حفاظت از عرصه ها و احیای مناطق بیابانی 
مشــارکت مردم و جوامع محلی در کاشــت و تولید نهال اســت که با 
ســپردن کار به این قشر شــاهد تحقق دســتاوردها و الگوی درست 

مشارکت مردم در این حوزه است. 
 توزیع 400 گونه نهال بیابانی 

حجت مرادی، مدیرکل منابــع طبیعی و آبخیزداری فارس نیز در این 
همایش با اشــاره به اقدامات گســترده جهت مقابله بــا بیابان زایی در 
اســتان گفت: شهرستان هاي فراشــبند، گراش، مهر، لارستان، لامرد، 
خنج، نیریز و زرین دشــت از جمله مناطق بیاباني هستند که این اداره 
کل بــا اجراي طرح هاي مطالعاتي توانســته در کاهش روند بیابان زایي 

آنها مؤثر باشد.
وی افزود: علاوه بر انجام تعهدات و اقدامات انجام گرفته، در راســتای 
اجرای طرح مردمی  کاشــت، یک میلیارد نهال در ســال ۱40۲ قریب 
400 هزار گونه بیابانی تولید و جهت کاشــت با مشارکت دستگاه های 
دولتی، بخش خصوصی و جوامع محلی توزیع شده است. مدیرکل منابع 
طبیعی و آبخیزداری فارس تصریح کرد: در سال ۱403 نیز برنامه ریزی 
لازم به منظور کاشــت و تولید3 هزار و 34۷ هزار اصله نهال بیابانی در 
نهالستان های شهرستان های اســتان انجام و طبق بررسي هاي صورت 
گرفته است. وی اظهار داشت: در مطالعات بیابانزدایی از سال ۱3۷3 تا 
پایان سال ۱40۲ در طول یک دوره 30 ساله تعداد ۱۹طرح مطالعاتي 
)۱5 طرح مدیریت مناطق بیاباني، 3 طرح مدیریت جنگل هاي دســت 
کاشــت و یک طرح کانون بحراني فرســایش بادي( در۱0شهرستان با 

مساحت ۷54 هزار و ۲0۷ هکتار انجام گرفته است.
گفتنی است بازدید از درختان و گونه های بیابانی نهالستان های استان 
ازجمله طرح های درختکاری شهرســتان زرین دشت، نهالکاری ۲۲5 
هکتــار و هلالی آبگیر و آبیاری ســنواتی، نهالکاری و طرح مشــارکت 
مردمی  زراعت چوب با گونه گز شاهی به میزان ۱0 هکتار در شهرستان 
لارســتان و مدیریت مناطق بیابانی فیدویه و کرمستج شهرستان خنج 
و نیز منطقه دژگاه شهرســتان فراشبند و همچنین قدردانی از مجریان 
و کارشناســان نمونه طرح هاي بیاباني استان مهم ترین برنامه های این 

سفر به فارس بود.

 مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری فارس تشریح کرد:

اقدامات گسترده جهت مقابله با بیابان زایی در استان

دبیر جامعه روحانیت شیراز:

توجه به نخبگان از اصول راهبردی مدیریت 
مسئولان باشد

کنفرانس بین المللی سلامت زنان در شیراز برگزار می شود
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3 کتاب نوجوان درباره شجاعت
شــجاعت همــواره به عنوان موضوعــی الهام بخش برای نســل های آینده در 
داستان ها، کتاب ها و روایت های مختلف مطرح بوده است. آثار ادبی و داستانی 
به ویژه آنهایی که برای گروه سنی نوجوان نوشته شده اند، نقش مهمی در تقویت 
ایــن ویژگی دارند. در این گزارش به معرفی پنج کتاب نوجوان پرداخته ایم که 

حرفی درباره شجاعت دارند.
شــجاعت، یکی از برجســته ترین ویژگی های انسانی اســت که از دیرباز در 
فرهنگ ها و تمدن های گوناگون به آن توجه شده و از اهمیت ویژه ای برخوردار 

است.
شــجاعت نیرویی است که حتی جوان ترین اقشــار جامعه مثل نوجوانان را به 
سوی اتحاد و به مقابله با چالش های بزرگ سوق می دهد. از همین رو، شجاعت 
همــواره به عنوان موضوعی الهام بخش برای نســل های آینده در داســتان ها، 

کتاب ها و روایت های مختلف مطرح بوده است.
   »بچّه های کشتی رافائل« 

این کتــاب عنوان رمانی بــه قلم محمدرضا 
مرزوقی از انتشــارات کانــون پرورش فکری 
کودکان و نوجوانان است که به ماجرای جنگ 
ایران و عراق در بوشهر می پردازد. داستان این 
رمان از زبــان محمد، یکی از نوجوانان بومی 
بوشهر روایت می شود. محمد و دوستانش که 
به تازگی از جزیره خارک به بوشــهر آمده اند، 

در آرزوی دیدن کشتی رافائل هستند. 
آنها یک بار بــا قایق کوچکی تا نزدیکی های 
رافائل می روند؛ اما ســرانجام به کمک جمالو که با یکی از خدمه های کشتی و 
کاپیتان آن آشــنایی دارد، موفق می شوند پیش از آنکه موشک های عراقی به 

کشتی اصابت کنند، از نزدیک داخل آن را ببینند. 
رافائل نام یک کشــتی ایتالیایی بود که سرگذشــتی شنیدنی و در عین حال، 
غم انگیز دارد. پیش از انقلاب، ایران دو کشــتی گردشگری به نام های رافائل و 

میکل آنژ از ایتالیا خریداری کرد. میکل آنژ از رافائل بسیار کوچک تر بود. 
  »دختری که فیل دزدید«

این کتاب نوشته نیزرانا فاروک با ترجمه امیر 
حیدری باطنی از انتشارات امیرکبیر، داستان 
چایا، دختــری مهربان و در عین حال چابک 
است. او در یکی از روســتاهای هند زندگی 
می کند. از قضا، یکی از بچه های همان روستا 
به بیماری مبتلا شده و نیازمند درمان است؛ 
اما هزینه های درمان او بســیار بالاســت. به 
همین دلیل، چایا تصمیم می گیرد ســری به 
قصر پادشاه بزند و کمی از جواهرات ملکه را 
بدزدد! جواهرات دزدیده می شوند؛ اما اتفاقات آن طور که چایا انتظار دارد پیش 
نمی رود. یکی از دوستان صمیمی چایا به جرم دزدی دستگیر می شود و هیچ 
راهی برای نجاتش وجود ندارد. حالا همه منتظر اعدام او هســتند؛ مگر اینکه 
چایا کاری برایش انجام دهد. اما چه کاری؟ آیا دزدیدن یک فیل کمکی به او 

و دوستش خواهد کرد؟
»دختری که فیل دزدید« داستانی درباره دوستی و غلبه بر ظلم و همبستگی 

چند نوجوان برای غلبه بر بی عدالتی است.
  »ملاله و مداد جادویی«

این کتاب به قلم ملاله یوسف زی، تصویرگری 
کراســکوئت با ترجمه شــبنم حیدری پور از 
انتشــارات پرتقال، داســتان زندگی ملاله و 
تلاش هــا و مبارزه های او برای دســتیابی به 
زندگــی بهتر و حق تحصیل بــرای دختران 
است. ملاله داستان خود را با تعریف قصه ای 
از یک فیلم آغاز می کند. در این فیلم، پسری 
مــدادی جادویی دارد که بــا آن به دیگران 
کمک می کند و قهرمان همه است. ملاله نیز 
آرزو دارد مدادی جادویی داشته باشد تا بتواند مشکلاتش را حل کند. او ابتدا 
به مسائل شخصی خود می اندیشد؛ اما به تدریج با دیدن کودکان کار و مردانی 
که مانع تحصیل دختران می شوند، به این فکر میفتد که بیشتر درس بخواند، 

بنویسد و صدای خود را به گوش همه برساند.
افرادی مانع او می شــوند؛ اما او بــه تلاش خود ادامه می دهد. اکنون همه دنیا 
ملاله را می شناسند و به سخنان او گوش می دهند. ملاله، مداد جادویی اش را 

به دست آورده است.
 او به این باور رسیده است که یک کودک، یک معلم، یک کتاب و یک خودکار 

می توانند دنیا را تغییر دهند.

توصیه پژوهشگران: کمتر بنشینید تا دیرتر پیر شوید 
فن آوری

عکس خبر

  چوپان کودک - کشمیر

 جاده ای جنگلی- فرانکفورت آلمان

کمکهاىصورىونمايشیآمريكابهغزه
منبع:باشگاهخبرنگاران

قاب امروز

عکس : طاهره حیاتی   در حاشیه شهر 

دانستنی

دانستنی

چرا جوانان بدنساز دچار حمله قلبی می شوند؟

کدام نوع نان سالم تر است؟

 موارد فزاینده ای از بدنســازان و علاقه مندان به 
تناســب اندام از ایســت قلبی در ورزشگاه رنج 
می برند. آجیت منون، کاردیولوژیست مداخله ای 
ارشد در بیمارستان بنیاد رلاینس، بمبئی، با لاتا 
میشــا درباره خطرات مرتبط با ورزش افراطی 

صحبت می کند.
چرا مردان 30 تا 40 ساله در حین ورزش دچار 
حمله قلبی ناگهانی می شوند؟ مگر ورزش منظم 

برای سلامت قلب مفید نیست؟
ورزش منظــم قطعاً برای بدن و برای قلب مفید 
اســت. اما زیاده روی در هر چیزی برای کســی 
خوب نیســت. حملات قلبی ناگهانــی در افراد 
کاملًا سالم و اهل باشگاه رفتن احتمالاً به دلیل 

کمبود خواب، استرس شــدید، عادات ناسالم غذا 
خوردن/ پرخوری، صبح زود بیدار شدن و رفتن به باشگاه 
بعد از یک شب دیروقت و در برخی موارد سوءمصرف مواد 

و مکمل ها است.
برای ورزشــکاران جوان اغلب مکمل های پروتئینی برای 
عضله سازی بیشتر تجویز می شــود. بیشتر این مکمل ها 

آنقدرها که به نظر می رسد، سالم نیستند.
برخی با وجود گزارش های بهداشــتی که نشان می دهند 
هیــچ خطر آشــکاری وجود نــدارد، دچــار حمله قلبی 
می شــوند. معاینات ســلامت فقط تا یــک نقطه خاص 
وضعیــت فرد را پیش بینی می کنــد. آنها در زمان معاینه 
بیماری ها یا شرایط از قبل موجود را تشخیص می دهند. 

نمی توان از آنها انتظار داشــت که رویدادهای آینده را به 
درســتی پیش بینی کنند. بســیاری از این حملات قلبی 
ناشی از پارگی پلاک های ناگهانی در شریان هایی هستند 
که ظاهراً ســالم به نظر می رســند – قرار دادن رسوبات 
کلسترول در معرض جریان خون که لخته ایجاد می کند 
و جریــان خون را مســدود می کند. اگــر علائم خاصی 
 داریــم، باید به پزشــک متخصص مراجعه شــود، حتی 

اگر گزارشات طبیعی باشد.

 آیا مردان بیشــتر مســتعد مشــکلات قلبی 
هستند؟

بله، مــرد بودن خود یک عامل خطر برای ابتلا به بیماری 
قلبی است. 

زنان به طور طبیعی توســط استروژن محافظت می شوند. 
با این حال، بســیاری از مطالعــات تأیید کرده اند که پس 
از یائســگی، زنان به دلیل کاهش ســطح استروژن، خطر 

بیماری قلبی مشابه مردان را تجربه می کنند. 
جدای از این، ســبک زندگی نامناســب، استرس، خواب 
ناکافی، کم تحرکی، دیابت و اعتیاد به سیگار، الکل و مواد 
مخدر منجر به افزایــش قابل توجه حملات قلبی در بین 

زنان نیز شده است.
  از چه سنی باید برای چکاپ قلب مراجعه کرد و 

چه آزمایشاتی توصیه می شود؟
فردی که ســابقه خانوادگی بیماری قلبی دارد )با بستگان 
اولیه که در سنین پایین تر دچار حمله قلبی شده اند( باید 
در سن 35 یا 40 سالگی برای معاینه قلب برود و این کار را 
هر دو سال یک بار انجام دهد، مگر اینکه بروز علائم جدید، 

به چک آپ زودتر نیاز باشد. 
آزمایش ژنومیــک نیز در بســیاری از مراکز برای چنین 

افرادی در دسترس است.
  آیا افرادی که ناراحتی قلبی دارند باید وارد 

باشگاه شوند؟
کسانی که قبلًا یک بیماری قلبی تشخیص داده شده 
یا افرادی که در گذشــته حملات قلبی و جراحی قلب 
داشــته اند، می توانند به باشــگاه بروند، اما فقط تحت 
نظارت پزشــکی. متخصص قلب باید شــدت و مدت 

ورزش را تعیین کند. 
در حالت ایده آل، فرد باید یک مربی دارای گواهینامه 
ACLS/BCLS داشــته باشد که از نوع تمریناتی که 
یک بیمار قلبی می تواند یا نمی تواند انجام دهد، اشراف 
دارد. اکثر بیماران قلبی می توانند تمرینات منظمی را 
که در گذشته انجام می دادند انجام دهند، اما فرد باید 
محدودیت های جســمانی خود را بداند. زیاده روی در هر 

کاری به نفع شما نیست.
  چگونه یک فرد متوجه می شود که خیلی ورزش 

سنگین می کند؟
شما باید به بدن خود گوش دهید - اگر احساس خستگی 
می کنیــد، توقف و اســتراحت مهم اســت. ورزش باید با 
تمرین مناســب انجام شود و هر جلســه باید شامل گرم 
کردن قبل و خنک کردن بعد از آن باشد. یک دستورالعمل 
مفید این است که حداکثر ضربان قلب خود را با استفاده از 

فرمول 220 منهای سن خود محاسبه کنید.
به عنوان مثال، اگر شما 30 ساله هستید، حداکثر ضربان 
قلب شــما 190 ضربه در دقیقه )bpm( اســت. در طول 
ورزش، ســعی کنید ضربان قلب خــود را بین 50 تا 85 
درصــد از این میزان )بین 95 تــا 1۶2 ضربه در دقیقه( 

نگه دارید.
ســعی کنید از ماندن بیش از 80 تــا 90درصد حداکثر 
ضربان قلب خــود برای مدت طولانی خــودداری کنید. 
ورزشــکاران آموزش دیده اغلب ضربان قلب و پاسخ های 
فشــار خون به خوبی تنظیم شــده اند کــه به آنها کمک 

می کند سطح تناسب اندام خود را حفظ کنند.

نمایه قندی نان ها تفاوت چشمگیری با هم دارند به طوری 
که نان سنگک نمایه قندی پایین و نان های فانتزی نمایه 
قندی بالایی دارند و نانی ســالم تر اســت که قند کمتری 
داشته باشد و طی بررسی های انجام شده نان سنگک نان 
 سالم تری از لحاظ قند، سبوس و نوع پخت محسوب می شود.

ویژگی نان های سالم، این متخصص تغذیه، ویژگی های نان 
سالم را چنین توصیف می کند: گندم حاوی سبوس است و 
برای اینکه نان خوب پخته شود و زمان نگهداری بیشتری 
هم داشته باشد، باید سبوس گیری شود. سبوسی که از آرد 
گرفته می شود بین 8 تا 1۶ درصد است به طوری که برای 
پخت نان ســنگک 8 درصد سبوس گیری و برای نان های 
سفید 1۶ درصد انجام می شود. البته در آردهایی که به نام آرد 
 قنادی به فروش می رسد، سبوس گیری تا بالای 25 درصد 
هم انجام می شود، حال برای داشتن نان کامل باید میزان 

سبوس گیری کاهش یابد و به حدود ۶ درصد برسد.
  غنی سازی آرد برای مناطق کم برخوردار

نوروزی با اشــاره به اینکه برای این کاهش سبوس گیری 
اول باید ذائقه مردم را تغییر دهیم، می گوید: افزایش میزان 
سبوس مزه نان را تغییر می دهد و ممکن است برای مردم 
مطلوب نباشد، همچنین نان با سبوس بیشتر زودتر بیات 
می شــود به همین دلیل ممکن اســت سبب افزایش دور 
ریز نان شــود. بحث دیگر در نان ســالم غنی سازی آن با 
ویتامین هاســت که می توانیم مواد مفیدی را که در برخی 
مناطق کمتر به بدن مردم می رســد در نان اضافه کنیم تا 
از طریق آن مواد غنی مثــل آهن و ویتامین دی در بدن 

افراد تقویت شود.
  نان سنگک سالم  تر است

نــوروزی با بیان اینکه در یک کار پژوهشــی روی 11نوع 

نان نمایه قندی آنها را مورد بررســی قراردادیم، می گوید: 
نمایه قندی نان ها تفاوت چشمگیری با هم دارند به طوری 
که نان سنگک نمایه قندی پایین و نان های فانتزی نمایه 
قندی بالایی دارند و نانی ســالم تر اســت که قند کمتری 
داشته باشــد و طی بررســی های انجام شده نان سنگک 
نان ســالم تری از لحاظ قند، سبوس و نوع پخت محسوب 

می شود.
  ایران بزرگ ترین تولیدکننده نان

به گفته وی، ایــران جزو بزرگتریــن تولیدکنندگان نان 
محسوب می شود چرا که حدود ۶50 هزار نانوایی در سطح 
کشور فعالیت می کنند و یکی از ملزومات داشتن نان سالم، 
نحــوه پختن آن در نانوایی هاســت و از زمانی که برای ور 
آمدن خمیر نان باید طی شــود تا حرارتی که می بیند در 

کیفیت و سلامت آن مؤثر است.

یافته های پژوهشگران دانشــگاه جدید کلرادو بولدِر و 
دانشــگاه کالیفرنیا ریوِرساید در آمریکا نشان می دهد، 
افراد نســل هزاره که بیشــترِ ســاعات روزهای کاری 
خود را به اســتفاده از رایانه می گذرانند و تحرک آنها 
به رفت وآمد از منزل بــه محل کار و برعکس محدود 
می شــود، بیش از ۶0 ســاعت در هفتــه را در حالت 
نشسته ســپری می کنند که احتمال ابتلا به بیماری 
قلبی را در آنها افزایش می دهد و بروز سایر علائم پیری 
را تســریع می کند. نسلِ وای یا نسلِ ایگرگ که با نام 
نسلِ هزاره نیز شناخته می شود، به نسلی گفته می شود 
که پس از نسل ایکس و پیش از نسل زدِ زاده شده اند.

پژوهشــگران هزار نفر از جملــه ۷30 دوقلوی 28 تا 

49 ســاله را بررســی کردند و نتیجه گرفتند نشستن 
طولانی مدت بر شاخص های سلامت مانند کلسترول و 

شاخص توده بدنی در جوانان تأثیر می گذارد.
افراد شــرکت کننده در این پژوهش به طور متوســط 
تقریباً 9 ســاعت در روز و برخی از آنها تا 1۶ ســاعت 
می نشستند. آنها بین 80 تا 1۶0 دقیقه فعالیت بدنی 
متوســط و کمتر از 135 دقیقه ورزش شدید در هفته 
انجام می دادند. بر اســاس این پژوهش رعایت حداقل 
دســتورالعمل های فعالیــت بدنی توصیه شــده یعنی 
حدود 20 دقیقه در روز ورزش متوســط، برای مقابله 
با خطراتِ ناشی از گذراندن بیشترِ ساعات بیداری روی 
صندلی کافی نیست. یافته های پژوهشگران نشان داد 
هر چه فرد بیشــتر بنشــیند، پیرتر به نظر می رسد و 
انجام مقدار کمی فعالیت بدنی متوسط نمی تواند تأثیر 

منفی نشستن طولانی مدت روزانه را از بین ببرد.
چانــدرا رِینولــدز )Chandra Reynolds(، یکــی از 
پژوهشگران و اســتاد گروه روانشناسی و علوم اعصاب 
و مؤسســه ژنتیک رفتاری می گوید: پژوهش ما نشان 
می دهد نشستن کمتر در طول روز یا ورزش شدیدتر 
یا ترکیبی از هــر دو احتمالاً برای کاهش خطر پیری 

زودرس برای بزرگسالان ضروری است.

  دیدار دانش آموزان و دانشجویان با رهبر معظم انقلاب

   تشییع شهید امنیت

تکنولوژی

 موتورسیکلت های  ژاپنی که بهتر از رقبای آمریکایی هستند

ادبیات

 سرشماری پستانداران- جزایر پارک ملی دریاچه ارومیه

برندهای موتورسیکلت سازی آمریکایی در زمینه تولید 
موتورسیکلت های کروز بسیار مطرح هستند. وقتی به 
یک موتورسیکلت پرحجم و بزرگ که مخصوص تردد 
در فواصل بیشتر باشد فکر کنید نام های آمریکایی به 
ذهن خطور می کنند. کلاس محصولات کروزر بســیار 
رقابتی است و مشتریان وفادار زیادی هم وجود دارند 
کــه پول های زیادی خرج می کنند. شــرکت ها نیز از 
حاشیه سود زیاد تولید و عرضه این محصولات و البته 
وسایل جانبی آنها لذت می برند. جای تعجبی ندارد که 
همه برندها خواهان استفاده از چنین فرصتی بوده اند و 
ژاپنی ها نیز از این قضیه مستثنا نیستند. البته که آنها 
می دانند کپی کردن از آمریکایی ها چاره کار نیست و 
به همین خاطر محصولاتی تولید کرده اند که در برخی 

موارد بسیار خوب عمل کرده اند. 
DCT 1100 هوندا ربل  

ربــل به طور خــاص بیــن موتورســیکلت های دیگر 
جلب توجه نمی کنــد. ما با محصولــی ارزان قیمت و 

قابل اطمینــان روبــرو هســتیم اما 
مهم  این اســت که موضوع 

ربل تنها کروزر بــازار با گیربکس اتوماتیک دوکلاچه 
محســوب می شــود. گیربکــس این موتورســیکلت 
بــرای کاربری های خــاص کروزرها بهینه شــده و با 
 DCT 1100 اینکــه چندین ســال از عرضه ربــل 
می گذرد اما هنوز رقیبی برای آن تولید نشــده است. 
پیشرانه 2 ســیلندر 1084 سی ســی موتورسیکلت 

موردبحث حدود 8۶ اسب بخار قدرت تولید می کند.
M109R سوزوکی بولیوارد  

بیش از دو دهه قبل بود که ســوزوکی تصمیم گرفت 
تا با بولیوارد M109R وارد کلاس کروزرها شــود. این 
موتورســیکلت بزرگ ترین کروزر تاریخ سوزوکی بود 
و از ظاهــری خاص و تریم کروم ســود می برد. البته 
موتور بولیوارد برخلاف ظاهرش کاملًا آب خنک بود و 
شایعاتی هم درباره محدود شدن الکترونیکی گشتاور 
تولیدی آن بــرای هماهنگی با گیربکس ۶ ســرعته 
منتشر شــده بود. البته موتورسیکلت موردبحث جزو 
ســریع ترین کروزرهای ژاپنی بوده و ارزش خود را نیز 
به خوبی حفظ کرده است. بولیوارد از پیشرانه 

2 سیلندر 1۷8۶ سی سی با 123 اسب 
بخار قدرت استفاده می کند.

 هوندا والکری رون
گلــد وینگ را همه 
ســند  می شنا
هونــدا  امــا 
ســیکلت  ر تو مو

کــروزر ناب با نــام والکری را نیز تولید کرده اســت. 
رون نســخه ای سفارشــی از والکری بود که با قیمت 
باورنکردنی 2۷ هزار دلار عرضه شــد. احتمالاً هزینه 
تولید این موتورسیکلت بیشتر بوده زیرا تقریباً تمامی 
قطعات آن سفارشــی بوده اند. والکری رون از کیفیت 
و قابلیــت اطمینان بالای هوندا ســود می برد و هیچ 
موتورســیکلتی در دنیا شبیه آن نبود. پیشرانه 1832 
سی سی این موتورسیکلت 118 اسب بخار قدرت دارد.

X4 هوندا  
اولین ســال های قرن 21 را می توان بهترین ســال ها 
برای طرفــداران کروزرهــای هوندا دانســت. در آن 
دوران محصولاتــی همچون شــادو، مگنا، گلد وینگ 
و... تولید می شــدند و یکی از شــاخص ترین آنها نیز 
X4 با قلب آهنین 4 ســیلندر بود. این پیشــرانه در 
CB1300 نیــز نصب شــد و بنابرایــن از نظر قابلیت 
اطمینــان و پرفورمنس حرفی برای گفتن 
باقی نمی گذاشت. X4 به دنبال رقابت 
با یاماها V مکس بود اما هرگز در بازار 

آمریکا عرضه نشد.


